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Πρακτικά της Βουλής των Αντιπροσώπων 

Ι΄ ΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΠΕΡΙΟΔΟΣ - ΣΥΝΟΔΟΣ Α΄ 

Συνεδρίαση 28ης Ιουνίου 2012 

Ώρα έναρξης: 4.10 μ.μ. 

Αρ. 44 

 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Σ. ΦΥΤΤΗΣ) 

 Καλό απόγευμα, αγαπητοί συνάδελφοι. 

 Βρίσκουμε ένα λοκκούμιν εδώ και ευχόμαστε βίον ανθόσπαρτον στην κόρη του κ. Δημήτρη Συλλούρη, η 
οποία ήρθε εις γάμου κοινωνίαν! 

 Λοιπόν, κηρύσσω την έναρξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Παρακαλώ το γραμματέα να 
διαπιστώσει αν υπάρχει απαρτία. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Υπάρχει απαρτία, έντιμε κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα ξεκινήσουμε με το Κεφάλαιο Δεύτερο, κατάθεση νομοσχεδίων και 
εγγράφων, επειδή υπάρχει ένα νομοσχέδιο το οποίο θα κατατεθεί σήμερα και για το οποίο υπάρχει εισήγηση 
να κηρυχθεί επείγον και να ψηφιστεί σήμερα.  Το νομοσχέδιο αυτό τιτλοφορείται «Ο περί Φόρων Κατανάλωσης 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012».   

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση το νομοσχέδιο αυτό να κηρυχθεί επείγον; Θέλω να ξέρω αν υπάρχει 
ένσταση. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, έχουμε ένσταση στην κήρυξη του συγκεκριμένου νομοσχεδίου ως επείγοντος και 
ζητούμε το νομοσχέδιο αυτό να συζητηθεί με τη συνήθη διαδικασία, καθότι εκτιμούμε ότι ουσιαστικά θα έπρεπε 
να είχε προηγηθεί ένας διάλογος σε επίπεδο πολιτικών δυνάμεων.  Παρουσιάστηκε η πρόταση αυτή στη 
σύσκεψη στο Προεδρικό Μέγαρο για την οικονομία, παρουσιάστηκε ένα περίγραμμα οικονομικών μέτρων και ο 
Υπουργός Οικονομικών τουλάχιστον εξέφρασε την ετοιμότητα για έναρξη ενός διαλόγου τόσο  με τους 
κοινωνικούς εταίρους όσο και με τα πολιτικά κόμματα αναφορικά με το τι δέον γενέσθαι.  Θα αναμέναμε λοιπόν 
τα ζητήματα αυτά στο σύνολό τους και όχι αποσπασματικά να συζητηθούν, προκειμένου να υπάρξουν 
συναποφάσεις.   

 Συνεπώς, επειδή θεωρούμε ότι θα έπρεπε και το συγκεκριμένο νομοσχέδιο να είναι μέρος αυτού του 
διαλόγου, ζητούμε να παραπεμφθεί στην αρμόδια κοινοβουλευτική επιτροπή με τη συνήθη διαδικασία.   

 Ευχαριστώ.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Φέρει κανένας άλλος ένσταση εκτός από το Δημοκρατικό Συναγερμό; 

 Ο κ. Νεόφυτος Κωνσταντίνου. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 
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 Και εμείς, κύριε Πρόεδρε, δε συμφωνούμε στο να κηρυχθεί το νομοσχέδιο επείγον, γιατί πιστεύουμε ότι 
δεν έχουν γίνει οι απαραίτητες συζητήσεις, δεν έχουν δοθεί οι απαραίτητες επεξηγήσεις για το σχετικό 
νομοσχέδιο στην επιτροπή Οικονομικών και πάγια θέση του Δημοκρατικού Κόμματος είναι ότι -και αυτό 
τονίστηκε και στο προηγούμενο πακέτο μέτρων- όταν έρχεται ένα πακέτο μέτρων, πρέπει να έρχεται 
ολοκληρωμένο και όχι μεμονωμένα, κομμάτι κομμάτι.  Γι’ αυτό το λόγο πιστεύω ότι θα δοθεί η ευκαιρία, εφόσον 
θα παραπεμφθεί στην αρμόδια επιτροπή, να γίνει συζήτηση.  Είναι καλύτερα. Και αναμένουμε ότι θα έρθουν 
και τα άλλα μέτρα που αποτελούν το όλο πακέτο μέτρων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Σταύρος Ευγόρου, παρακαλώ. 

ΣΤ. ΕΥΑΓΟΡΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εδώ και πάρα πολλά χρόνια, τουλάχιστον από την ημέρα που εγώ βρίσκομαι σε αυτό το 
κοινοβούλιο, ενθυμούμαι πάντοτε ότι, όταν κατετίθεντο νομοσχέδια τα οποία προνοούσαν επιβολή 
φορολογιών, ιδιαίτερα πάνω σε καπνικά προϊόντα και στην αλκοόλη, κηρύσσονταν κατεπείγοντα και 
συζητούνταν αυθημερόν, εψηφίζοντο ή εκαταψηφίζοντο, ανεξάρτητα από το τι εγίνετο, αλλά εκηρύσσοντο 
κατεπείγοντα και αυθημερόν εγίνετο αυτό που εγίνετο, γιατί πάντοτε υπήρχε ο φόβος και υπάρχει ο φόβος 
αισχροκέρδειας, ιδιαίτερα σε αυτά τα προϊόντα.   

 Είμαι σίγουρος ότι, όπως εγώ είμαι δέκτης τηλεφώνων από ανθρώπους οι οποίοι εμπορεύονται αυτά τα 
είδη, και οι  υπόλοιποι συνάδελφοι δέχονται τα ίδια τηλέφωνα, τις ίδιες παρεμβάσεις, αν θα είναι τώρα, αν θα 
είναι την άλλη εβδομάδα.  Φανταστήκατε τι μπορεί να γίνει μέσα στη διάρκεια μίας βδομάδας και πόση 
αισχροκέρδεια μπορεί να υπάρξει;  Πραγματικά!   

 Γι’ αυτό εμείς συμφωνούμε με το να κηρυχθεί κατεπείγον και να συζητηθεί σήμερα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Γιώργος Βαρνάβα, παρακαλώ. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ακούγοντας τις τοποθετήσεις από αρκετούς συνάδελφους, έχουμε την άποψη, κύριε 
Πρόεδρε, ότι δεν μπορεί να κηρυχθεί κατεπείγον το συγκεκριμένο νομοσχέδιο και παράλληλα, από τη στιγμή 
που έχει ήδη ζητηθεί η θέση αυτή, δε θα φέρουμε καμία ένσταση στο να πάει με την κανονική οδό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Γιώργος Περδίκης, παρακαλώ. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εγώ δε θα υποστηρίξω την επείγουσα εξέταση του θέματος και επιτρέψτε μου να πω 
τους λόγους έτσι σε συντομία, γιατί διαφοροποιούνται λίγο από τη θέση των εισηγητών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μέχρι δύο λεπτά έχεις. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Πάρα πολύ γρήγορα, κύριε Πρόεδρε.   

 Πρώτα απ’ όλα, υπάρχει συνταγματικό κώλυμα και ο υπουργός δεν το ήξερε αυτό σήμερα που τον 
συναντήσαμε.  Πρέπει να τεκμηριώσει και να δώσει ενώπιον της Βουλής τους λόγους που φέρνει μέσα στην 
ίδια περίοδο ένα νομοσχέδιο το οποίο έχει απορριφθεί.  Δεν το έχει κάμει.  Τυπικός λόγος αλλά ουσιαστικός.  
Δε θα τα καταργήσουμε όλα, επειδή έχουμε μπει στο Μηχανισμό.  Να μην ακολουθήσουμε τα παραδείγματα 
της Ελλάδας!  Το σύνταγμα πρέπει να το σεβαστούμε και να το ακολουθούμε μέσα στα πλαίσια των αναγκών 
των σημερινών.  Υπάρχει συνταγματική ρήτρα, πρώτον.   

 Δεύτερον, κάτι που δεν ήξερε ο υπουργός, όταν το Μάρτιο ξαναήρθε το νομοσχέδιο, υπήρχε μέσα 
δέσμευση πολιτική του υπουργού, του τότε υπουργού, ότι ένα σημαντικό ποσό, τα δύο τρίτα των εσόδων, κύριε 
Πρόεδρε, θα πήγαιναν για κοινωνικούς σκοπούς, για αντιμετώπιση του προβλήματος που προέκυψε από την 
αύξηση του ηλεκτρικού ρεύματος.  Ρωτήσαμε τον υπουργό σήμερα και ο άνθρωπος δεν είχε θέση να μας 
απαντήσει.  Χρειάζεται χρόνο να το μελετήσει. 

 Τρίτον, υπάρχουν θέματα στο νομοσχέδιο που σηκώνουν συζήτηση.  Δεν μπορούν να συζητηθούν μέσα 
σε ελάχιστα λεπτά πριν την ψήφιση·  σοβαρά θέματα, που έχουν να κάμουν και με το ύψος της αύξησης της 
φορολογίας.  Εγώ δε διαφωνώ να μπει φορολογία -το λέω ξεκάθαρα- και στα καπνικά προϊόντα και στα 
αλκοολούχα, αλλά και στα είδη.  Αυτά θέλουν συζήτηση.  Δε λέω, όπως λένε οι φίλοι, να έρθουν όλα τα μέτρα 
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μαζί, να τα δούμε όλα ως πακέτο, αλλά μάλλον κινούμαι προς την κατεύθυνση που εμμέσως έθιξε ο κ. 
Ευαγόρου, δηλαδή σε μία βδομάδα, σε δέκα μέρες.   

 Όσο για την αισχροκέρδεια, ρωτήσαμε και γι’ αυτό, κύριε Πρόεδρε.  Πόση αισχροκέρδεια μπορεί να 
προκύψει μέσα σε μία βδομάδα;   Δεν ήταν όμως σε θέση οι αρμόδιοι του Υπουργείου Οικονομικών να μας 
πουν, ούτε καν ένα χονδρικό υπολογισμό, τι εστί αυτή  η αισχροκέρδεια!  Μιλούμε γενικώς για αισχροκέρδεια, 
αλλά μπορεί κάποιος να τη μετρήσει;  Δεν την έχει μετρήσει κανένας ούτε και μπορεί κάποιος να τεκμηριώσει 
ότι θα υπάρξει αισχροκέρδεια και, αν υπάρχει αισχροκέρδεια, μπορούμε να την αντιμετωπίσουμε, πιστεύω, με 
τις κατάλληλες νομοθετικές ρήτρες.  Γι’ αυτό υποστηρίζω ότι αυτό το νομοσχέδιο πρέπει να συζητηθεί 
κανονικά, συνταγματικά σωστά και με τη σοβαρότητα που έχει. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Κουλίας, παρακαλώ. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

 Εγώ νομίζω ότι, και να περάσει, όχι με το επείγον, με το σούπερ επείγον, έσοδα αυτή η κυβέρνηση δεν 
πρόκειται να πάρει με τούτες τις τέχνες!  Αλλά έχει απόλυτο δίκαιο ο κ. Περδίκης.  Δεν μπορεί!  Στη νέα σύνοδο 
έφερές το, απερρίφθη και το ξαναφέρνεις!  Μα, πρέπει τους νόμους και τους θεσμούς να τους σεβόμαστε και 
να τους τηρούμε.  Και έχει απόλυτο δίκαιο ο κ. Ευαγόρου ότι στα κατεπείγοντα, όταν τα ζητά το κράτος, 
έρχονται, αλλά αυτό συμβαίνει με τις συνεπείς κυβερνήσεις, που κάμνουν προσυνεννόηση και συζητούν ότι 
όντως είναι κατεπείγοντα, συμφωνεί το σώμα και έρχονται.  Όι όποτε μας κατεβεί φέρνουμε κατεπείγον!  Γι’ 
αυτό, αγαπητοί συνάδελφοι, δεν πρόκειται να περάσει.  Πρέπει να κάμνετε συσταρισμένη δουλειά, που δεν 
κάμνετε!  Εχάσετε τη συνέπειά σας! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Αλλά, Ζαχαρία, πάνω σε τούτο το πράγμα, έφερε κατεπείγον και συστημένο η κυβέρνηση Κληρίδη και 
σε ήθελαν να το ψηφίσεις. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Όπως ποιο; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Εκατάλαβες ποιο! 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Όχι, εν εκατάλαβα!  Έντζιε είμαι ο δικηγόρος της κυβέρνησης Κληρίδη τζιαι ούλλοι οι συνάδελφοι εκάμαν 
μου μποϊκοτάζ, για να ξέρεις! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ! 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Εν είμαι υποστηριχτής τους! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Παρακαλώ, όχι διαλογικές συζητήσεις μεταξύ σας!  Να είμαστε εξηγημένοι!   

 Λοιπόν, ψηφοφορία. 

 Πόσοι τάσσονται υπέρ της κήρυξης ως επείγοντος του νομοσχεδίου; 

 Μέτρα καλά, κύριε γραμματέα. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκαοκτώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Είκοσι τρεις, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Καμία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με δεκαοκτώ ψήφους υπέρ, είκοσι τρεις εναντίον και καμία αποχή, η πρόταση για κήρυξη ως επείγοντος 
του νομοσχεδίου απορρίπτεται. 

 Λοιπόν, το νομοσχέδιο κατατίθεται σύμφωνα με τη συνήθη διαδικασία και παραπέμπεται στην επιτροπή 
Οικονομικών. 

 Επομένως, τα προτεινόμενα νομοθετήματα κατατίθενται και παραπέμπονται στις αρμόδιες 
κοινοβουλευτικές επιτροπές σύμφωνα με το σχετικό κατάλογο που έχει διανεμηθεί.  

(Η κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων) 

Νομοσχέδια, κανονισμοί, 

έγγραφα, εκθέσεις 

Κατατέθηκαν  

από τα υπουργεία 

Παραπέμπονται  

στις επιτροπές 

1.  Ο περί Αστυνομίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.146-2012). 

Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως  

Νομικών  

2.  Ο περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.147-2012). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

3.  Ο περί της Άσκησης του Επαγγέλματος 
Παραχώρησης Δικαιώματος Χρήσης 
Οχημάτων Πολυτελείας με τους Οδηγούς τους 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.148-2012). 

Συγκοινωνιών και Έργων  Συγκοινωνιών και 
Έργων  

4.  Ο περί του Τρίτου Πρόσθετου Πρωτοκόλλου 
της Ευρωπαϊκής Σύμβασης Εκδόσεως 
Φυγοδίκων (Κυρωτικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.149-2012). 

Δικαιοσύνης και Δημοσίας 
Τάξεως  

Εξωτερικών και 
Ευρωπαϊκών 
Υποθέσεων 

5.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού 
Νόμος (Αρ. 4) του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.150-2012). 

Οικονομικών Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

6.  Ο περί Φόρων Κατανάλωσης 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.151-2012). 

Οικονομικών Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

7.  Ο περί Ελεγκτών και Υποχρεωτικών Ελέγχων 
των Ετησίων και των Ενοποιημένων 
Λογαριασμών (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.152-2012). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

8.  Ο περί της Καταπολέμησης των 
Καθυστερήσεων Πληρωμών στις Εμπορικές 
Συναλλαγές Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.153-2012). 

Εμπορίου, Βιομηχανίας και 
Τουρισμού  

Εμπορίου και 
Βιομηχανίας  

9.  Οι περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου 
(Σχολές και Τμήματα κατά Σχολή) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.060-2012). 

Παιδείας και Πολιτισμού  Παιδείας  

10.  Οι περί Κυπριακού Πρακτορείου Ειδήσεων - 
Θέση Διευθυντή (Σχέδια Υπηρεσίας) 

Εσωτερικών  Νομικών  
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Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.045-2012). 

11.  Οι περί Αξιών και Χρηματιστηρίου Αξιών 
Κύπρου (Συντάξεις και Χορηγήματα) 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.010-2012). 

Οικονομικών  Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

Προτάσεις νόμου 

 

Κατατέθηκαν από Παραπέμπονται 

στις επιτροπές 

1. Ο περί Παροχής Επιδόματος Τέκνου 
(Τροποποιητικός)  
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.070-2012). 

Νίκο Νικολαΐδη 
εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού 

2. Ο περί Συντάξεων (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.071-2012). 

Νίκο Νικολαΐδη 
εκ μέρους του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ 

Οικονομικών και 
Προϋπολογισμού  

3. Ο περί Δικηγόρων (Τροποποιητικός) Νόμος 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.072-2012). 

Ιωνά Νικολάου,  
πρόεδρο της 
Κοινοβουλευτικής Επιτροπής 
Νομικών  

Νομικών 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Προχωρούμε τώρα στο Κεφάλαιο Πρώτο της ημερήσιας διάταξης, που είναι η νομοθετική εργασία.  Θα 
παρακαλούσα για τα θέματα στα οποία υπάρχει ομοφωνία να μη διαβάζεται η έκθεση.  

 Το πρώτο θέμα είναι εξ αναβολής και τιτλοφορείται «Ο περί Χώρων Κράτησης Απαγορευμένων 
Μεταναστών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012», πρόταση νόμου. Για το θέμα αυτό έχει κυκλοφορήσει και 
συμπληρωματική έκθεση και δεν είναι ομόφωνο, γι’ αυτό παρακαλώ τον πρόεδρο της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Νομικών να διαβάσει τις εκθέσεις. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, είναι γνωστό το θέμα, ας θεωρηθεί ότι έχουν αναγνωσθεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εάν συμφωνούν και οι άλλοι. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Είναι γνωστό, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Είναι γνωστό.  Οι εκθέσεις λοιπόν θεωρούνται αναγνωσθείσες. 

(Οι σχετικές εκθέσεις) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για την πρόταση νόμου «Ο περί Χώρων Κράτησης 
Απαγορευμένων Μεταναστών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Άριστος Δαμιανού 

 Γεώργιος Γεωργίου Γιώργος Λουκαΐδης 

 Τάσος Μητσόπουλος Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε την πιο πάνω πρόταση νόμου, η οποία κατατέθηκε από 
τους βουλευτές κ. Ιωνά Νικολάου εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού και 
Νικόλα Παπαδόπουλο εκ μέρους της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος, σε δύο συνεδρίες 
της, που πραγματοποιήθηκαν στις 23 και 30 Μαΐου 2012.  Στα πλαίσια των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, του 
Υπουργείου Οικονομικών, της αστυνομίας, του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας και του 
Γραφείου της Επιτρόπου Διοικήσεως.   
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 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση της ισχύουσας νομοθεσίας που διέπει τη 
δημιουργία και λειτουργία χώρων στους οποίους κρατούνται απαγορευμένοι μετανάστες μέχρι την απέλασή 
τους από τη Δημοκρατία, έτσι ώστε να παρέχεται η δυνατότητα ανάθεσης της λειτουργίας και φύλαξης τέτοιων 
χώρων σε ιδιωτικά γραφεία παροχής ασφάλειας. 

 Ειδικότερα, προτείνεται η λειτουργία και η φύλαξη χώρου κράτησης απαγορευμένων μεταναστών να 
μπορεί να ανατίθεται όχι μόνο στην αστυνομία, όπως προβλέπεται σήμερα, αλλά και σε ιδιωτικό γραφείο 
παροχής υπηρεσιών ασφάλειας το οποίο, σε περίπτωση τέτοιας ανάθεσης, θα διορίζει τον υπεύθυνο και βοηθό 
υπεύθυνο του εν λόγω χώρου και θα ενεργεί τόσο δυνάμει της πιο πάνω νομοθεσίας όσο και της νομοθεσίας 
που διέπει την ίδρυση και λειτουργία των ιδιωτικών γραφείων παροχής ασφάλειας.   

 Περαιτέρω, στον προτεινόμενο νόμο προβλέπεται ότι, για να οριστεί ιδιωτικό γραφείο ως αρμόδιο 
όργανο για τη λειτουργία και φύλαξη τέτοιου χώρου, πρέπει το γραφείο αυτό να έχει πείρα στη διαχείριση 
παρόμοιων χώρων κράτησης και να επιτύχει σε διαγωνισμό προσφορών σύμφωνα με τις διατάξεις της 
σχετικής νομοθεσίας.   

 Επιπρόσθετα, διαλαμβάνεται πρόνοια με βάση την οποία το προσωπικό που θα στελεχώνει τον εν λόγω 
χώρο, με εξαίρεση το βοηθητικό προσωπικό, πρέπει να κατέχει τουλάχιστον απολυτήριο σχολής μέσης 
εκπαίδευσης. 

 Σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής από τους εισηγητές της πρότασης νόμου, 
η προτεινόμενη ρύθμιση κρίνεται αναγκαία ως εναλλακτική λύση για την πρώτη φάση λειτουργίας του χώρου 
κράτησης απαγορευμένων μεταναστών, που έχει ήδη δημιουργηθεί στη Μεννόγεια, αφού έχει εκτιμηθεί ότι 
ανάθεση του συγκεκριμένου χώρου σε ιδιωτικό γραφείο μέσω της διαδικασίας των προσφορών συνεπάγεται 
μικρότερη δαπάνη λειτουργίας συγκριτικά με τη δαπάνη που θα απαιτηθεί, αν ανατεθεί ο χώρος αυτός στην 
αστυνομία.  Συναφώς, επισήμαναν το γεγονός ότι η ρύθμιση που προτείνεται παρέχει μόνο δυνατότητα 
επιλογής και όχι υποχρέωση ανάθεσης του εν λόγω χώρου στον ιδιωτικό τομέα.  Σύμφωνα με τους ιδίους, η 
πιο πάνω εκτίμηση προέκυψε από τα στοιχεία που τέθηκαν από την εκτελεστική εξουσία ενώπιον της 
επιτροπής, όταν εξεταζόταν το σχετικό νομοσχέδιο πριν από την ψήφιση της ισχύουσας νομοθεσίας. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής, ο εκπρόσωπος του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως δήλωσε στην επιτροπή ότι διαφωνεί με την προτεινόμενη τροποποίηση, 
θεωρώντας ότι στο παρόν στάδιο αυτή δεν ενδείκνυται για τους πιο κάτω λόγους: 

1. Η ανάθεση της λειτουργίας και φύλαξης των χώρων κράτησης απαγορευμένων μεταναστών στον 
ιδιωτικό τομέα, λαμβανομένου υπόψη του χρόνου που θα απαιτηθεί για την ολοκλήρωση της 
διαδικασίας προσφορών με βάση τη σχετική νομοθεσία, θα μεταθέσει χρονικά την έναρξη λειτουργίας 
του χώρου κράτησης στη Μεννόγεια κατά ένα έτος, ενώ, σύμφωνα με τον ίδιο, υπάρχει η δυνατότητα 
έναρξης της λειτουργίας του χώρου αυτού σε τρεις μήνες με βάση το υφιστάμενο νομικό καθεστώς. 

2. Έγινε ήδη προγραμματισμός για κλείσιμο της πτέρυγας 10 των Κεντρικών Φυλακών και μετακίνηση του 
προσωπικού της για σκοπούς λειτουργίας του χώρου κράτησης στη Μεννόγεια.  Συνακόλουθα, η εν 
λόγω πτέρυγα θα μπορεί να διατεθεί για σκοπούς αποσυμφόρησης των φυλακών από τον 
υπερπληθυσμό. 

3. Σήμερα για τις ανάγκες στελέχωσης του χώρου κράτησης στη Μεννόγεια απαιτούνται εκατόν τριάντα 
περίπου μέλη της αστυνομικής δύναμης και το κόστος για τη στελέχωση του εν λόγω χώρου με βάση τις 
ανάγκες αυτές προβλέπεται ότι θα είναι περίπου το ίδιο με αυτό της ανάθεσης σε ιδιωτικό γραφείο μέσω 
της διαδικασίας προσφορών. 

 Ο εκπρόσωπος της αστυνομίας, υιοθετώντας τις πιο πάνω απόψεις, ενημέρωσε επιπρόσθετα την 
επιτροπή ότι ο χώρος κράτησης στη Μεννόγεια φρουρείται ήδη από την αστυνομία και συνεπώς το κράτος ήδη 
επιβαρύνεται με το κόστος αυτής της φρούρησης. 

 Σε μεταγενέστερο στάδιο ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως και ο 
εκπρόσωπος της αστυνομίας κατέθεσαν γραπτώς στην επιτροπή στοιχεία σε σχέση με την προτεινόμενη 
στελέχωση του χώρου κράτησης στη Μεννόγεια, καθώς επίσης στοιχεία σε σχέση με την άμεση δαπάνη και το 
μέσο ετήσιο μακροχρόνιο κόστος για τη στελέχωση του εν λόγω χώρου.  Επιπρόσθετα, κατατέθηκαν στοιχεία 
που αφορούν το κόστος του υφιστάμενου προσωπικού της πτέρυγας 10 των Κεντρικών Φυλακών και το 
κόστος λειτουργίας της.   

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας δήλωσε στην επιτροπή ότι από 
νομικής άποψης η πρόταση νόμου δεν παρουσιάζει οποιοδήποτε πρόβλημα. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω, κατά πλειοψηφία του 
προέδρου και των μελών της βουλευτών των κοινοβουλευτικών ομάδων του Δημοκρατικού Συναγερμού και 
του Δημοκρατικού Κόμματος, εισηγείται την ψήφιση της πρότασης νόμου σε νόμο. 
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 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις 
τάσσονται εναντίον της ψήφισης της πρότασης νόμου σε νόμο. 

Συμπληρωματική έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για την πρόταση νόμου «Ο περί 
Χώρων Κράτησης Απαγορευμένων Μεταναστών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Άριστος Δαμιανού 

 Γεώργιος Γεωργίου Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Τάσος Μητσόπουλος Αντώνης Αντωνίου 

 Όπως είναι γνωστό, για την πιο πάνω πρόταση νόμου έχει ήδη κυκλοφορήσει στην  ολομέλεια της 
Βουλής σχετική έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών στις 5 Ιουνίου 2012.  Ωστόσο, η συζήτησή 
της αναβλήθηκε από την ολομέλεια του σώματος στις 7 Ιουνίου 2012. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών επανεξέτασε την εν λόγω πρόταση νόμου σε συνεδρία της, που 
πραγματοποιήθηκε στις 13 Ιουνίου 2012. 

 Σημειώνεται ότι ο σκοπός της υπό αναφορά πρότασης νόμου, καθώς και οι απόψεις των εμπλεκομένων 
περιλαμβάνονται στην αρχική έκθεση της επιτροπής. 

 Στα πλαίσια της επανεξέτασης της πρότασης νόμου, την επιτροπή απασχόλησε η εισήγηση, που 
υποβλήθηκε από την κοινοβουλευτική ομάδα του Δημοκρατικού Κόμματος, για συμπερίληψη στην πρόταση 
νόμου πρόνοιας σύμφωνα με την οποία, στην περίπτωση που η λειτουργία και φύλαξη χώρων κράτησης 
ανατίθεται σε ιδιωτικό γραφείο παροχής υπηρεσιών ασφάλειας, το προσωπικό που θα στελεχώνει το χώρο 
αυτό να αποτελείται μόνο από πολίτες της Κυπριακής Δημοκρατίας. 

 Ειδικότερα, σύμφωνα με το σκεπτικό της πιο πάνω εισήγησης, η εισαγωγή τέτοιας πρόνοιας κρίνεται 
σκόπιμη για λόγους ασφάλειας, ειδικά για τους σκοπούς λειτουργίας του χώρου κράτησης απαγορευμένων 
μεταναστών που έχει δημιουργηθεί στη Μεννόγεια.  

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών, κατά πλειοψηφία του προέδρου και 
των μελών της βουλευτών των κοινοβουλευτικών ομάδων του Δημοκρατικού Συναγερμού και του 
Δημοκρατικού Κόμματος, αποφάσισε τη συμπερίληψη στο κείμενο της πρότασης νόμου πρόνοιας στη βάση 
της πιο πάνω εισήγησης και, αφού διαμόρφωσε ανάλογα το κείμενό της, εισηγείται την ψήφιση της πρότασης 
νόμου σε νόμο, όπως αυτή διαμορφώθηκε τελικά. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, 
επαναλαμβάνοντας την αρχική τους θέση, όπως αυτή καταγράφεται στην αρχική έκθεση της επιτροπής, 
τάσσονται εναντίον της ψήφισης της πρότασης νόμου σε νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Ιωνάς Νικολάου από τη θέση του, δύο λεπτά. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Όι, όι, απλώς θέλω να πω, κύριε Πρόεδρε, ότι… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Όχι “όι, όι”.  Δύο λεπτά, μέχρι δύο λεπτά! 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Δύο λεπτά, ναι, ή ένα λεπτό.  Αφήστε με μόνο να ξεκινήσω! 

(Γέλια) 

 Θέλω απλά, κύριε Πρόεδρε, να επισημάνω ότι με την πρόταση νόμου αυτή θέλουμε να δώσουμε το 
δικαίωμα στον υπουργό και στην κυβέρνηση να αποφασίσουν και να επιλέξουν την πιο συμφέρουσα επιλογή 
για τον τόπο, τόσο για την οικονομία όσο και για την ασφάλεια των χώρων, και να αποφασίσουν κατά πόσο θα 
παραχωρήσουν το χώρο φύλαξης είτε σε ιδιωτικά γραφεία ασφάλειας είτε στην αστυνομία.  Εμείς θα κρίνουμε 
εκ του αποτελέσματος την επιλογή τους, με βάση τα όσα μας έχουν πει και ειδικότερα το κόστος το οποίο θα 
δημιουργηθεί για την ασφάλεια των χώρων κράτησης. 

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Ο κ. Άριστος Δαμιανού, παρακαλώ. 

Α. ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, πολύ θα ήθελα η επιχειρηματολογία αυτή να μπορούσε να μας πείσει, αλλά, με 
δεδομένο ότι το αμέσως επόμενο θέμα αφορά τον προϋπολογισμό που παρέχει αυτή τη διαζευκτική 
δυνατότητα στον υπουργό να προσλαμβάνει είτε ειδικούς αστυφύλακες είτε ιδιώτες, εκ των πραγμάτων, 
αφαιρώντας αυτή τη δυνατότητα, δεν αφήνεις επιλογή στο κράτος παρά να στραφεί προς τον ιδιωτικό τομέα.   

 Δύο σημεία επί της ουσίας. Έχει συζητηθεί πολλές φορές αυτό το θέμα.  Δυστυχώς οι εξουσίες οι οποίες 
εναποτίθενται στις ιδιωτικές εταιρείες μέσα από αυτή την πρόταση νόμου είναι τόσο διευρυμένες, που, αν 
κάποιος κάμει τον κόπο να δει το ίδιο το νομοθέτημα, θα αντιληφθεί ότι δεν είναι δυνατό ιδιώτης να μπορεί είτε 
να αποστερεί το δικαίωμα ελευθερίας ατόμου είτε να τον κρατεί περιορισμένο και να του επιβάλλει ποινές, 
πράγματα τα οποία προνοεί η βασική νομοθεσία.   

 Ένα τελευταίο, σε ό,τι αφορά στην προσθήκη που έχει γίνει μέσα από την τροποποίηση την τελευταία 
του Δημοκρατικού Κόμματος, το γεγονός ότι υποχρεώνονται οι εταιρείες οι ιδιωτικές να προσλαμβάνουν 
Κύπριους πολίτες, πέραν του γεγονότος ότι υπάρχει ένα πολύ μεγάλο ερωτηματικό και για τη συμβατότητα των 
κεκτημένων, αλλά το αφήνω κατά μέρος, υπάρχει ένα δεύτερο ζήτημα.  Έχουμε ψηφίσει ειδικό νόμο που 
αφορά την παροχή υπηρεσιών ασφαλείας από ιδιωτικές εταιρείες, ιδιωτικά γραφεία.  Εκεί δεν υπάρχει 
περιορισμός στην πρόσληψη, αν θα είναι κοινοτικοί, αν θα είναι αλλοδαποί κατόπιν αδείας ή αν θα είναι 
Κύπριοι.  Επομένως, είναι δώρον άδωρον να θεωρούμε ότι με την ψήφιση αυτή θα διασφαλίσουμε ότι, αν 
εταιρεία εργοδοτηθεί, για να κάμνει τούτη τη δουλειά, θα υποχρεούται να προσλάβει… 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Για λόγους ασφαλείας, κύριε συνάδελφε. 

Α. ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Εάν το επιχείρημα, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι οι Κύπριοι -και δεν το λέω με κανένα ύφος σοβινισμού- οι 
Κύπριοι φουσκωτοί είναι πιο ασφαλείς από τους Ρουμάνους, τότε επαφίεται στην κοινή αντίληψη του μέσου 
πολίτη.  Αλλά επί της ουσίας, για να ολοκληρώσω -δε θέλω να καταχραστώ το χρόνο που μου έχετε δώσει- 
θεωρούμε εμείς ότι αυτή η τροποποίηση δεν έχει να προσφέρει τίποτε.  Είναι πανέτοιμη η κυβέρνηση να 
συνεχίσει με τη λειτουργία της Μεννόγειας, από 1η Μαρτίου καθυστερεί η έγκριση του σχετικού 
προϋπολογισμού στην επιτροπή Οικονομικών και δυστυχώς κατά έναν τρόπο, για τον οποίο δεν υπάρχει 
λογική εξήγηση, επιμένουμε να δώσουμε αυτή τη φαινομενικά διαζευκτική επιλογή στον υπουργό.  Η ουσία 
είναι ότι χωρίς να εγκριθεί το κονδύλι η κυβέρνηση δε θα μπορεί να προσλάβει είτε ιδιώτες είτε άλλως πως και 
θα τιμωρηθούμε από την Ευρωπαϊκή Ένωση με αποστέρηση €2,5 εκατομ., εάν μέχρι το τέλος του 2012 δε 
λειτουργήσει η Μεννόγεια.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Απ’ ό,τι έχω υπόψη μου, η επιτροπή Οικονομικών αποδεσμεύει το κονδύλι. 

 Ο κ. Περδίκης, παρακαλώ. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εγώ από την αρχή είχα αμφιβολίες αν είναι σωστό να δοθεί σε οποιοδήποτε ιδιωτικό 
οργανισμό το δικαίωμα να φρουρεί αυτό το χώρο.   

 Είχα ζητήσει από τους εισηγητές να διευκρινίσουν ότι μιλούμε για εσωτερική διαχείριση και όχι για την 
εξωτερική φρούρηση του χώρου αυτού, γιατί πράγματι η εξωτερική φρούρηση του χώρου αυτού από ιδιωτικό 
μηχανισμό ή οργανισμό εμπεριέχει σοβαρά προβλήματα.  Δυστυχώς, έτσι όπως είναι τοποθετημένη η πρόταση 
νόμου, εγώ δεν μπορώ να την ψηφίσω και επιπλέον πρέπει να πω ότι, όσο καθυστερεί η λειτουργία αυτού του 
χώρου, δημιουργούνται περισσότερα προβλήματα όσον αφορά και την οικονομική διαχείριση του προβλήματος 
των παράνομων μεταναστών, αλλά και τα κοινωνικά προβλήματα που δημιουργούνται από την πλημμελή 
εφαρμογή των σχετικών νομοθεσιών. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Βαρνάβα, παρακαλώ. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Κύριε Πρόεδρε, τελούμε υπό σύγχυση, γιατί, ακούγοντας το συνάδελφο τον κ. Δαμιανού, θεωρώ... Δεν 
ξέρω, για το δεύτερο θέμα υπάρχει πρόθεση για αναβολή δηλαδή;  Γιατί αντιλαμβάνομαι ότι, από τη στιγμή 
που είναι στην ατζέντα και ταυτόχρονα θα αποδεσμευτεί και ο προϋπολογισμός για την πρόσληψη των εκατόν 
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αστυνομικών, τότε για μας συνδυάζεται το πρώτο με το δεύτερο.  Και, αν και εφόσον θα συζητηθεί το δεύτερο 
και θα αποδεσμευτεί σίγουρα και ο προϋπολογισμός για τους αστυνομικούς, τότε εμείς θα ταχθούμε υπέρ και 
της πρώτης πρότασης νόμου, που το βρίσκουμε λογικό η κυβέρνηση να έχει και το δικαίωμα πρόσληψης 
αστυνομικών ή να το δώσει στις ιδιωτικές εταιρείες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, επί της ουσίας εγώ εισηγούμαι κάτι άλλο τώρα.  Ακριβώς για να ξέρουμε τι συζητούμε 
και τι κυρίως θα ψηφίσουμε, να συζητηθούν μαζί τα δύο νομοσχέδια, να ψηφιστούν μετά χωριστά, αλλά να 
συζητηθούν μαζί.   

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Εμείς θα ψηφίσουμε το πρώτο και το δεύτερο.  

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Η διαδικασία ετέλειωσε! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Όι, εν ετέλειωσε, διότι διαφορετικά -να σου το πω έτσι κυπριακά- είναι καθαρό ξεγέλασμα.  Να μου λέεις 
ότι διάς τη δυνατότητα του υπουργού να κάμνει επιλογή και τη σέβεσαι και θα τον κρίνεις ανάλογα με το πώς 
θα το χειριστεί... 

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Ιωνά Νικολάου) 

 Σε παρακαλώ, να τελειώσω! 

 Και μετά θα έρτεις να το καταψηφίσεις και θα του το αφαιρέσεις το δικαίωμα!  Όι μόνο τον υπουργό, 
ξεγελάς τζιαι μένα τζιαι εν έχω έτσι διάθεση! 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Επειδή εγώ δεν έχω διάθεση να δεχτώ οποιοδήποτε... Συγγνώμη, πήρα το λόγο!   

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

  Κύριε Πρόεδρε, θέμα διαδικασίας. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Θέμα διαδικασίας;  Συγγνώμη. 

 Είναι θέμα διαδικασίας, δικαιούσαι. 

Γ. ΒΑΡΝΑΒΑ: 

 Απλά εμείς προτείνουμε, κύριε Πρόεδρε -και αυτό θα προτείναμε στην αρχή- να μπει προς συζήτηση το 
δεύτερο θέμα πρώτα και το πρώτο να μπει ως δεύτερο, γιατί η δική μας η τοποθέτηση θα εξαρτηθεί από το 
αποτέλεσμα του δεύτερου νομοσχεδίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Δεν υπάρχει πρόβλημα, μιλούμε για το δεύτερο θέμα, «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού 
Νόμος». 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, αν μου επιτρέπετε, να ακούσετε και την άποψή μου. 

 Αν διαβάσετε τον κανονισμό της Βουλής, νομίζω ότι δεν επιτρέπει κάτι τέτοιο και θα ήταν προτιμότερο 
να συμβουλευτείτε και τις υπηρεσίες και τον ίδιο τον κανονισμό.  Η διαδικασία εξεκίνησε, η συζήτηση άρχισε, 
αυτό έπρεπε να τεθεί εξ υπαρχής.  Από την ώρα που δεν τέθηκε εξ υπαρχής...   

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Νίκο Κατσουρίδη) 

 Προβλέπεται και στον κανονισμό και στο σύνταγμα, κύριε Kατσουρίδη! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Ιωνά Νικολάου, συγγνώμη, τωρά... 
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ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, αν μου επιτρέπετε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ναι, παρακαλώ. 

ΑΝΤΡΟΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Αν μου επιτρέπετε, το θέμα είναι πολύ απλό.  Είναι προφανής η ανησυχία που υπάρχει από κάποιες 
κοινοβουλευτικές ομάδες.  Εάν η πρόθεση του Δημοκρατικού Συναγερμού είναι να καταψηφίσει το δεύτερο, 
σημαίνει ότι τούτο που θα ψηφίσουμε ως πρώτο παύει να υφίσταται, διότι αφαιρείται το δικαίωμα από την 
κυβέρνηση να έχει επιλογή.  Γι’ αυτό μια δήλωση από την πλευρά του Δημοκρατικού Συναγερμού νομίζω εννά 
ξεκαθαρίσει τα ζητήματα, για να δούμε πώς προχωρούμε, πώς τοποθετείται η κάθε κοινοβουλευτική ομάδα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Ο κ. Μητσόπουλος, παρακαλώ. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, βλέπω ότι σπεύδουν κάποιοι να μας αποδώσουν προθέσεις τις οποίες ενδεχομένως δεν 
έχουμε και αυτό δεν είναι σωστό, διότι προκαταλαμβάνουν τη δική μας πολιτική σκέψη.  Λοιπόν, εάν η μεγάλη 
τους αγωνία και το μεγάλο τους άγχος είναι πώς θα τοποθετηθεί ο Δημοκρατικός Συναγερμός επί του δεύτερου 
νομοσχεδίου, θα ήθελα να σας ενημερώσω, καθώς επίσης και το σώμα ότι ο Δημοκρατικός Συναγερμός θα 
τηρήσει αποχή.  Εμείς δε θα καταψηφίσουμε.   

 Εμείς, κύριε Πρόεδρε, αυτό το οποίο έχει αναφέρει προηγουμένως ο συνάδελφος και πρόεδρος της 
επιτροπής Νομικών το σεβόμαστε.  Θελήσαμε να δώσουμε την ευχέρεια στην κυβέρνηση να επιλέξει ανάμεσα 
σε δύο συγκεκριμένες προτάσεις, όπως αρχικά η ίδια η κυβέρνηση είχε κάμει, όταν στα πρώτα πρώτα στάδια 
της συζήτησης για το θέμα της στελέχωσης του κέντρου κράτησης-φύλαξης στη Μεννόγεια είχε έρθει με 
πρόταση για τη χρησιμοποίηση ιδιωτικής εταιρείας φρούρησης.  Συνεπώς, δεν κάναμε τίποτα περισσότερο 
από το να αξιοποιήσουμε αυτή τη δυνατότητα, την οποία πρώτη η κυβέρνηση μας υπέδειξε.  

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Λοιπόν, μετά από αυτή τη δήλωση... 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Λυπούμαι, κύριοι... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ένα λεπτό!  Μετά το Δημοκρατικό Συναγερμό το ΔΗΚΟ;   

 Ο κ. Κωνσταντίνου. 

Ν. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, υπενθυμίζω το σώμα στο εξής:  Ως κοινοβουλευτική ομάδα του ΔΗΚΟ ζητήσαμε δύο 
φορές αναβολή γι’ αυτό το θέμα και ο βασικός λόγος που δεν το λέγαμε και πρέπει να το πω τώρα ήταν γιατί 
αναμέναμε και πιέζαμε, για να έρθει και το δεύτερο θέμα, να έρθουν πακέτο και τα δύο, διότι το ένα συνδέεται 
με το άλλο.  Έχει άμεση σχέση, πώς να το κάνουμε;  Δικαίωμα του κάθε κόμματος να τοποθετείται και να 
στηρίζει και να υποστηρίζει οποιοδήποτε νομοσχέδιο.  Ίσως εξαρχής να ετίθετο το θέμα που έθεσε ο κ. 
Κατσουρίδης, ότι έπρεπε να συζητηθούν και τα δύο μαζί. Επροχώρησε η διαδικασία, εγώ είχα πρόθεση να 
τοποθετηθώ στο δεύτερο θέμα, όμως δηλώνω εκ των προτέρων ότι θα υποστηρίξουμε και το πρώτο και το 
δεύτερο, ούτως ώστε να έχει επιλογή η κυβέρνηση και για να προχωρήσει με την αποδέσμευση, που αναμένω 
ότι θα γίνει στην πρόσληψη αστυνομικών, ή στο να εξετάσει το ενδεχόμενο για ιδιωτική εταιρεία, για να 
αναλάβουν οι ιδιώτες τη φύλαξη.  Όμως, αν πρέπει να πω οτιδήποτε άλλο, εννά πω για το δεύτερο θέμα και θα 
επανέλθω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Να παρακαλέσω πολύ...  Εζήτησε τουλάχιστον το ΑΚΕΛ μία δήλωση από το Δημοκρατικό Συναγερμό 
και την έκαμε τη δήλωση: Στο δεύτερο θα τηρήσει αποχή.  Έθθα κάμνουμε τώρα δηλώσεις για το δεύτερο η 
κάθε κοινοβουλευτική ομάδα.  Εγώ θα προχωρήσω σε ψηφοφορία για το πρώτο και μετά για το δεύτερο. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Ιωνά Νικολάου, έχεις κάτι παραπάνω να προσθέσεις; 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Θέλω καταρχάς να διευκρινίσω ότι ουδέποτε υπήρχε πρόθεση, όταν εδήλωνα ότι εμείς θα αφήσουμε την 
επιλογή στον υπουργό και στην κυβέρνηση, να ξεγελάσουμε οποιονδήποτε, γι’ αυτό λυπούμαι, φίλε μου, κύριε 
Κατσουρίδη, γιατί αυτό το οποίο είπατε ήταν πολύ βαριά κουβέντα. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Ήταν ένα ενδεχόμενο. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Όχι, δεν είναι θέμα ενδεχομένου!  Να περιμένετε να ακούσετε ποια είναι η θέση ενός κόμματος την ώρα 
του, την ώρα που εννά συζητείται το θέμα, διαφορετικά νομίζω ότι αυτού του είδους τις δηλώσεις πρέπει να τις 
αποφεύγετε. 

 Θέλω όμως να δηλώσω κάτι, κύριε Πρόεδρε, καθόσον αφορά το θέμα “ιδιωτικά γραφεία ασφάλειας”.  
Ήταν επιλογή της ίδιας της κυβέρνησης.  Ήταν νομοσχέδιο της κυβέρνησης, η οποία έκρινε... 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Ανοίγεις συζήτηση... 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Απαντώ, κύριε!  Έκρινε ότι έπρεπε να καταθέσει αυτή την επιλογή.  Εμείς εσεβαστήκαμεν την 
οποιαδήποτε άποψη. Έκριναν εκείνοι και ουδέποτε ενώπιον της επιτροπής μάς είπαν ότι υπήρχε 
οποιοσδήποτε άλλος λόγος να κάμουν διαφορετικά.   

 Εκείνο όμως το οποίο θέλω να τονίσω είναι ότι αυτοί οι χώροι κράτησης δεν είναι φυλακές!  Δεν είναι 
θέμα ασφάλειας υψίστης προτεραιότητας όπως είναι οι φυλακές. είναι χώροι φύλαξης.  Δεν είναι κατ’ ακρίβειαν 
ούτε καν κράτησης. είναι φύλαξης οι χώροι και αυτοί μπορεί να γίνουν, όπως γίνονται σε άλλες χώρες, και από 
ιδιωτικά γραφεία ασφάλειας.  Η κυβέρνηση όμως μπορεί να κάμει την επιλογή της.  Η πρώτη επιλογή την 
οποία μας έφεραν εκόστιζε οκτώ εκατομμύρια και είπαμε, κύριοι, μέσα απ’ όλη τη συζήτηση που εκάμναμε, ότι 
εμειώθηκε το κόστος.  Να κάμουν την επιλογή τους!  Αυτή τη δυνατότητα θέλουμε να δώσουμε!   

 Όσον αφορά το αν μπορούν να είναι Κύπριοι, αυτό το έχουμε και στο νόμο της αστυνομίας, όπου 
μπορούν να εξαιρεθούν κάποιοι, και είναι μέρος των προσόντων που απαιτούνται, για να μπορεί να 
παραχωρηθεί άδεια σε κάποιον να λειτουργεί σ’ αυτούς τους χώρους.  Αν δεν ικανοποιεί αυτό το προσόν, 
δηλαδή αν δεν είναι Κύπριος, δε θα τον εγκρίνουν, για να είναι σε εκείνο το χώρο φύλαξης. 

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Νομίζω να δώσω το λόγο στον κ. Σταυριανό πρώτα και μετά στον κ. Δαμιανού. 

Π. ΣΤΑΥΡΙΑΝΟΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, πήρα το λόγο, γιατί θέλω να κάνω μια πρόγνωση, μια πρόβλεψη. Είμαστε μάρτυρες 
κατά καιρούς του γεγονότος ότι στις υψίστης ασφαλείας φυλακές της Κυπριακής Δημοκρατίας συμβαίνουν 
κάποια ευτράπελα, τα οποία τα κατηγορούμε όλοι.  Πόσω μάλλον τώρα, όταν θα ζητήσουμε από ανθρώπους 
ιδιώτες να φυλάττουν ανθρώπους.  Τι επακόλουθα θα έχουμε;  Αυτό θέλω να το τονίσω και να το θυμάστε, 
συνάδελφοι.   

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Ο κ. Δαμιανού. 
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Α. ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, ειλικρινά δεν είχαμε πρόθεση να μπούμε σ’ αυτή τη συζήτηση, αλλά επειδή υπάρχει 
πρόκληση... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μετά ’πού σένα τζιαι το Ζαχαρία εννά την κόψω τη συζήτηση! 

Α. ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 ...θα το πράξω.   

 Ελπίζω να κρατήσετε, κύριε Πρόεδρε, τη δέσμευσή σας μετά από αυτά που θα λεχθούν. 

 Αυτή τη στιγμή στην Κυπριακή Δημοκρατία λειτουργεί μόνο μια θυγατρική εταιρεία πολυεθνικής 
εταιρείας η οποία έχει τις επιχειρησιακές δυνατότητες να φυλάξει τη Μεννόγεια και εμείς πάμε να 
φωτογραφίσουμε με ειδική τροποποίηση συγκεκριμένη πολυεθνική εταιρεία που μπορεί να κάμει αυτή τη 
δουλειά. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Είναι διεθνής όμως εταιρεία.   

Α. ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Σημείο δεύτερο, επειδή αυτή η Βουλή των Αντιπροσώπων στην προηγούμενή της σύνθεση... 

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Ιωνά Νικολάου) 

 Μπορώ να συνεχίσω, συνάδελφε; 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Στην Ευρώπη πόσες υπάρχουν;  

Α. ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Επειδή αυτή η Βουλή στην προηγούμενή της σύνθεση εψήφισε το νόμο... 

Γ. ΛΑΜΑΡΗΣ: 

 Πόσους άφησε ο ελεύθερος ανταγωνισμός;  

(Θόρυβος στην αίθουσα) 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ:  

 Παρακαλώ, αφήστε το συνάδελφο να συνεχίσει! 

 Συνεχίστε, κύριε Δαμιανού. 

Α. ΔΑΜΙΑΝΟΥ: 

 Η συγκεκριμένη ολομέλεια σε προηγούμενη σύνθεση εψήφισε τον περί Χώρων Κράτησης 
Απαγορευμένων Μεταναστών Νόμο.  Τι εξουσίες δίνουμε σε έναν ιδιώτη πολίτη σήμερα με την υπερψήφιση 
ενδεχομένως της εισήγησης των συναδέλφων του Δημοκρατικού Συναγερμού και του Δημοκρατικού Κόμματος;  
Ένας ιδιώτης φύλακας θα μπορεί να κάμνει προφορική προειδοποίηση, να επιβάλλει καθήκοντα καθαριότητας 
χώρου για πέντε με δέκα μέρες, κάτι σαν το καψόνι του στρατού, να μεταφέρει σε κελί, να στερεί το δικαίωμα 
πρόσβασης σε χώρο ξεκούρασης και να τοποθετηθεί στην απομόνωση κατά τ’ άλλα σε μια ευνομούμενη 
ευρωπαϊκή Κύπρο, που το Συμβούλιο της Ευρώπης μάς λέει ότι αυτά τα καθήκοντα πρέπει να 
διεκπεραιώνονται από προσοντούχους ανθρώπους;  Εάν ένας άνθρωπος που δουλεύκει σε μια εταιρεία 
ιδιωτικής ασφάλειας, ασφάλειας παροχής υπηρεσιών, θεωρούμε ότι κατέχει αυτά τα προσόντα εκ προοιμίου 
και δίνουμε τη δυνατότητα, τότε, επαναλαμβάνω, πρέπει να κριθεί ο καθένας για τις πολιτικές του θέσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Κουλίας και τελειώνουμε. 

Ζ. ΚΟΥΛΙΑΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εζήτησα το λόγο, καθώς από Δευτέρας, ξέρεις, θα πέσει το κράτος σε συνεταιρικό -έσιει 
καμπόσους που θέλουν συνεταιρικό κράτος- θα έρτουν οι τροϊκανοί, μπορεί να περάσει τούτη η νομοθεσία, 
αλλά διερωτώμαι αν θα μας επιτρέψουν να την εφαρμόσουμε.  Δεν ξέρω αν θα ήταν φρόνιμο να δοθεί μια 
αναβολή έτσι πέντε-έξι εβδομάδων, να αποφασίσουν οι συνεταίροι τι δέον γενέσθαι εδώ από εβδομάδας.  
Καλώς τα δεχτήκατε, κύριοι!  Από Δευτέρας δηλαδή! 
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ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Κύριε Κυπριανού, όχι!  Θα προχωρήσουμε σε ψηφοφορία. 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Σε παρακαλώ!  Εξαντλήθηκε η συζήτηση.   

(Μη ευκρινή σχόλια από τον κ. Ανδρέα Κυπριανού) 

 Άτε, να σου δώσω! 

ΑΝΔΡΕΑΣ ΚΥΠΡΙΑΝΟΥ: 

 Καταρχάς, σχετικά με αυτό που ανέφερε ο αγαπητός συνάδελφος, ότι ο Δημοκρατικός Συναγερμός 
φωτογραφίζει συγκεκριμένες εταιρείες, είναι διεθνείς αυτές οι εταιρείες και μέσα στον ευρωπαϊκό χώρο 
υπάρχουν δεκάδες εταιρείες που μπορούν να προσφέρουν αυτές τις υπηρεσίες. 

 Όσον αφορά το δεύτερο, η τρόικα θα είναι εδώ τη Δευτέρα και ίσως αυτό θα έδινε κάποιο χρόνο, για να 
είμαστε τουλάχιστον συνεπείς.  Να μην προσλαμβάνουμε εκατόν επιπρόσθετους δημόσιους υπαλλήλους τρεις 
μέρες πριν να έρθει η τρόικα! 

 Και το τρίτο, κύριε Πρόεδρε, αν σε κάποιο στάδιο καταφέρουμε σ’ αυτό το κράτος να έχουμε λιγότερους 
παράνομους αλλοδαπούς, τότε αυτό που θα μας μείνει είναι οι εκατόν επιπρόσθετοι δημόσιοι υπάλληλοι.   

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Δεύτερη ανάγνωση, κύριε Πιτσιλλίδη. Μιλούμε για την πρόταση νόμου «Ο περί Χώρων Κράτησης 
Απαγορευμένων Μεταναστών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012». 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των άρθρων 1 έως 3;   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι ένας, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκαοκτώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αποχές;   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μία, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι μία ψήφους υπέρ, δεκαοκτώ εναντίον και μία αποχή, τα άρθρα 1 έως 3 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 
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 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Χώρων Κράτησης Απαγορευμένων Μεταναστών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ της πρότασης νόμου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι ένας, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκαοκτώ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αποχές;   

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Μία, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με είκοσι μία ψήφους υπέρ, δεκαοκτώ εναντίον και μία αποχή, η πρόταση νόμου ψηφίζεται σε νόμο. 

 Για το υπʼ αριθμόν 2 θέμα υπάρχει εισήγηση για αναβολή;   

ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: 

 Όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το θέμα τιτλοφορείται «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 1) του 2012».  Η έκθεση 
θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 1) του 2012» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Σταύρος Ευαγόρου 

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Κουτσού 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 14 Μαΐου και στις 25 Ιουνίου 2012.  Στις συνεδρίες της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών, του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, του Υπουργείου Εσωτερικών και της αστυνομίας. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η έγκριση πληρωμής από το λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου 
της Δημοκρατίας ποσού ύψους €2.785.994 για κάλυψη της δαπάνης που αφορά την πρόσληψη εκατόν (100) 
ειδικών αστυφυλάκων, ώστε να καταστεί δυνατή η στελέχωση και λειτουργία του χώρου κράτησης 
απαγορευμένων μεταναστών στη Μεννόγεια. 

 Κατά τη συζήτηση του εν λόγω θέματος, η επιτροπή ενημερώθηκε από τους αρμόδιους εκπροσώπους 
ότι η παράδοση του χώρου κράτησης απαγορευμένων μεταναστών στη Μεννόγεια έγινε περί τα τέλη 
Νοεμβρίου 2011 και ότι για σκοπούς λειτουργίας του κέντρου έγιναν αρμοδίως μελέτες σε σχέση με την 
ανάθεση και φύλαξη του κέντρου είτε από ιδιωτική εταιρεία παροχής υπηρεσιών ασφάλειας είτε από την 
αστυνομία.   

 Σύμφωνα με τους αρμοδίους, οι σχετικές μελέτες έγιναν “επί σχεδίων” (προτού να είναι έτοιμο το κέντρο 
για παράδοση) και, σύμφωνα με τα αποτελέσματα, η ιδιωτική εταιρεία θα χρειαζόταν για τη στελέχωση του 
κέντρου περίπου εκατόν πενήντα (150) άτομα, ενώ η αστυνομία, για να εκτελέσει τις αντίστοιχες εργασίες, 
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σύμφωνα με τις αρχικές εκτιμήσεις, θα χρειαζόταν περίπου διακόσια τέσσερα (204) μέλη.  Συναφώς, το 
υπολογιζόμενο κόστος για τη λειτουργία του χώρου από ιδιωτική εταιρεία παρουσιάστηκε μειωμένο κατά 
τριάντα ποσοστιαίες μονάδες περίπου συγκριτικά με το κόστος που θα προέκυπτε από την ανάθεση του έργου 
στην αστυνομία. 

 Υπό το φως της πιο πάνω εξέλιξης και των συζητήσεων που έγιναν στην επιτροπή, οι αρμόδιοι κρατικοί 
φορείς προχώρησαν σε επανεξέταση του ζητήματος και, αφού μελέτησαν επιτόπου τις ανάγκες του κέντρου, το 
οποίο στο μεταξύ παραδόθηκε στο κράτος, κατέληξαν στο ότι το προσωπικό που κρίνεται αναγκαίο για τη 
στελέχωση του χώρου ανέρχεται συνολικά σε εκατό σαράντα ένα (141) μέλη. 

 Κατά την πρώτη συνεδρία της επιτροπής, λαμβάνοντας υπόψη τα πιο πάνω, βουλευτές μέλη της 
ζήτησαν από τους αρμοδίους την κατάθεση αναθεωρημένου πίνακα συγκρότησης προσωπικού στελέχωσης 
του χώρου, καθώς επίσης το υπολογιζόμενο κόστος λειτουργίας του κέντρου σύμφωνα με τις νέες εκτιμήσεις. 

 Συναφώς, το Υπουργείο Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως με επιστολή του, ημερομηνίας 22 Μαΐου 
2012, ενημέρωσε την επιτροπή ότι κατά την επανεξέταση των αναγκών λειτουργίας του χώρου λήφθηκαν 
υπόψη τα ακόλουθα: 

1. Η οικονομική κρίση και η ανάγκη για περιορισμό των δαπανών. 

2. Η αλλαγή του ωραρίου καθηκόντων, ώστε κατά τη διάρκεια της ημέρας ο χώρος να λειτουργεί με 
αυξημένο προσωπικό (παραλαβές, απολύσεις, διοικητική μέριμνα), ενώ κατά τη διάρκεια της νύκτας το 
προσωπικό να περιορίζεται στο απόλυτα αναγκαίο για σκοπούς ασφάλειας. 

3. Ο αριθμός των βαθμούχων μελών, ώστε η κάθε αλλαγή να στελεχώνεται από έναν αξιωματικό και έναν 
υπαξιωματικό. 

4. Η αναγκαιότητα για την άμεση λειτουργία του χώρου. 

5. Η λήψη των απόλυτα αναγκαίων μέτρων ασφάλειας. 

 Ως εκ τούτου, το ελάχιστο προσωπικό που κρίνεται αναγκαίο για τη στελέχωση του χώρου ανέρχεται 
στα εκατό σαράντα ένα (141) πρόσωπα. 

 Σύμφωνα με τα ίδια στοιχεία, από πλευράς αστυνομίας στο αρχικό στάδιο υπάρχει η δυνατότητα 
λειτουργίας του χώρου με εκατόν τριάντα μέλη (130) μέλη, συγκεκριμένα με εκατόν (100) ειδικούς 
αστυφύλακες, με είκοσι τρία (23) μέλη τα οποία ήδη υπηρετούν και θα μεταφερθούν από την Πτέρυγα 10 των 
Κεντρικών Φυλακών, της οποίας η λειτουργία θα τερματισθεί, με έξι (6) μέλη υφιστάμενης φρουράς και με έναν 
(1) Ανώτερο Αξιωματικό (Εξειδικευμένο Μέλος), που έχει ήδη τοποθετηθεί ως υπεύθυνος. 

 Σύμφωνα με τον αναθεωρημένο πίνακα κόστους που έχει υποβληθεί σε σχέση με το εν λόγω 
προσωπικό, το συνολικό μέσο ετήσιο μακροχρόνιο κόστος ανέρχεται στα €4.986.283, ενώ το αντίστοιχο 
κόστος για τη στελέχωση του χώρου με εκατό σαράντα ένα μέλη (141) μέλη ανέρχεται σε €5.510.244. 

 Συνοψίζοντας τα πιο πάνω, ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως δήλωσε 
στην επιτροπή ότι η αστυνομία, επανεξετάζοντας το θέμα και εφαρμόζοντας κατά προσέγγιση ένα μοντέλο 
ασφάλειας του χώρου παρόμοιο με αυτό που θα εφαρμοζόταν από την ιδιωτική εταιρεία, κατέληξε σε πολύ 
μειωμένες εκτιμήσεις σε σχέση με τις αρχικές όσον αφορά τη στελέχωση του χώρου, χωρίς στην πορεία να 
θυσιάζονται τα επίπεδα ασφάλειας, τα οποία, όπως διαβεβαίωσε την επιτροπή, θα διατηρούνται σε πολύ 
υψηλά επίπεδα.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, διαμόρφωσε τις ακόλουθες θέσεις: 

1. Το μέλος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, 
καθώς και το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών τάσσονται 
υπέρ της ψήφισης του υπό αναφορά νομοσχεδίου για την κατά νόμο έγκριση των ζητούμενων 
συμπληρωματικών πιστώσεων. 

2. Ο πρόεδρος της επιτροπής βουλευτής της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Κόμματος, τα 
μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, καθώς και 
το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά 
τη συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος. 

 Συναφώς, σύμφωνα με τις πιο πάνω θέσεις, το νομοσχέδιο υποβάλλεται στην ολομέλεια του σώματος 
για λήψη τελικής απόφασης, αφού διαμορφωθεί ο τίτλος του, ώστε να αναφέρεται ως «Ο περί 
Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 2) του 2012». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 
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 Δεν υπάρχουν.  

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου της Δημοκρατίας ποσού ύψους €2.785.994 
για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2012.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των άρθρων 1 έως 3; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι έξι, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι είναι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ουδείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι απέχουν; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκατέσσερις, κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι έξι ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και δεκατέσσερις αποχές, τα άρθρα 1 έως 3 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 2) του 2012.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι έξι, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι είναι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ουδείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι απέχουν; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Δεκατέσσερις, κύριε Πρόεδρε.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Με είκοσι έξι ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και δεκατέσσερις αποχές, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Πάμε στο υπʼ αριθμόν 3 θέμα, που είναι «Ο περί Αρχαιοτήτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012».  Η 
έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 
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(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Αρχαιοτήτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Κώστας Κώστα 

 Γεώργιος Προκοπίου  Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου  Νίκος Νικολαΐδης   

 Χάρης Γεωργιάδης Μη μέλη της επιτροπής: 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης Γιώργος Περδίκης 

 Αντρέας Φακοντής Ζαχαρίας Κουλίας  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε πέντε 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στο διάστημα από τις 10 Μαΐου μέχρι την 21η Ιουνίου 2012.  Στα 
πλαίσια των συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του 
Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων, του Τμήματος Αρχαιοτήτων του ίδιου υπουργείου, του Υπουργείου 
Άμυνας, του ΓΕΕΦ, του Τμήματος Τελωνείων του Υπουργείου Οικονομικών, του Υπουργείου Εξωτερικών, του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, της αστυνομίας, του Τμήματος Ιστορίας και Αρχαιολογίας 
του Πανεπιστημίου Κύπρου, του Συνδέσμου Κυπρίων Αρχαιολόγων και της Κυπριακής Εταιρείας Μεταλλικής 
Ανίχνευσης.  Η Ιερά Αρχιεπισκοπή Κύπρου και το Τεχνολογικό Πανεπιστήμιο Κύπρου, παρ’ όλο που 
κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Αρχαιοτήτων Νόμου, ώστε να 
καθοριστεί το γενικό πλαίσιο ρύθμισης για τη χρήση ανιχνευτών μετάλλων ή άλλων οργάνων ανίχνευσης ή 
διασκόπησης προς διερεύνηση του υπεδάφους, του βυθού ή του πυθμένα εντός συγκεκριμένων περιοχών με 
στόχο τη διαφύλαξη των αρχαιοτήτων από την αρχαιοκαπηλία, παράνομη κατοχή και ή διακίνηση εθνικών 
θησαυρών.  Επιπρόσθετα, προτείνονται αυστηρότερες ποινές αδικημάτων και εξουσιοδοτείται η έκδοση 
κανονισμών που να ρυθμίζουν λεπτομερέστερα το θέμα της κατοχής και χρήσης ανιχνευτών μετάλλων και 
άλλων οργάνων.   

 Σημειώνεται ότι το εν λόγω νομοσχέδιο κατατέθηκε στη Βουλή και συζητήθηκε στην επιτροπή 
ταυτόχρονα με τους περί Αρχαιοτήτων (Τροποποιητικούς) Κανονισμούς, των οποίων η έγκριση θα 
ακολουθήσει την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο, καθότι το νομοσχέδιο περιλαμβάνει εξουσιοδοτικές 
διατάξεις για την έκδοση των εν λόγω κανονισμών.  

 Στα πλαίσια της πρώτης συνεδρίας της επιτροπής, οι εκπρόσωποι του Τμήματος Αρχαιοτήτων 
κατέθεσαν ενώπιόν της αναθεωρημένο κείμενο στο οποίο επέφεραν επιμέρους τροποποιήσεις, για τις οποίες η 
εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας δεν έφερε οποιαδήποτε ένσταση.  Επί 
του κειμένου αυτού διεξήχθησαν όλες οι μετέπειτα συνεδρίες της επιτροπής.    

 Επεξηγώντας τις πρόνοιες του νομοσχεδίου στην επιτροπή, οι εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Συγκοινωνιών και Έργων και του Τμήματος Αρχαιοτήτων του ίδιου υπουργείου την ενημέρωσαν ότι η 
Κυπριακή Δημοκρατία έχει υπογράψει το 2002 Μνημόνιο Συναντίληψης με τις ΗΠΑ, το οποίο ανανεώθηκε το 
2007 για την επιβολή περιορισμών στις εισαγωγές προκλασικών και κλασικών αρχαιολογικών αντικειμένων και 
εκκλησιαστικών λειτουργικών εθνογραφικών αντικειμένων της βυζαντινής περιόδου.  Στο άρθρο ΙΙ εδάφιο G του 
εν λόγω μνημονίου περιλαμβάνεται πρόνοια για λήψη περιοριστικών μέτρων για τη χρήση ανιχνευτών 
μετάλλων.  Δεδομένης της προσπάθειας της Κυπριακής Δημοκρατίας για ανανέωση του Μνημονίου 
Συναντίληψης με τις ΗΠΑ εντός του 2012, κρίνεται απαραίτητη η τροποποίηση της υφιστάμενης νομοθεσίας για 
υλοποίηση των προαναφερόμενων μέτρων.  Η τροποποίηση κρίνεται επίσης αναγκαία, καθότι η υφιστάμενη 
νομοθεσία είναι ανεπαρκής, αφού απαγορεύει τη χρήση των ανιχνευτών μετάλλων μόνο εντός περιοχών που 
έχουν κηρυχθεί ως αρχαία μνημεία, και οι υφιστάμενες ποινές δεν είναι αποτρεπτικές για τους παρανομούντες.  
Με την προτεινόμενη ρύθμιση ο υπουργός θα καθορίζει με γνωστοποίησή του στην Επίσημη Εφημερίδα της 
Δημοκρατίας τις περιοχές εντός των οποίων θα επιτρέπεται η χρήση ανιχνευτών μετάλλων, στις οποίες δεν 
περιλαμβάνονται αρχαιολογικοί χώροι (αρχαία μνημεία) ή χώροι με αρχαιότητες ή ελεγχόμενες περιοχές 
προστασίας.  Επιπρόσθετα, με την ίδια τροποποίηση προτείνονται περιορισμοί στην εισαγωγή ανιχνευτών 
μετάλλων ή άλλων οργάνων διασκόπησης προς διερεύνηση του υπεδάφους ή του βυθού ή του πυθμένα 
αυτού.  Τέλος, με το νομοσχέδιο καθορίζονται τα πρόσωπα που κατ’ εξαίρεση και υπό προϋποθέσεις δύνανται 
να χρησιμοποιούν  ανιχνευτές μετάλλων ή άλλα όργανα.    

 Ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Εξωτερικών συμφώνησε με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
νομοσχεδίου και δήλωσε ότι η ψήφισή του θα διευκολύνει τη Δημοκρατία στην ανανέωση του 
προαναφερόμενου μνημονίου.   
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 Οι εκπρόσωποι του Τμήματος Τελωνείων και του Υπουργείου Άμυνας συμφώνησαν με τον 
προτεινόμενο νόμο. 

 Ο εκπρόσωπος της αστυνομίας επίσης συμφώνησε με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του 
προτεινόμενου νόμου, ωστόσο εισηγήθηκε όπως διαγραφεί η προτεινόμενη διάταξη που επιτρέπει τη χρήση 
ανιχνευτών ή άλλων οργάνων σε πρόσωπα που χρησιμοποιούν αυτά για τους σκοπούς τους επαγγέλματός 
τους και στο χώρο όπου εξασκούν το επάγγελμά τους, γιατί, όπως υποστήριξαν, η πρόνοια αυτή ενδέχεται να 
οδηγήσει σε καταστρατήγηση  της εφαρμογής του νόμου.  Σε περίπτωση δε που αποφασιστεί η διατήρηση της 
εν λόγω διάταξης, εισηγήθηκαν την τροποποίησή της, ώστε το βάρος της απόδειξης να το έχουν τα εν λόγω 
πρόσωπα. 

 Η εκπρόσωπος του Τμήματος Ιστορίας και Αρχαιολογίας του Πανεπιστημίου Κύπρου, με γραπτό 
υπόμνημα που κατέθεσε στην επιτροπή, συμφώνησε με την ψήφιση του προτεινόμενου νόμου υποστηρίζοντας 
ότι η ανεξέλεγκτη και χωρίς άδεια χρήση ανιχνευτών μετάλλων από ιδιώτες και ερασιτέχνες για τον εντοπισμό 
μετάλλινων αντικειμένων και η αφαίρεσή τους από τα αρχαιολογικά στρώματα έχουν καταστροφικές συνέπειες 
τόσο στην ξηρά όσο και στη θάλασσα. Η Κυπριακή Δημοκρατία, δήλωσε, οφείλει να σταματήσει το παράνομο 
εμπόριο αρχαιοτήτων λαμβάνοντας όλα τα απαραίτητα μέτρα για ρύθμιση της χρήσης των ανιχνευτών 
μετάλλων, ώστε να διασφαλιστεί η προστασία, η ανάδειξη και η προβολή της πολιτιστικής κληρονομιάς. 

 Ο εκπρόσωπος του Συνδέσμου Κυπρίων Αρχαιολόγων, με γραπτό υπόμνημα που κατέθεσε στην 
επιτροπή, συμφωνεί με τους σκοπούς και τις επιδιώξεις του προτεινόμενου νόμου.  Ο ίδιος εκπρόσωπος 
διευκρίνισε ότι πρέπει να τεθούν οι περιορισμοί στην κατοχή και χρήση των ανιχνευτών μετάλλων των οποίων 
η ανεξέλεγκτη χρήση είναι καταστρεπτική, η δε ζημιά που προκαλείται από την αφαίρεση των μεταλλικών 
αντικειμένων είναι ανεπανόρθωτη, αφού, εκτός από την απώλεια σημαντικών αντικειμένων και τη διατάραξη 
της αρχαιολογικής στρωματογραφίας, χάνονται για πάντα σημαντικές αρχαιολογικές και ιστορικές 
πληροφορίες.  Επιπρόσθετα, εισηγούνται μεταξύ άλλων περαιτέρω τροποποίηση του προτεινόμενου νόμου, 
ώστε να επενεχθούν τα ακόλουθα: 

1. Να απαγορευτεί πλήρως η εισαγωγή και χρήση ανιχνευτών μετάλλων με ορισμένες εξαιρέσεις. 

2. Εναλλακτικά να είναι δυνατή η εισαγωγή κάποιων τύπων ανιχνευτών μετάλλων κατόπιν αδειοδότησης 
για κατοχή και χρήση. 

3. Να δημιουργηθεί μητρώο στο οποίο να καταγράφονται τα ονόματα των κατόχων ανιχνευτών μετάλλων.   

4. Να θεσπιστούν αυστηρότερες ποινές για παράνομη κατοχή και χρήση ανιχνευτών μετάλλων. 

 Οι εκπρόσωποι της Κυπριακής Εταιρείας Μεταλλικής Ανίχνευσης, τόσο ενώπιον της επιτροπής όσο και 
με γραπτό υπόμνημα που κατέθεσαν σ’ αυτήν, εξέφρασαν τη διαφωνία τους αναφορικά με τον προτεινόμενο 
περιορισμό στη χρήση ανιχνευτών μετάλλων και εισηγήθηκαν όπως καθοριστούν ως απαγορευμένες όλες οι 
αρχαιολογικές περιοχές και οριοθετηθεί συγκεκριμένη ζώνη προστασίας γύρω από αυτές.   Επιπρόσθετα, 
δήλωσαν ότι βασικός όρος για την ανανέωση του υπό αναφορά μνημονίου, όπως αυτός περιλαμβάνεται στην 
παράγραφο Ε της συμφωνίας, είναι η καταγραφή των ιδιωτικών συλλογών, πρόνοια η οποία έπρεπε να 
περιληφθεί στο νομοσχέδιο, αλλά δεν περιλήφθηκε με το δικαιολογητικό από το Τμήμα Αρχαιοτήτων ότι μια 
τέτοια καταγραφή ενθαρρύνει την αρχαιοκαπηλία.   

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας συμφώνησε με τον εκπρόσωπο 
της αστυνομίας όπως τροποποιηθεί η συγκεκριμένη διάταξη για τα πρόσωπα που κατ’ εξαίρεση θα μπορούν 
να χρησιμοποιούν ανιχνευτές μετάλλων ή άλλα όργανα για τους σκοπούς του επαγγέλματός τους και στο χώρο 
όπου εξασκούν το επάγγελμά τους, ώστε το βάρος της απόδειξης να το έχουν τα εν λόγω πρόσωπα. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης του εν λόγω νομοσχεδίου από την επιτροπή την τελευταία απασχόλησαν 
μεταξύ άλλων τα πιο κάτω ζητήματα: 

1. Η προτεινόμενη εξουσία του υπουργού να καθορίζει με γνωστοποίησή του στην Επίσημη Εφημερίδα της 
Δημοκρατίας τις περιοχές εντός των οποίων θα επιτρέπεται η χρήση ανιχνευτών μετάλλων ή άλλων 
οργάνων.   

2. Οι κατηγορίες των προσώπων που θα δύνανται κατ’ εξαίρεση να χρησιμοποιούν ανιχνευτές μετάλλων ή 
άλλο όργανο λόγω της ιδιότητάς τους και για την άσκηση των καθηκόντων τους, καθώς και των 
προσώπων που θα δύνανται να χρησιμοποιούν τέτοια όργανα λόγω του επαγγέλματός τους.   

3. Η καταγραφή των μη καταγεγραμμένων ιδιωτικών συλλογών. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν 
της, κατέληξε ομόφωνα στις πιο κάτω αποφάσεις: 

1. Όσον αφορά το πρώτο ζήτημα, προτείνει την τροποποίηση του νομοσχεδίου, ώστε ο υπουργός, προτού 
καθορίσει με γνωστοποίησή του στην Επίσημη Εφημερίδα της Δημοκρατίας τις περιοχές εντός των 
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οποίων θα επιτρέπεται η χρήση ανιχνευτών μετάλλων ή άλλων οργάνων, να λαμβάνει υπόψη τις 
απόψεις του Τμήματος Αρχαιοτήτων και να διαβουλεύεται με εκπροσώπους του Πανεπιστημίου 
Κύπρου, του Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου, του Συνδέσμου Κυπρίων Αρχαιολόγων και της 
Κυπριακής Εταιρείας Μεταλλικής Ανίχνευσης.  

2. Όσον αφορά το δεύτερο ζήτημα, προτείνει τη διεύρυνση των κατηγοριών των προσώπων που κατ’ 
εξαίρεση δύνανται να χρησιμοποιούν ανιχνευτές ή άλλα όργανα λόγω της ιδιότητάς τους και για την 
άσκηση των καθηκόντων τους και σε πρόσωπα που ενεργούν ως μέλη νομικών προσώπων δημόσιου 
δικαίου.  Όσον αφορά τα πρόσωπα που θα δύνανται να χρησιμοποιούν τέτοια όργανα λόγω του 
επαγγέλματός τους, προτείνει το βάρος της απόδειξης να το έχουν τα εν λόγω πρόσωπα. 

3. Όσον αφορά το τρίτο ζήτημα, δηλαδή την καταγραφή των μη καταγεγραμμένων ιδιωτικών συλλογών, 
επιφυλάχθηκε να το εξετάσει σε ευθετότερο χρόνο, έπειτα από ολοκληρωμένη πρόταση του Τμήματος 
Αρχαιοτήτων. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού διαμόρφωσε 
το κείμενο του νομοσχεδίου σύμφωνα με τις πιο πάνω αποφάσεις της, ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την 
ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Ζαχαρίου, παρακαλώ. 

Ζ. ΖΑΧΑΡΙΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε,  

 Κύριοι συνάδελφοι,  

 Με το συγκεκριμένο νομοσχέδιο περιορίζεται ουσιαστικά η χρήση ανιχνευτών μετάλλου στο έδαφος της 
Κυπριακής Δημοκρατίας.  Αφετηρία του νομοσχεδίου είναι ένα μνημόνιο συνεργασίας με την αμερικανική 
κυβέρνηση για την προστασία των αρχαιοτήτων μας, η οποία ζητά ουσιαστικά ρύθμιση και όχι απαγόρευση 
των ανιχνευτών μετάλλου. 

 Η πρόθεση που είδαμε εκ μέρους του Τμήματος Αρχαιοτήτων ήταν ουσιαστικά να απαγορεύσει έμμεσα 
τη χρήση ανιχνευτών μετάλλων.  Θέλω να δηλώσω ότι υπάρχουν άνθρωποι και λέσχες που ασχολούνται μʼ 
αυτό το χόμπι και έχουμε τοποθετήσει στο νομοσχέδιο την αναγκαιότητα διαβούλευσης του υπουργού μαζί με 
όλους τους εμπλεκόμενους, για να καθορίζουν τις ζώνες, για να μπορούν να ασκούν αυτό το χόμπι, αυτό το 
μεράκι που έχουν αυτοί οι συγκεκριμένοι άνθρωποι.  Από την άλλη, θέλουμε ξεκάθαρα να δηλώσουμε ότι δεν 
έχουμε επέμβει περισσότερο στο νομοσχέδιο, γιατί έχουμε εμπιστοσύνη ότι θα εφαρμόσουν τη συγκεκριμένη 
πρόνοια της νομοθεσίας με τρόπο που να δίνει την ευχέρεια να ασκηθεί η ανίχνευση μετάλλων στο έδαφος της 
Κυπριακής Δημοκρατίας με ταυτόχρονη προστασία των αρχαιοτήτων μας.  

 Όμως αναφύεται ένα άλλο μεγάλο κεφάλαιο· είναι το κεφάλαιο των δηλώσεων των ιδιωτικών συλλογών 
που υπάρχουν στην Κύπρο.  Από το 1996 με νομοθεσία έχουν καταγραφεί οι συλλογές, όμως από τότε μέχρι 
σήμερα δεν έχει γίνει απολύτως τίποτα και δεν έχει καταγραφεί οτιδήποτε άλλο.  Είναι η ώρα που το Υπουργείο 
Συγκοινωνιών και το Τμήμα Αρχαιοτήτων πρέπει να δουν το όλο θέμα, διότι υπάρχουν αρκετές αδήλωτες 
ιδιωτικές συλλογές στο έδαφος της Κυπριακής Δημοκρατίας.  Είναι σαφώς, εφόσον δεν υπάρχει νομοθεσία, 
παράνομες αυτή τη στιγμή και, αν εφαρμόσουμε το νόμο ακριβώς όπως είναι, το μόνο που μπορούμε να 
κάνουμε είναι να βγάλουμε έξω από το έδαφος της Κυπριακής Δημοκρατίας αρχαιότητες, νομίσματα ή 
οτιδήποτε άλλο υπάρχει.   

 Η δήλωση των συλλογών είναι που θα κρατήσει στον τόπο μας τις αρχαιότητες σε μία στενή συνεργασία 
του Τμήματος Αρχαιοτήτων μαζί με τους ιδιώτες που ασχολούνται μʼ αυτά τα θέματα.  Είναι γιʼ αυτό που 
καλούμε ξανά το Τμήμα Αρχαιοτήτων να δει θετικά την όλη κατάσταση, να έχει άψογη συνεργασία και με τους 
ανθρώπους σε σχέση με τους ανιχνευτές μετάλλων -να υπάρχει μία δήλωση για ό,τι πράγμα βρεθεί στην 
Κυπριακή Δημοκρατία- και με το σύνδεσμο το συγκεκριμένο για ό,τι αρχαιότητα, νόμισμα ή μεταλλικό 
αντικείμενο βρεθεί στο έδαφος της Κυπριακής Δημοκρατίας, να καταγράφεται ο χώρος που βρίσκεται, να 
καταγράφεται το αντικείμενο, αν το θέλει το Τμήμα Αρχαιοτήτων να το παίρνει, αν δεν το θέλει να το αφήνει στις 
ιδιωτικές συλλογές.  Γιʼ αυτό θα παρακολουθήσουμε το όλο θέμα και, αν χρειαστεί, θα επέμβουμε με 
τροποποιητική νομοθεσία το φθινόπωρο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα. 

 Δε βλέπω άλλον που θέλει να μιλήσει. 
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 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 10 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του βασικού νόμου με την προσθήκη του νέου άρθρου 34Β.  Άρθρο 5.   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Αρχαιοτήτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπʼ αριθμόν 4 θέμα είναι «Οι περί Δεοντολογίας των Μελών του Επιστημονικού Τεχνικού 
Επιμελητηρίου Κύπρου Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Συγκοινωνιών και Έργων για τους κανονισμούς «Οι περί 
Δεοντολογίας των Μελών του Επιστημονικού Τεχνικού Επιμελητηρίου Κύπρου Κανονισμοί του 2012»  

Παρόντες: 

 Αντώνης Αντωνίου, πρόεδρος Αντρέας Φακοντής 

 Ζαχαρίας Ζαχαρίου Κώστας Κώστα 

 Χάρης Γεωργιάδης  Χριστάκης Τζιοβάνης 

 Ανδρέας Μιχαηλίδης  Νίκος Νικολαΐδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς σε τρεις 
συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 24 και την 31η Μαΐου και στις 7 Ιουνίου 2012.  Στα πλαίσια της 
πρώτης συνεδρίας κλήθηκαν και παρευρέθηκαν στην επιτροπή εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών, του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, του Επιστημονικού Τεχνικού Επιμελητηρίου Κύπρου 
(ΕΤΕΚ), του Συλλόγου Αρχιτεκτόνων Κύπρου (ΣΑΚ), του Συλλόγου Πολιτικών Μηχανικών Κύπρου 
(ΣΠΟΛΜΗΚ), του Συνδέσμου Μηχανολόγων Μηχανικών Κύπρου (ΣΜΜΗΚ), του Συνδέσμου Επιστημόνων 
Μηχανικών Κύπρου (ΣΕΜ) και του Συνδέσμου Επιστημόνων Εκτιμητών και Συμβούλων Ακινήτων Κύπρου.  To 
Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων, ο Σύνδεσμος Πολιτικών Μηχανικών και Αρχιτεκτόνων Κύπρου και ο 
Σύνδεσμος Συμβούλων Ηλεκτρολόγων και Μηχανολόγων Μηχανικών Κύπρου, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν 
εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει του άρθρου 32 του περί 
Επιστημονικού Τεχνικού Επιμελητηρίου Κύπρου Νόμου, είναι η αντικατάσταση των υφιστάμενων περί 
Δεοντολογίας των Μελών του Επιστημονικού Τεχνικού Επιμελητηρίου Κύπρου Κανονισμών με νέους 
κανονισμούς, έτσι ώστε αυτοί να εκσυγχρονιστούν με στόχο τη μείωση του διοικητικού φόρτου και την αύξηση 
της αποδοτικότητας του Πειθαρχικού Συμβουλίου του ΕΤΕΚ, καθώς και την καλύτερη λειτουργία του. 

 Σημειώνεται ότι οι εν λόγω κανονισμοί κατατέθηκαν στη Βουλή και συζητήθηκαν στην επιτροπή 
ταυτόχρονα με τον περί Επιστημονικού Τεχνικού Επιμελητηρίου Κύπρου (Τροποποιητικό) Νόμο του 2012, ο 
οποίος ήδη ψηφίστηκε σε νόμο από την ολομέλεια του σώματος την 21η Ιουνίου 2012, καθότι περιλαμβάνει 
εξουσιοδοτικές διατάξεις για την έκδοση των προτεινόμενων κανονισμών.   
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 Σύμφωνα με τους εκπροσώπους του ΕΤΕΚ και την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει τους υπό αναφορά 
κανονισμούς, με τους τελευταίους προνοούνται μεταξύ άλλων τα ακόλουθα: 

1. Τα καθήκοντα και οι υποχρεώσεις των μελών του ΕΤΕΚ.  

2. Οι προϋποθέσεις με βάση τις οποίες επιτρέπεται η διαφήμιση ή η δημοσιότητα μέλους του ΕΤΕΚ. 

3. Η πειθαρχική διαδικασία, τα δικαιώματα των μελών κατά τη διάρκεια αυτής και οι ποινές που δύναται να 
επιβάλει το συμβούλιο σε μέλος του για ένα ή περισσότερα παραπτώματα. 

4. Οι εξουσίες του συμβουλίου κατά την ακρόαση της υπόθεσης και η απόφαση αυτού. 

 Στα πλαίσια της εξέτασης των υπό αναφορά κανονισμών από την επιτροπή, βουλευτές μέλη της 
εισηγήθηκαν όπως το προτεινόμενο τέλος, ύψους πενήντα ευρώ (€50), που καταβάλλεται από 
παραπονούμενο στο συμβούλιο για υποβολή καταγγελίας εναντίον μέλους του ΕΤΕΚ επιστρέφεται σ’ αυτόν, σε 
περίπτωση που το συμβούλιο κρίνει ένοχο τον καταγγελλόμενο.   

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τους σκοπούς και επιδιώξεις των υπό αναφορά κανονισμών. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Συγκοινωνιών και Έργων, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν 
της, αποφάσισε ομόφωνα την τροποποίηση των κανονισμών σύμφωνα με την πιο πάνω εισήγηση των μελών 
της.    

 Υπό το φως των πιο πάνω, η επιτροπή διαμόρφωσε ανάλογα το κείμενο των κανονισμών και ομόφωνα 
εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται.   

 Το υπʼ αριθμόν 5 θέμα είναι «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 3) του 2012».  Η 
έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 3) του 2012» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Σταύρος Ευαγόρου 

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Κουτσού 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 25 Ιουνίου 2012.  Στη συνεδρίαση αυτή κλήθηκαν και 
παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η έγκριση πληρωμής από το λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου 
της Δημοκρατίας πρόσθετων πιστώσεων ύψους €26.999.990 για την κάλυψη των δύο πρώτων δόσεων για τη 
συμμετοχή της Κυπριακής Δημοκρατίας στο καταβληθέν μετοχικό κεφάλαιο του Ευρωπαϊκού Μηχανισμού 
Σταθερότητας. 

 Όπως είναι γνωστό, στη Σύνοδο των Αρχηγών Κρατών της Ευρωζώνης, που πραγματοποιήθηκε το 
Δεκέμβριο του 2010, αποφασίστηκε όπως δημιουργηθεί ένας μόνιμος ευρωπαϊκός μηχανισμός, με απώτερο 
στόχο τη διατήρηση της χρηματοοικονομικής σταθερότητας στην Ευρώπη.  Ο μηχανισμός αυτός θα αποτελεί τη 
συνέχιση των υφιστάμενων μηχανισμών EFSF και EFSM και θα ονομάζεται Ευρωπαϊκός Μηχανισμός 
Σταθερότητας (ΕΜΣ). 

 Το θεσμικό πλαίσιο για τη λειτουργία του ΕΜΣ συμφωνήθηκε από τους αρχηγούς των κρατών μελών της 
Ευρωζώνης στα πλαίσια του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου στις 30 Ιανουαρίου 2011 και υπογράφθηκε από τους 
μόνιμους αντιπροσώπους των κρατών μελών στις Βρυξέλλες στις 2 Φεβρουαρίου 2012.  Σύμφωνα με το νέο 
χρονοδιάγραμμα, αναμένεται η ολοκλήρωση των εθνικών διαδικασιών έγκρισης και έναρξη της λειτουργίας του 
μηχανισμού μέχρι τον Ιούλιο του 2012. 
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 Περαιτέρω, στη συνάντηση του Eurogroup, που πραγματοποιήθηκε στις 30 Μαρτίου 2012, 
συμφωνήθηκε ότι στα €500 δις, που ήταν η συνολική χρηματοδοτική δυνατότητα του ΕΜΣ, θα προστεθούν τα 
€200 δις που έχει ήδη δεσμεύσει σε δάνεια ο προσωρινός μηχανισμός EFS. Η διευθέτηση αυτή θα ισχύει μέχρι 
τον Ιούλιο του 2013, ενώ μετά την ημερομηνία αυτή η συνολική δυνατότητα χρηματοοικονομικής στήριξης θα 
περιοριστεί στη δυνατότητα στήριξης του μόνιμου μηχανισμού ύψους €500 δις. 

 Σύμφωνα με τους εκπροσώπους του Υπουργείου Οικονομικών και την εισηγητική έκθεση που συνοδεύει 
το υπό αναφορά νομοσχέδιο, το ποσοστό συνεισφοράς κάθε κράτους μέλους στο συνολικό κεφάλαιο του ΕΜΣ 
θα βασίζεται στην κλείδα καταβεβλημένου κεφαλαίου της Ευρωπαϊκής Κεντρικής Τράπεζας.   

 Σύμφωνα με τους ίδιους πιο πάνω εκπροσώπους, η συνεισφορά της Κύπρου στο συνολικό κεφάλαιο 
ανέρχεται περίπου στα €1.373 δις, ενώ μέρος αυτού του ποσού πρέπει να καταβληθεί σε δόσεις ως 
καταβληθέν κεφάλαιο και το υπόλοιπο θα έχει τη μορφή δεσμευμένου κεφαλαίου. 

 Συμπληρώνοντας οι ίδιοι εκπρόσωποι δήλωσαν ότι, σύμφωνα με τα χρονοδιαγράμματα που αποφάσισε 
το Eurogroup στις 30 Μαρτίου 2012, πρέπει να καταβληθούν δύο δόσεις τον Ιούλιο και τον Οκτώβριο του 
τρέχοντος έτους, δύο δόσεις το 2013 και μία δόση το 2014 και διευκρίνισαν ότι κάθε δόση που πρέπει να 
καταβάλει η Κυπριακή Δημοκρατία θα ανέρχεται περίπου στα €30 εκατομ. 

 Σημειώνεται ότι το συνολικό ποσό που απαιτείται για την καταβολή των δύο δόσεων προς τον ΕΜΣ θα 
καλυφθεί μέσω των πρόσθετων πιστώσεων που ζητούνται με το υπό συζήτηση νομοσχέδιο και μέσω 
εξοικονόμησης πιστώσεων από άλλα κονδύλια του προϋπολογισμού για το έτος 2012.  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, διαμόρφωσε τις ακόλουθες θέσεις: 

1. Ο πρόεδρος της επιτροπής και το μέλος της βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων του 
Δημοκρατικού Κόμματος και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, καθώς και το μέλος της βουλευτής του 
Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών εισηγούνται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, καθώς 
και το μέλος της βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη 
συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο Δημοκρατικός Συναγερμός και το ΕΥΡΩΚΟ θα τοποθετηθούν στην ολομέλεια. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Είμαστε υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Είσαστε υπέρ. 

 Και το ΕΥΡΩΚΟ; 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Ναι, ναι! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δεν υπάρχουν. 

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το λογαριασμό του Πάγιου Ταμείου της Δημοκρατίας ποσού ύψους 
€26.999.990 για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η Δεκεμβρίου 2012.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 
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 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 3) του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπʼ αριθμόν 6 θέμα είναι «Ο περί Επιβολής Ειδικού Τέλους επί των Χρηματιστηριακών Συναλλαγών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για το νομοσχέδιο «Ο 
περί Επιβολής Ειδικού Τέλους επί των Χρηματιστηριακών Συναλλαγών (Τροποποιητικός) Νόμος του 

2012» 

Παρόντες: 

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Σταύρος Ευαγόρου 

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Κουτσού 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 18 και 25 Ιουνίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρίαση της 
επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Οικονομικών και ο γενικός διευθυντής 
του Χρηματιστηρίου Αξιών Κύπρου (ΧΑΚ). 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Επιβολής Ειδικού Τέλους επί των 
Χρηματιστηριακών Συναλλαγών νόμου, ώστε η ισχύς της εν λόγω νομοθεσίας να παραταθεί μέχρι την 31η 
Δεκεμβρίου 2013. 

 Όπως είναι γνωστό, με βάση την ισχύουσα νομοθεσία, από την 1η Ιανουαρίου 2000 επιβάλλεται ειδικό 
τέλος κατά την κατάρτιση των συναλλαγών ή κατά την ανακοίνωσή τους στο ΧΑΚ το οποίο από τις 16 Ιουνίου 
2005 επιβάλλεται με μειωμένο ενιαίο συντελεστή ύψους 0,15% πάνω στο ποσό της αξίας της χρηματιστηριακής 
συναλλαγής ή πάνω στη συνολική αξία των τίτλων κατά την ημέρα της ανακοίνωσης της συναλλαγής στο ΧΑΚ, 
ανάλογα.     

 Ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών δήλωσε ότι ο βασικός νόμος έχει καθορισμένη χρονική 
διάρκεια, η οποία λήγει στις 30 Ιουνίου 2012, και με τον τρόπο αυτό παρέχεται η δυνατότητα στο κράτος να 
αναθεωρεί τον τρόπο φορολόγησης των επενδυτικών δραστηριοτήτων.  Συναφώς, όπως ο ίδιος εκπρόσωπος 
δήλωσε,  το Υπουργείο Οικονομικών κρίνει ότι η επιβολή του ειδικού τέλους είναι αναγκαίο να συνεχιστεί, αφού 
θεωρείται ως ο πιο αποδοτικός και αποτελεσματικός τρόπος φορολόγησης των επενδυτικών δραστηριοτήτων 
σε σχέση με άλλους τρόπους φορολόγησης. 

 Ο γενικός διευθυντής του ΧΑΚ, παρ’ όλο ότι συμφώνησε με την εισήγηση για παράταση της ισχύος της 
υφιστάμενης νομοθεσίας, εξέφρασε τις επιφυλάξεις του σε σχέση με την επιβολή και είσπραξη του ειδικού 
τέλους, αφού όπως ανέφερε το τέλος αυτό συμβάλλει στη μείωση του όγκου των συναλλαγών που 
πραγματοποιούνται στο ΧΑΚ.  

 Ο εκπρόσωπος του Υπουργείου Οικονομικών σε σχέση με τα πιο πάνω ανέφερε ότι το τέλος δεν 
αποτελεί λόγο για τη δραματική μείωση των συναλλαγών που παρατηρείται στο ΧΑΚ και πρόσθεσε ότι, σε 
περίπτωση κατάργησης του τέλους και κατ’ επέκταση της σχετικής νομοθεσίας, ενδεχόμενη επαναφορά του θα 
καταστεί δύσκολη. 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, διαμόρφωσε τις ακόλουθες θέσεις: 

1. Ο πρόεδρος και το μέλος της επιτροπής βουλευτές των κοινοβουλευτικών ομάδων του Δημοκρατικού 
Κόμματος και ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, καθώς και το μέλος της βουλευτής του Κινήματος 
Οικολόγων Περιβαλλοντιστών εισηγούνται στη Βουλή την ψήφιση του νομοσχεδίου σε νόμο. 

2. Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, καθώς 
και το μέλος της βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη 
συζήτηση του θέματος στην ολομέλεια του σώματος.  
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο Δημοκρατικός Συναγερμός και το ΕΥΡΩΚΟ θα τοποθετηθούν στην ολομέλεια. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπέρ! 

 Και το ΕΥΡΩΚΟ υπέρ; 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Ναι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Όχι. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Τροποποίηση του άρθρου 8 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Επιβολής Ειδικού Τέλους επί των Χρηματιστηριακών 
Συναλλαγών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπʼ αριθμόν 7 θέμα είναι «Οι περί Συμβουλίου Εμπορίας Κυπριακών Πατατών (Σχέδιο Πρόωρης 
Εθελοντικής Αφυπηρέτησης) Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Οικονομικών και Προϋπολογισμού για τους κανονισμούς 
«Οι περί Συμβουλίου Εμπορίας Κυπριακών Πατατών (Σχέδιο Πρόωρης Εθελοντικής Αφυπηρέτησης) 

Κανονισμοί του 2012» 

Παρόντες:  

 Νικόλας Παπαδόπουλος, πρόεδρος Σταύρος Ευαγόρου 

 Μάριος Μαυρίδης Νίκος Κουτσού 

 Χάρης Γεωργιάδης Γιώργος Περδίκης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού εξέτασε τους πιο πάνω κανονισμούς σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 18 και 25 Ιουνίου 2012.  Στο στάδιο της εξέτασης των υπό 
αναφορά κανονισμών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου 
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Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, του Τμήματος Δημόσιας Διοίκησης και Προσωπικού, καθώς και 
εκπρόσωποι του Συμβουλίου Εμπορίας Κυπριακών Πατατών (ΣΕΚΠ). 

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται δυνάμει του άρθρου 57Α(1) του περί 
Συμβουλίου Εμπορίας Κυπριακών Πατατών Νόμου, είναι η παροχή της  δυνατότητας στο ΣΕΚΠ να μειώσει το 
κόστος μισθοδοσίας από εθελοντική αφυπηρέτηση υπαλλήλων του, ούτως ώστε να λειτουργήσει ως 
αυτοχρηματοδοτούμενος οργανισμός και να πωλεί υπηρεσίες προς τους παραγωγούς σε ανταγωνιστικές τιμές.  

 Σημειώνεται ότι η ανάγκη για τις προτεινόμενες ρυθμίσεις προέκυψε με τον τερματισμό της κρατικής 
χορηγίας προς το ΣΕΚΠ την 31η Αυγούστου 2010 και από το γεγονός ότι δεν κατέστη δυνατό το συμβούλιο να 
πωλεί υπηρεσίες έναντι αμοιβής προς τους κυβερνητικούς οργανισμούς σύμφωνα με τις διατάξεις της οικείας 
νομοθεσίας. 

 Σύμφωνα με τους προτεινόμενους κανονισμούς, εντός ενός έτους από την ημερομηνία έναρξης της 
ισχύος των κανονισμών, το διοικητικό συμβούλιο του ΣΕΚΠ θα έχει τη δυνατότητα να επιτρέψει την πρόωρη 
εθελοντική αφυπηρέτηση μόνιμου υπαλλήλου κατόπιν αίτησης η οποία θα υποβάλλεται γραπτώς από τον 
υπάλληλο στο διοικητικό συμβούλιο, το οποίο θα αποφασίζει κατά την απόλυτη κρίση του εντός ενός μηνός 
από την ημερομηνία υποβολής της.  Η απόφαση του διοικητικού συμβουλίου θα κοινοποιείται στον υπάλληλο 
το συντομότερο δυνατό μετά τη λήψη της.   

 Σημειώνεται ότι, για να δικαιούται πρόωρη εθελοντική αφυπηρέτηση, ο υπάλληλος του ΣΕΚΠ πρέπει: 

1. να έχει ιδιότητα μόνιμου υπαλλήλου του ΣΕΚΠ και 

2. να έχει συμπληρώσει το 45ο έτος της ηλικίας του. 

 Περαιτέρω, οι εν λόγω κανονισμοί προβλέπουν ότι σε υπάλληλο στον οποίο το ΣΕΚΠ θα επιτρέψει την 
πρόωρη εθελοντική αφυπηρέτηση θα καταβάλλεται, επιπροσθέτως οποιουδήποτε άλλου ωφελήματος αυτός 
δικαιούται δυνάμει των σχεδίων σύνταξης, χαριστική, “ex gratia”, αποζημίωση, το ύψος της οποίας θα είναι το 
μικρότερο από τα πιο κάτω προβλεπόμενα ποσά ως ακολούθως: 

1. Ποσό ίσο με τόσους μηνιαίους μισθούς όσα είναι τα πραγματικά χρόνια υπηρεσίας του υπαλλήλου στο 
ΣΕΚΠ πολλαπλασιαζόμενο επί 1,7.  Μηνιαίος μισθός θα θεωρείται ο μισθός του υπαλλήλου κατά την 
ημερομηνία αποδοχής της αίτησής του για πρόωρη αφυπηρέτηση, συμπεριλαμβανομένης της αναλογίας 
του 13ου μισθού. 

2. Ποσό που αντιπροσωπεύει το ογδόντα δύο τοις εκατό (82%) της διαφοράς μεταξύ του συνόλου των 
μισθών που θα λάμβανε ο υπάλληλος, αν παρέμενε στην υπηρεσία του ΣΕΚΠ μέχρι τη συμπλήρωση 
του ορίου ηλικίας των εξήντα τριών ετών, (δώδεκα μηνιαίους μισθούς ετησίως) υπολογιζόμενο με βάση 
το μισθό του υπαλλήλου κατά την ημερομηνία αποδοχής της αίτησής του για πρόωρη αφυπηρέτηση, και 
της υπολογιζόμενης σύνταξης που θα λάβει ο υπάλληλος μέχρι την ηλικία των εξήντα τριών ετών. 

3. Ποσό €150.000. 

 Περαιτέρω, επισημαίνεται ότι το ποσό της χαριστικής, “ex gratia”, αποζημίωσης για πρόωρη εθελοντική 
αφυπηρέτηση θα καταβάλλεται εφάπαξ στον υπάλληλο κατά την αφυπηρέτησή του.   

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Οικονομικών και Προϋπολογισμού, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν 
ενώπιόν της, κατά πλειοψηφία του προέδρου της βουλευτή της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού 
Κόμματος, του μέλους της βουλευτή της κοινοβουλευτικής ομάδας ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, καθώς και 
του μέλους της βουλευτή του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, αποφάσισε να εισηγηθεί στην 
ολομέλεια του σώματος την έγκριση των κανονισμών όπως αυτοί κατατέθηκαν από την εκτελεστική εξουσία. 

 Τα μέλη της επιτροπής βουλευτές της κοινοβουλευτικής ομάδας του Δημοκρατικού Συναγερμού, καθώς 
και το μέλος της βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος επιφυλάχθηκαν να τοποθετηθούν κατά τη συζήτησή 
των κανονισμών στην ολομέλεια του σώματος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο ΔΗΣΥ και το ΕΥΡΩΚΟ θα τοποθετηθούν στην ολομέλεια. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπέρ. 

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Και εμείς. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Και εσείς. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής;   

 Δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται.   

 Το υπʼ αριθμόν 8 θέμα είναι «Ο περί Αξιολόγησης Υποψηφίων για Διορισμό στη Δημόσια Υπηρεσία 
(Προσωρινές Διατάξεις) Νόμος του 2012».   

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Κύριε Πρόεδρε... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Περδίκης, παρακαλώ. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Υπάρχει δυνατότητα να έχουμε μιας εβδομάδας αναβολή γιʼ αυτό το θέμα; 

 Υπάρχει το ζήτημα που θέλω να διευκρινιστεί σε σχέση με την κατάργηση του καταλόγου.  Ή να βάλω 
τροπολογία, να έχω την ευκαιρία να βάλω τροπολογία, και αναλόγως να τοποθετηθεί η ολομέλεια.  Τωρά εν 
μπορώ να βάλω τροπολογία! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εάν δέχονται οι κοινοβουλευτικές ομάδες. 

Τ. ΜΗΤΣΟΠΟΥΛΟΣ: 

 Δεν έχουμε ένσταση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το ΑΚΕΛ; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Εντάξει. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το ΔΗΚΟ;   

 Δέχονται την αναβολή. 

 Κύριε Περδίκη, κέρδισες την αναβολή! 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Εντάξει.  Είμαι ’πού τους προνομιούχους δηλαδή!  Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το υπʼ αριθμόν 9 θέμα είναι «Ο περί Επεξεργασίας Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα (Προστασία 
του Ατόμου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Νομικών για το νομοσχέδιο «Ο περί Επεξεργασίας 
Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα (Προστασία του Ατόμου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 

 Ιωνάς Νικολάου, πρόεδρος Γιώργος Γεωργίου 

 Γεώργιος Γεωργίου  Νικόλας Παπαδόπουλος 

 Τάσος Μητσόπουλος Αντώνης Αντωνίου 
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 Άριστος Δαμιανού Νίκος Νικολαΐδης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών μελέτησε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε αριθμό συνεδριάσεών της, 
που πραγματοποιήθηκαν στο χρονικό διάστημα μεταξύ 21ης Μαρτίου και 13ης Ιουνίου 2012.  Στα πλαίσια των 
συνεδριάσεων αυτών κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου 
Εσωτερικών, του Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, του Υπουργείου Οικονομικών, ο διευθυντής 
του Τμήματος Εσωτερικών Προσόδων (ΤΕΠ) και εκπρόσωποι του Τμήματος Τελωνείων του ίδιου υπουργείου, 
εκπρόσωποι του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, ο Επίτροπος Προστασίας Δεδομένων 
Προσωπικού Χαρακτήρα, συνοδευόμενος από λειτουργούς του Γραφείου του, εκπρόσωποι της Κεντρικής 
Τράπεζας της Κύπρου, του Συνδέσμου Τραπεζών Κύπρου, της Υπηρεσίας Εποπτείας και Ανάπτυξης 
Συνεργατικών Εταιρειών, της Συνεργατικής Κεντρικής Τράπεζας Λτδ και της Παγκύπριας Συνεργατικής 
Συνομοσπονδίας. 

 Σκοπός του προτεινόμενου νόμου είναι η τροποποίηση του περί Επεξεργασίας Δεδομένων Προσωπικού 
Χαρακτήρα (Προστασία του Ατόμου) Νόμου, ώστε να διορθωθούν οι ασάφειες και να καλυφθούν τα κενά που 
διαπιστώθηκαν από την εφαρμογή των διατάξεών του, καθώς και να χορηγηθούν πρόσθετες εξουσίες στον 
Επίτροπο Προστασίας Προσωπικών Δεδομένων αναφορικά με τη διενέργεια ελέγχου ή εξέτασης παραπόνων, 
καταγγελιών ή αιτήσεων, ώστε να καταστεί λειτουργικότερη η εφαρμογή του εν λόγω νόμου. 

 Περαιτέρω, σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, ο προτεινόμενος νόμος 
αποσκοπεί στη συμμόρφωση της Δημοκρατίας με παρατηρήσεις που διατυπώθηκαν από εμπειρογνώμονες 
της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, ώστε να επιτευχθεί πλήρης συμβατότητα του υπό τροποποίηση νόμου με τις 
διατάξεις της Οδηγίας 95/46/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 24ης Οκτωβρίου 1995 
για την προστασία των φυσικών προσώπων έναντι της επεξεργασίας δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα και 
για την ελεύθερη κυκλοφορία των δεδομένων αυτών. 

 Ειδικότερα, στο υπό συζήτηση νομοσχέδιο, όπως αυτό κατατέθηκε αρχικά, διαλαμβάνονται πρόνοιες 
που αφορούν κυρίως τα ακόλουθα: 

1. Το δικαίωμα ενημέρωσης του υποκειμένου των δεδομένων, δηλαδή του προσώπου στο οποίο 
αναφέρονται τα δεδομένα, εκτός αν αυτό έχει ήδη ενημερωθεί, από τον υπεύθυνο επεξεργασίας κατά το 
στάδιο της συλλογής δεδομένων προσωπικού χαρακτήρα από το υποκείμενο των δεδομένων. 

2. Τον καθορισμό πρόσθετων περιπτώσεων, πέρα απʼ αυτές που προβλέπονται στην υφιστάμενη 
νομοθεσία, κατά τις οποίες μπορεί να αρθεί η πιο πάνω υποχρέωση ενημέρωσης και οι οποίες αφορούν 
λόγους σημαντικού οικονομικού ή χρηματοοικονομικού συμφέροντος κράτους μέλους ή της Ευρωπαϊκής 
Ένωσης, συμπεριλαμβανομένων των νομισματικών, δημοσιονομικών και φορολογικών θεμάτων. 

3. Το δικαίωμα πρόσβασης, δηλαδή το δικαίωμα κάθε προσώπου να γνωρίζει αν δεδομένα προσωπικού 
χαρακτήρα που το αφορούν αποτελούν ή αποτέλεσαν αντικείμενο επεξεργασίας.  Συγκεκριμένα, 
προβλέπεται ότι για το σκοπό αυτό ο υπεύθυνος επεξεργασίας υποχρεούται να παρέχει στο υποκείμενο 
των δεδομένων, μετά από σχετικό αίτημα του τελευταίου, αντίγραφο με τα προσωπικά δεδομένα του, 
όπου αυτό δεν προϋποθέτει δυσανάλογη προσπάθεια.  Επιπρόσθετα των υφιστάμενων λόγων άρσης 
της πιο πάνω υποχρέωσης καθορίζεται ότι αυτή μπορεί να αρθεί και για λόγους σημαντικού οικονομικού 
ή χρηματοοικονομικού συμφέροντος κράτους μέλους ή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, περιλαμβανομένων 
των νομισματικών, δημοσιονομικών και φορολογικών θεμάτων. 

4. Το δικαίωμα αντίρρησης του υποκειμένου των δεδομένων στην επεξεργασία των δεδομένων που το 
αφορούν για επιτακτικούς και νόμιμους λόγους που σχετίζονται άμεσα με την προσωπική του 
κατάσταση.  Ειδικότερα, ρυθμίζεται περαιτέρω η διαδικασία άσκησης του εν λόγω δικαιώματος, οι 
συναφείς υποχρεώσεις του υπεύθυνου επεξεργασίας και το δικαίωμα προσφυγής του υποκειμένου των 
δεδομένων στον Επίτροπο. 

5. Την παροχή δυνατότητας επεξεργασίας για λόγους προώθησης, πώλησης αγαθών ή παροχής 
υπηρεσιών εξ αποστάσεως των στοιχείων επικοινωνίας πελατών, εκτός αν τα υποκείμενα των 
δεδομένων αντιταχθούν στην εν λόγω επεξεργασία. 

6. Την αρμοδιότητα του Επιτρόπου να εξετάζει παράπονα και καταγγελίες από οποιοδήποτε πρόσωπο 
σχετικά με την προστασία των δικαιωμάτων του, όταν αυτά θίγονται από την επεξεργασία δεδομένων 
που το αφορούν, καθώς και την αρμοδιότητά του να προβαίνει σε έλεγχο της νομιμότητας της 
επεξεργασίας προσωπικών δεδομένων.  Ειδικότερα, καθορίζεται ότι ο εν λόγω έλεγχος θα ασκείται είτε 
αυτεπάγγελτα είτε κατόπιν σχετικής αίτησης, καθώς και ότι ο Επίτροπος αποφασίζει αν θα προβεί σε 
εξέταση του παραπόνου, της καταγγελίας ή της αίτησης ή αν θα συνεχίσει ή θα διακόψει την εξέταση. 

7. Την εξουσία του Επιτρόπου να προβαίνει σε κατάσχεση εγγράφων ή ηλεκτρονικού εξοπλισμού για 
σκοπούς διευκόλυνσης του έργου του.   
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8. Την παραχώρηση πρόσθετων εξουσιών στον Επίτροπο κατά την άσκηση των αρμοδιοτήτων και 
καθηκόντων του, που συνίστανται στα ακόλουθα: 

α. Να εισέρχεται σε οποιοδήποτε γραφείο, επαγγελματικό υποστατικό ή μεταφορικό μέσο. 

β. Να έχει πρόσβαση σε όλα τα αρχεία και προσωπικά δεδομένα και να συλλέγει έγγραφα, στοιχεία 
και πληροφορίες. 

γ. Να συνοδεύεται από πρόσωπα με εξειδικευμένες γνώσεις. 

δ. Να καλεί οποιοδήποτε πρόσωπο να δώσει μαρτυρία ή να προσκομίσει οποιοδήποτε έγγραφο ή 
αποδεικτικό στοιχείο που, κατά τη γνώμη του, δυνατό να σχετίζεται με τον έλεγχο που διεξάγει.   

ε. Να επιβάλλει χρηματική ποινή ύψους μέχρι πέντε χιλιάδες ευρώ (€5.000) σε υπεύθυνο 
επεξεργασίας ή σε οποιοδήποτε πρόσωπο το οποίο δε συμμορφώνεται, παρακωλύει ή 
παρεμποδίζει τη διενέργεια ή αποπεράτωση του ελέγχου ή την εξέταση παραπόνου, καταγγελίας 
ή αίτησης. 

 Στα πλαίσια της μελέτης των προνοιών του νομοσχεδίου την επιτροπή απασχόλησαν κυρίως τα πιο 
κάτω ζητήματα: 

1. Η εισαγωγή πρόσθετης πρόνοιας στο κείμενο του νομοσχεδίου, σύμφωνα με την οποία παρέχεται η 
εξουσία στο διευθυντή του ΤΕΠ, για σκοπούς φορολογικούς, να λαμβάνει και να επεξεργάζεται στοιχεία 
και πληροφορίες από οποιοδήποτε αρχείο διατηρείται στην Κυπριακή Δημοκρατία.  Σημειώνεται ότι την 
ανάγκη για την εισαγωγή τέτοιας νομοθετικής πρόνοιας επισήμανε το ίδιο το ΤΕΠ.  Συγκεκριμένα, 
σύμφωνα με τα στοιχεία που τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής, στο άρθρο 4 της υφιστάμενης 
νομοθεσίας, με το οποίο ρυθμίζονται οι προϋποθέσεις για νόμιμη επεξεργασία προσωπικών δεδομένων, 
προβλέπεται μεταξύ άλλων ότι ο υπεύθυνος επεξεργασίας διασφαλίζει ότι τα δεδομένα προσωπικού 
χαρακτήρα συλλέγονται για προσδιορισμένους, σαφείς και νόμιμους σκοπούς και δεν υφίστανται 
μεταγενέστερη επεξεργασία ασυμβίβαστη με τους σκοπούς αυτούς, καθώς και ότι αυτά είναι συναφή, 
πρόσφορα και όχι περισσότερα από ό,τι κάθε φορά απαιτείται για τους σκοπούς της επεξεργασίας, 
καθιερώνοντας έτσι την αρχή της αναλογικότητας. 

Ειδικότερα, όπως δήλωσε ενώπιον της επιτροπής ο διευθυντής του ΤΕΠ, το τμήμα του, στην 
προσπάθειά του να βελτιώσει την επιχειρησιακή του ικανότητα και τη διεύρυνση της φορολογικής βάσης 
με τον εντοπισμό νέων φορολογούμενων, έρχεται συχνά αντιμέτωπο με την παραβίαση της αρχής της 
αναλογικότητας που προβλέπει το άρθρο 4 του ισχύοντος νόμου. 

Ως εκ τούτου, το ΤΕΠ εισηγήθηκε όπως, με βάση τη δυνατότητα που παρέχεται από τις διατάξεις της 
Οδηγίας, περιληφθούν στο νομοσχέδιο εξαιρέσεις και περιορισμοί, καθόσον αφορά την υποχρέωση του 
υπεύθυνου επεξεργασίας για τήρηση της αρχής της αναλογικότητας, ώστε να διευκολυνθεί το έργο του 
ΤΕΠ και να επιτευχθεί ο απώτερος στόχος πάταξης της φοροδιαφυγής. 

Σύμφωνα με την πιο πάνω Οδηγία, τα κράτη μέλη μπορούν να περιορίζουν με νομοθετικά μέτρα την 
εμβέλεια των υποχρεώσεων και των δικαιωμάτων που προβλέπονται στην υφιστάμενη νομοθεσία, όταν 
αυτό απαιτείται για τη διαφύλαξη, μεταξύ άλλων, της ασφάλειας του κράτους, της άμυνας, της δημόσιας 
ασφάλειας, της πρόληψης, της διερεύνησης, της διαπίστωσης και της δίωξης παραβάσεων του ποινικού 
νόμου ή της δεοντολογίας των νομοθετικά κατοχυρωμένων επαγγελμάτων, σημαντικού οικονομικού ή 
χρηματοοικονομικού συμφέροντος κράτους μέλους ή της Ευρωπαϊκής Ένωσης, συμπεριλαμβανομένων 
των νομισματικών, δημοσιονομικών και φορολογικών θεμάτων. 

Για τους πιο πάνω λόγους η επιτροπή αποφάσισε την εισαγωγή στο κείμενο του νομοσχεδίου σχετικής 
πρόνοιας, στη βάση της πιο πάνω εισήγησης, σύμφωνα με την οποία στις βασικές αρχές επεξεργασίας 
προσωπικών δεδομένων θα περιληφθούν οι πιο πάνω εξαιρέσεις που προβλέπει η Οδηγία.  
Σημειώνεται ότι όλοι όσοι παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής συμφώνησαν με αυτή την απόφαση 
της επιτροπής. 

2. Η ανάγκη εισαγωγής πρόνοιας σύμφωνα με την οποία παρέχεται η δυνατότητα στα πολιτικά κόμματα 
και στους υποψηφίους να χρησιμοποιούν ονόματα και διευθύνσεις προσώπων που είναι καταχωρισμένα 
στους εκλογικούς ή τηλεφωνικούς καταλόγους για σκοπούς επικοινωνίας με τους πολίτες και 
προώθησης της υποψηφιότητάς τους.  Σημειώνεται ότι η ανάγκη για εισαγωγή τέτοιας πρόνοιας τέθηκε 
από την επιτροπή, η οποία κάλεσε το Γραφείο του Επιτρόπου να μελετήσει το όλο θέμα και να 
επανέλθει με σχετική εισήγηση για περαιτέρω τροποποίηση του υφιστάμενου νόμου. 

Ο Επίτροπος, ανταποκρινόμενος στην πιο πάνω επιθυμία της επιτροπής, κατέθεσε συγκεκριμένη 
εισήγηση με την οποία προστίθεται νέα πρόνοια στο νομοσχέδιο, έτσι ώστε να εισαχθεί στην υφιστάμενη 
νομοθεσία πρόνοια στην οποία διαλαμβάνεται ότι τα πολιτικά κόμματα και οι εκάστοτε υποψήφιοι, για 
σκοπούς πολιτικής επικοινωνίας και αποστολής υλικού για προώθηση των πολιτικών θέσεών τους ή της 
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υποψηφιότητάς τους στα πλαίσια εκλογών, μπορούν να χρησιμοποιούν τα ονόματα και τις διευθύνσεις 
των προσώπων που είναι καταχωρισμένα στους εκλογικούς ή τηλεφωνικούς καταλόγους, με εξαίρεση 
τα πρόσωπα που είναι καταχωρισμένα στο μητρώο προσώπων που δεν επιθυμούν να λαμβάνουν 
τέτοιο υλικό και το οποίο μητρώο θα τηρείται για το σκοπό αυτό από τον Επίτροπο. 

Σημειώνεται ότι όλοι όσοι παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής συμφώνησαν με την προσθήκη στο 
κείμενο του νομοσχεδίου της πιο πάνω πρόνοιας. 

3. Οι διατάξεις του νομοσχεδίου που αφορούν τις ακόλουθες εξουσίες του Επιτρόπου: 

α. Να προβαίνει σε κατάσχεση εγγράφων ή ηλεκτρονικού εξοπλισμού για σκοπούς διευκόλυνσης 
του έργου του. 

β. Να εισέρχεται, χωρίς να έχει προηγηθεί ενημέρωση των ενδιαφερομένων, σε οποιοδήποτε 
γραφείο, επαγγελματικό υποστατικό ή μεταφορικό μέσο. 

γ. Να επιβάλλει στους υπεύθυνους επεξεργασίας ή στους εκπροσώπους τους χρηματική ποινή 
ύψους μέχρι πενήντα χιλιάδες ευρώ (€50.000) λόγω παράβασης υποχρεώσεων που απορρέουν 
από τον προτεινόμενο νόμο.   

 Συγκεκριμένα, οι εκπρόσωποι του Συνδέσμου Τραπεζών Κύπρου και της Συνεργατικής Κεντρικής 
Τράπεζας Λτδ διαφώνησαν με την παραχώρηση των πιο πάνω εξουσιών, θεωρώντας τις υπερβολικές.  
Περαιτέρω, δήλωσαν ότι θεωρούν υπερβολικό το ύψος της πιο πάνω χρηματικής ποινής.  Ειδικότερα, 
επισήμαναν ότι η αστυνομία, στην περίπτωση που πρόκειται να προβεί σε ελέγχους, εξασφαλίζει 
προηγουμένως δικαστικό διάταγμα.  Περαιτέρω, σύμφωνα με τους ίδιους εκπροσώπους, η κατάσχεση 
εγγράφων ή ηλεκτρονικού εξοπλισμού ενδέχεται να επηρεάσει την ομαλή λειτουργία των 
επηρεαζόμενων εταιρειών και να προκαλέσει ζήτημα σε σχέση με την ασφάλεια των κατασχεθέντων 
εγγράφων ή αρχείων που μπορεί να αφορούν τις σχέσεις, αλλά και τα χρηματοοικονομικά συμφέροντα 
και επιχειρηματικά απόρρητα της ενδιαφερόμενης εταιρείας και των πελατών της.   

 Για τους πιο πάνω λόγους η επιτροπή, με τη σύμφωνη γνώμη όλων των εμπλεκομένων, αποφάσισε να 
διαμορφώσει το κείμενο του νομοσχεδίου, καθόσον αφορά τις πιο πάνω εξουσίες του Επιτρόπου, ώστε να 
απαιτείται η εξασφάλιση δικαστικού διατάγματος, προκειμένου να προβαίνει ο Επίτροπος σε κατάσχεση 
εγγράφων ή ηλεκτρονικού εξοπλισμού για σκοπούς διευκόλυνσης του έργου του που σχετίζεται με τη 
διερεύνηση παραπόνων ή καταγγελιών.  Επιπρόσθετα, αποφάσισε να διαμορφώσει τις σχετικές πρόνοιες του 
νομοσχεδίου, ώστε να εξαιρούνται οι κατοικίες από την εξουσία του Επιτρόπου να εισέρχεται, χωρίς 
απαραίτητα να γίνεται πρότερη ενημέρωση των ενδιαφερομένων, για σκοπούς ελέγχου ή εξέτασης 
παραπόνων, καταγγελιών ή αιτήσεων.   

 Περαιτέρω, η επιτροπή αποφάσισε να μειώσει το προβλεπόμενο στο νομοσχέδιο ύψος της χρηματικής 
ποινής που ο Επίτροπος θα έχει εξουσία να επιβάλλει στους υπεύθυνους επεξεργασίας ή τους εκπροσώπους 
τους, λόγω παράβασης υποχρεώσεών τους που απορρέουν από το νόμο, από τις €50.000, που ήταν το 
ανώτατο όριο, στις €30.000. 

 Στη βάση όλων των πιο πάνω το Γραφείο του Επιτρόπου, σε συνεργασία με την εκπρόσωπο του 
Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, υπέβαλε στην επιτροπή διαμορφωμένο κείμενο του 
νομοσχεδίου. 

 Η επιτροπή επέφερε στο διαμορφωμένο κείμενο του νομοσχεδίου περαιτέρω τροποποιήσεις με σκοπό 
τη διασαφήνιση των προνοιών του, καθώς και τη βελτίωσή του από νομοτεχνική άποψη.   

 Υποβάλλοντας την παρούσα έκθεσή της στο σώμα, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών επισημαίνει 
ότι υπάρχει ανάγκη για περισσότερη επεξεργασία και μελέτη του ισχύοντος νόμου από τους αρμοδίους, με 
σκοπό αυτός να γίνει πιο κατανοητός για τους πολίτες, οι οποίοι θα πρέπει να καταστούν κοινωνοί των 
δικαιωμάτων και των υποχρεώσεών τους που απορρέουν από την εφαρμογή της νομοθεσίας αυτής.  
Παράλληλα, η επιτροπή δηλώνει ότι το ζήτημα αυτό θα αποτελέσει αντικείμενο αυτεπάγγελτης εξέτασης από 
την ίδια σε εύθετο χρόνο. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Νομικών ομόφωνα εισηγείται την ψήφιση του 
νομοσχεδίου σε νόμο, όπως το κείμενό του διαμορφώθηκε στη βάση των πιο πάνω. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Ο κ. Περδίκης, παρακαλώ. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Μισό λεπτό μόνο.  Να πω ότι η τροποποίηση ένʼ θετική όσον αφορά τη διευκόλυνση της φορολογίας, 
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αλλά έχει τζιαι μια πρόνοια που αφορά όλα τα κόμματα.  Θέλω να κάμω έκκληση... 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Εστράφης πίσω; 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Όι, όι!  Θέλω να κάμω μία έκκληση προς όλους, επειδή μέσα στο νομοσχέδιο υπάρχει πρόνοια που 
επιτρέπει στα κόμματα να αποστέλλουν κατά τη διάρκεια προεκλογικής περιόδου πληροφοριακό υλικό, να την 
εφαρμόζουμε με φειδώ.   

 Ευχαριστώ πολύ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πώς να την εφαρμόσουμε; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Με φειδώ! 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Με φειδώ!   

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Με φειδώ!  Να μεν πληθύνουμε τον κόσμο με χαρτιά.    

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Δε θα στέλνουν οι Οικολόγοι τζιαι εννά εφαρμόζουμε τη φειδώ! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μάλιστα! 

 Λοιπόν, τωρά είμαστε...  Εγύρισές το πίσω.  Κακώς σου έδωσα το λόγο, αλλά έντζιε ήξερα ότι ήτουν να 
γυρίσεις δύο νομοσχέδια πίσω. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Κ. ΚΩΣΤΑ) 

 Ένʼ για το υπʼ αριθμόν 9 θέμα που μιλά! 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

(Α. ΠΙΤΣΙΛΛΙΔΗΣ) 

 Για το ίδιο μιλά! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Μιλούμε για το υπʼ αριθμόν 9 θέμα. 

Γ. ΠΕΡΔΙΚΗΣ: 

 Πρόεδρε, επειδή ακούει μας κάποιος κόσμος και μπορεί να έχουμε παρεξήγηση, να εξηγήσω. Μέσα στη 
νομοθεσία που περνούμε σήμερα υπάρχει πρόνοια που λέει ότι τα κόμματα θα μπορούν να αποστέλλουν σε 
προεκλογική περίοδο επιστολές προεκλογικού χαρακτήρα σε καταλόγους που κατέχουν.  Δηλαδή θα 
παραβίαζαν τη νομοθεσία που είχαμε παλιά∙ τώρα ένʼ θα την παραβιάζουν.  Τωρά εννάʼν νόμιμο.  Τωρά θα 
είναι νόμιμο τούτο το πράγμα.  Και δεν ένʼ κακό τούτο το πράμα.  Αν γίνεται με φειδώ, λέω, δεν ένʼ κακό.  Το 
ψηφίζουμε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Η “φειδώ” ξεκινά από μηδέν μέχρι χίλια.  Μπορεί να την καθορίσει κανένας τη “φειδώ” που θέλεις;  Είναι 
λόγια του αέρα! 

(Γέλια) 

 Δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 
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 Τροποποίηση του άρθρου 2 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Τροποποίηση του άρθρου 3 του βασικού νόμου.  Άρθρο 3. 

 Τροποποίηση του άρθρου 4 του βασικού νόμου.  Άρθρο 4. 

 Τροποποίηση του άρθρου 5 του βασικού νόμου.  Άρθρο 5. 

 Τροποποίηση του άρθρου 6 του βασικού νόμου.  Άρθρο 6. 

 Τροποποίηση του άρθρου 7 του βασικού νόμου.  Άρθρο 7. 

 Τροποποίηση του άρθρου 8 του βασικού νόμου.  Άρθρο 8. 

 Τροποποίηση του άρθρου 9 του βασικού νόμου.  Άρθρο 9. 

 Τροποποίηση του άρθρου 10 του βασικού νόμου.  Άρθρο 10. 

 Τροποποίηση του άρθρου 11 του βασικού νόμου.  Άρθρο 11. 

 Τροποποίηση του άρθρου 12 του βασικού νόμου.  Άρθρο 12. 

 Αντικατάσταση του άρθρου 13 του βασικού νόμου.  Άρθρο 13. 

 Κατάργηση του άρθρου 14 του βασικού νόμου.  Άρθρο 14. 

 Τροποποίηση του άρθρου 15 του βασικού νόμου.  Άρθρο 15. 

 Προσθήκη νέου άρθρου 15Α στο βασικό νόμο.  Άρθρο 16. 

 Τροποποίηση του άρθρου 16 του βασικού νόμου.  Άρθρο 17. 

 Τροποποίηση του άρθρου 23 του βασικού νόμου.  Άρθρο 18. 

 Προσθήκη νέου άρθρου 23Α στο βασικό νόμο.  Άρθρο 19. 

 Τροποποίηση του άρθρου 24 του βασικού νόμου.  Άρθρο 20. 

 Τροποποίηση του άρθρου 25 του βασικού νόμου.  Άρθρο 21. 

 Τροποποίηση του άρθρου 26 του βασικού νόμου.  Άρθρο 22. 

 Τροποποίηση του άρθρου 27 του βασικού νόμου.  Άρθρο 23. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων αυτών; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Ο παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Επεξεργασίας Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα 
(Προστασία του Ατόμου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Το υπʼ αριθμόν 10 θέμα είναι «Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για τους κανονισμούς «Οι περί Λειτουργίας των 
Δημόσιων Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος Αντρέας Καυκαλιάς 

 Ευθύμιος Δίπλαρος Αθηνά Κυριακίδου 

 Γιώργος Λουκαΐδης Γεώργιος Προκοπίου 
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 Γιώργος Γεωργίου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε τους πιο πάνω κανονισμούς σε δύο συνεδριάσεις της, 
που πραγματοποιήθηκαν στις 12 και 19 Ιουνίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρίαση κλήθηκαν και παρευρέθηκαν 
ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, της Παγκύπριας Οργάνωσης 
Ελλήνων Δασκάλων (ΠΟΕΔ), της Παγκύπριας Συνομοσπονδίας Ομοσπονδιών Συνδέσμων Γονέων Σχολείων 
Δημοτικής Εκπαίδευσης, της Παγκύπριας Συνομοσπονδίας Ομοσπονδιών Συνδέσμων Γονέων Δημόσιων και 
Κοινοτικών Νηπιαγωγείων και της Παγκύπριας Ομοσπονδίας Συνδέσμων Γονέων Παιδιών με Ειδικές Ανάγκες 
(ΠΟΣΥΓΟΠΕΑ). 

 Σκοπός των υπό αναφορά κανονισμών είναι η τροποποίηση των υφιστάμενων κανονισμών, ώστε να 
καθιερωθεί “διήμερο εκπαιδευτικού”, με στόχο την επιμόρφωση των εκπαιδευτικών πριν από την έναρξη των 
μαθημάτων, το μήνα Σεπτέμβριο.  

 Ειδικότερα, η επιμόρφωση θα είναι διάρκειας δύο ημερών, που μπορεί να είναι οποιεσδήποτε δύο μέρες 
από την Τρίτη μέχρι και την Παρασκευή μετά την πρώτη Δευτέρα του Σεπτεμβρίου.  Με τον τρόπο αυτό θα 
δίνεται η ευχέρεια στο Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού να επιμορφώνει τους δασκάλους σε μικρότερες 
ομάδες (π.χ. κατά επαρχία) και να αξιοποιεί, εάν απαιτείται, τους ίδιους επιμορφωτές.  Επιπρόσθετα, με βάση 
τις προτεινόμενες τροποποιήσεις, προβλέπεται ότι οι μαθητές θα αρχίζουν μαθήματα τη δεύτερη Δευτέρα του 
Σεπτεμβρίου και όχι την Πέμπτη μετά την πρώτη Δευτέρα, όπως προβλεπόταν μέχρι τώρα. 

 Στην εισηγητική έκθεση που συνοδεύει τους υπό αναφορά κανονισμούς επισημαίνονται τα εξής: 

1. Η ΠΟΕΔ είχε υποβάλει αίτημα για καθιέρωση “διημέρου εκπαιδευτικού” πριν από την έναρξη των 
μαθημάτων.  Το Υπουργείο Παιδείας και Πολιτισμού αποδέχτηκε το αίτημα αυτό με απώτερο στόχο 
μέρος της επιμόρφωσης που τυγχάνουν οι δάσκαλοι κατά τη διάρκεια του σχολικού έτους να διεξάγεται 
πριν από την έναρξη των μαθημάτων, κατά το “διήμερο εκπαιδευτικού”, ώστε:  

(α) να ενημερώνονται έγκαιρα οι εκπαιδευτικοί για τους στόχους της νέας σχολικής χρονιάς και για τις 
καινοτομίες που θα κληθούν να εισαγάγουν κατά τη διάρκειά της και 

(β) να μην επηρεάζεται η ομαλή λειτουργία των σχολείων κατά τη διάρκεια των μαθημάτων με την 
απουσία των εκπαιδευτικών σε σεμινάρια και συνέδρια επιμόρφωσης. 

2. Το περιεχόμενο των προτεινόμενων τροποποιήσεων συζητήθηκε με όλους τους εμπλεκόμενους φορείς, 
οι οποίοι δήλωσαν ότι συμφωνούν με αυτό. 

 Στα πλαίσια της εξέτασης των εν λόγω κανονισμών από την επιτροπή, οι εκπρόσωποι της 
ΠΟΣΥΓΟΠΕΑ εισηγήθηκαν όπως επέλθει κάποια μικρή βελτίωση στη διατύπωση του κειμένου τους, έτσι ώστε 
να διασφαλίζεται το ότι θα αφιερώνονται οι δύο ημέρες αποκλειστικά για την επιμόρφωση των εκπαιδευτικών, 
καθώς και το ότι οι υπόλοιπες μέρες θα παραμένουν για σκοπούς προγραμματισμού των εργασιών των 
σχολικών μονάδων.  Η πιο πάνω εισήγηση τέθηκε και γραπτώς τόσο ενώπιον της επιτροπής όσο και ενώπιον 
του αρμόδιου υπουργείου με σχετική επιστολή της ΠΟΣΥΓΟΠΕΑ. 

 Με βάση τα πιο πάνω, η επιτροπή, αφού έκρινε ότι η υιοθέτηση της εισήγησης της ΠΟΣΥΓΟΠΕΑ θα 
συμβάλει θετικά στην επίτευξη του στόχου που προτείνεται από τους κανονισμούς, διαμόρφωσε αντίστοιχα το 
κείμενο των κανονισμών. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας υιοθετεί το σκοπό και τις επιδιώξεις 
των υπό αναφορά κανονισμών, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στη Βουλή την έγκρισή τους όπως αυτοί έχουν 
τελικά διαμορφωθεί. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Όχι. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται.   

 Το υπʼ αριθμόν 11 θέμα είναι «Ο περί Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών Σταθμών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012».  Υπάρχει και συμπληρωματική έκθεση.  Οι εκθέσεις θεωρούνται αναγνωσθείσες. 

(Οι σχετικές εκθέσεις) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για το νομοσχέδιο «Ο περί Ραδιοφωνικών και 
Τηλεοπτικών Σταθμών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 
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Παρόντες: 

 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Σοφοκλής Φυττής 

 Χρίστος Μέσης Φειδίας Σαρίκας 

 Ανδρέας Κυπριανού Δημήτρης Συλλούρης 

 Ιωνάς Νικολάου Γιώργος Περδίκης 

 Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε δύο συνεδρίες της, που 
πραγματοποιήθηκαν την 21η και στις 25 Ιουνίου 2012.  Στην πρώτη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και 
παρέστησαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Εσωτερικών, ο εκτελεστικός πρόεδρος και λειτουργός της Αρχής 
Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου και εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας.  
Σημειώνεται ότι η επιτροπή εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε πρώτη συνεδρία της την 21η Ιουνίου 2012 ως 
προσχέδιο πριν από την κατάθεσή του τυπικά στο σώμα, για σκοπούς επίσπευσης της όλης διαδικασίας, λόγω 
της επικείμενης εκπνοής της προθεσμίας την οποία το νομοσχέδιο στοχεύει να παρατείνει.   Το νομοσχέδιο 
κατατέθηκε τελικά στη Βουλή την 21η Ιουνίου 2012 το απόγευμα. 

 Σκοπός του νόμου που προτείνεται είναι η τροποποίηση του περί Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών 
Σταθμών Νόμου [Νόμος αρ. 88(Ι) του 1998, όπως τροποποιήθηκε έκτοτε], ώστε να καταστεί δυνατή η ρύθμιση 
της χορήγησης και ανανέωσης προσωρινών αδειών στους παρόχους υπηρεσιών οπτικοακουστικών μέσων, οι 
οποίες λήγουν στις 30 Ιουνίου 2012.  Ειδικότερα, με το προτεινόμενο νομοσχέδιο γίνεται εισήγηση να 
ανανεώνονται οι υφιστάμενες προσωρινές άδειες και να χορηγούνται νέες προσωρινές άδειες, που θα ισχύουν 
μέχρι τις 30 Ιουνίου 2013.     

 Στα πλαίσια της πρώτης συνεδρίας της επιτροπής κατατέθηκε ενώπιόν της αναθεωρημένο νομοσχέδιο, 
σύμφωνα με το οποίο οι άδειες που χορηγούνται ή ανανεώνονται πρέπει να συνάδουν με τις διατάξεις του περί 
Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών Σταθμών Νόμου και περαιτέρω προτείνεται αναδρομική ισχύς των διατάξεων 
του νόμου αυτού, από την 1η Ιουλίου 2012, με εξαίρεση τις πρόνοιες για την καταβολή των τελών που θα 
αρχίζουν να καταβάλλονται με την έναρξη της ισχύος του νομοσχεδίου αυτού. 

 Στα πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης του αναθεωρημένου νομοσχεδίου, τέθηκαν ενώπιον της επιτροπής 
από τον εκτελεστικό πρόεδρο της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου τα πιο κάτω στοιχεία: 

1. Όλες οι άδειες παρόχων υπηρεσιών οπτικοακουστικών μέσων που δόθηκαν και ισχύουν μέχρι τις 30 
Ιουνίου 2012 είναι προσωρινές, αυτή είναι εξάλλου και η διεθνής πρακτική, και γι’ αυτό πρέπει να 
ανανεωθούν για ένα ακόμη χρόνο, μέχρι την 30ή Ιουνίου 2013, τόσο για να μπορούν να συνεχίσουν τη 
λειτουργία τους όσο και για να μπορεί η Αρχή Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου να ασκεί έλεγχο επί αυτών.   

2. Για τη σύνταξη του υπό εξέταση νομοσχεδίου δεν έχει προηγηθεί κοινωνικός διάλογος με τους 
εμπλεκόμενους φορείς. 

3. Περαιτέρω βρίσκεται ενώπιον της Νομικής Υπηρεσίας της Δημοκρατίας προσχέδιο νομοσχεδίου που θα 
ρυθμίζει σε έκταση τα της λειτουργίας της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου, με βάση τα νέα δεδομένα, 
το ευρωπαϊκό κεκτημένο και τις εισηγήσεις του Συμβουλίου της Ευρώπης, και με την προοπτική να 
ικανοποιήσει τις ανάγκες του τομέα αυτού για τα επόμενα δέκα χρόνια.  Το υπό επεξεργασία σχέδιο 
νόμου αναμένεται να κατατεθεί ενώπιον της Βουλής πριν από το τέλος του φετινού χρόνου, οπότε και 
αναμένεται το όλο θέμα της χορήγησης αδειών παρόχων υπηρεσιών οπτικοακουστικών μέσων να τεθεί 
σε πιο μόνιμη βάση. 

4. Με τον προτεινόμενο νόμο θα καταστεί δυνατό να ανανεωθούν οι προσωρινές άδειες λειτουργίας 
ραδιοτηλεοπτικών σταθμών που ισχύουν σήμερα, νοουμένου ότι πληρούν τις πρόνοιες της σχετικής 
νομοθεσίας και ιδιαίτερα το άρθρο 19 του βασικού νόμου, που ρυθμίζει τους περιορισμούς στην έκδοση 
αδειών, για έναν ακόμη χρόνο και μέχρι το τέλος του Ιουνίου του 2013. 

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας πρόσθεσε ότι η επεξεργασία του 
νέου σχεδίου νόμου, που βρίσκεται ενώπιον του γραφείου, αποτελεί προτεραιότητα, αφού υπάρχει και σχετική 
δέσμευση προς την Ευρωπαϊκή Επιτροπή ότι αυτό θα κατατεθεί στη Βουλή πριν το τέλος του φετινού χρόνου 
και πρόσθεσε περαιτέρω ότι αυτό καλύπτει ένα ευρύ φάσμα θεμάτων που αφορούν τη λειτουργία των 
ραδιοτηλεοπτικών μέσων. 

 Η εκπρόσωπος του Γραφείου του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας σε σχετική γνωμάτευσή της 
προς την επιτροπή, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, επεξηγεί τους λόγους που επιβάλλουν την αναδρομικότητα 
ορισμένων διατάξεων του αναθεωρημένου νομοσχεδίου, ώστε να δοθεί νομικό έρεισμα στη διαδικασία που 
προηγήθηκε της χορήγησης των προσωρινών αυτών αδειών.  Σύμφωνα με την ίδια γνωμάτευση, η 
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αναδρομικότητα αυτή είναι απαραίτητη, αφού η διαδικασία για την ανανέωση των προσωρινών αδειών έχει ήδη 
ξεκινήσει.   

 Στα πλαίσια της περαιτέρω εξέτασης του νομοσχεδίου, μέλη της επιτροπής εξέφρασαν προβληματισμό 
κατά πόσο η προτεινόμενη παράταση των υφιστάμενων προσωρινών αδειών μπορεί να επεκταθεί για χρονικό 
διάστημα τριών ή έξι ή εννιά μηνών, λαμβάνοντας υπόψη ότι αναμένεται η κατάθεση νέου ολοκληρωμένου 
νομοσχεδίου, που θα ρυθμίζει το θέμα σφαιρικά, και κατά πόσο μια τέτοια ρύθμιση θα επηρεάσει δραστικά τα 
οικονομικά και τη βιωσιμότητα της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου. 

 Τοποθετούμενος σχετικά, ο εκτελεστικός πρόεδρος της Αρχής Ραδιοτηλεόρασης Κύπρου δήλωσε ότι μία 
τέτοια ρύθμιση θα επηρεάσει δραστικά τη λειτουργία της Αρχής, αφού τα έσοδα από την έκδοση αδειών μαζί με 
τα πρόστιμα, που δεν εισπράττονται πάντοτε έγκαιρα λόγω προσφυγής των ραδιοτηλεοπτικών μέσων στη 
δικαιοσύνη, αποτελούν την κύρια πηγή εσόδων της Αρχής.   

 Περαιτέρω, μέλος της επιτροπής εισηγήθηκε την επαναδιατύπωση του εδαφίου (1εΕ) του άρθρου 56 του 
βασικού νόμου, ώστε να διευκρινίζεται ότι ανανεώνονται ή χορηγούνται άδειες σε όσους ραδιοτηλεοπτικούς 
σταθμούς ικανοποιούν όλες τις διατάξεις του περί Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών Σταθμών Νόμου, εισήγηση 
που έγινε απ’ όλους αποδεκτή. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών, κατά πλειοψηφία του προέδρου 
και των μελών της επιτροπής βουλευτών των κοινοβουλευτικών ομάδων ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες Δυνάμεις, του 
Δημοκρατικού Συναγερμού και του Δημοκρατικού Κόμματος, καθώς και των βουλευτών του Κινήματος 
Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ και του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, εισηγείται την ψήφιση του 
αναθεωρημένου νομοσχεδίου σε νόμο, αφού ενσωματωθεί σε αυτό η αμέσως πιο πάνω εισήγηση. 

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Ευρωπαϊκού Κόμματος, χωρίς να διαφωνεί με την παράταση 
των προσωρινών αδειών των τηλεοπτικών σταθμών για ένα χρόνο, επιφυλάσσεται να τοποθετηθεί τελικά στην 
ολομέλεια γύρω από το θέμα της αναδρομικότητας των προνοιών του αναθεωρημένου νομοσχεδίου. 

 Με αφορμή την εξέταση του νομοσχεδίου, η επιτροπή καλεί την εκτελεστική εξουσία να προχωρήσει 
άμεσα στην κατάθεση στη Βουλή του νέου νομοσχεδίου, που θα ρυθμίζει σφαιρικά τα θέματα των 
ραδιοτηλεοπτικών σταθμών.   

 Σημειώνεται συναφώς ότι η Βουλή και η επιτροπή αποφάσισε πρόσφατα τη σύσταση υποεπιτροπής για 
τα μέσα μαζικής ενημέρωσης, που άρχισε τη λειτουργία της ήδη, με όρους εντολής να μελετήσει τη νέα 
κατάσταση στα μέσα μαζικής ενημέρωσης ως προς την πολυφωνία, την αντικειμενικότητα την αμεροληψία και 
τον τρόπο αντιμετώπισης τυχόν προβλημάτων στο χώρο αυτό.  

Συμπληρωματική έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Εσωτερικών για το νομοσχέδιο «Ο περί 
Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών Σταθμών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» 

Παρόντες: 

 Γιάννος Λαμάρης, πρόεδρος Νεόφυτος Κωνσταντίνου 

 Στέλλα Μισιαούλη Δημητρίου Φειδίας Σαρίκας  

 Χρίστος Μέσης Γιώργος Περδίκης 

 Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Όπως είναι γνωστό για το πιο πάνω νομοσχέδιο έχει ήδη κυκλοφορήσει έκθεση της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Εσωτερικών στις 26 Ιουνίου 2012.  Ωστόσο, η επιτροπή επανεξέτασε το εν λόγω νομοσχέδιο σε 
νέα συνεδρία της εκτός ημερήσιας διάταξης στις 28 Ιουνίου 2012.   

 Σημειώνεται ότι ο σκοπός του υπό αναφορά νομοσχεδίου, καθώς και οι απόψεις των εμπλεκομένων 
περιλαμβάνονται στην αρχική έκθεση της επιτροπής.   

 Στα πλαίσια της επανεξέτασης του νομοσχεδίου, την επιτροπή απασχόλησε ειδικότερα το ενδεχόμενο η 
διατύπωση του νομοσχεδίου όπως τελικά διαμορφώθηκε, να αποκλείει τη δυνατότητα ανανέωσης ή χορήγησης 
άδειας σε συγκεκριμένο ραδιοτηλεοπτικό σταθμό που με βάση το υφιστάμενο νομικό καθεστώς διατηρούσε 
τέτοια άδεια.    

 Υπό το φως του πιο πάνω προβληματισμού, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Εσωτερικών, κατά 
πλειοψηφία του προέδρου και των μελών της βουλευτών των κοινοβουλευτικών ομάδων ΑΚΕΛ-Αριστερά-Νέες 
Δυνάμεις και του Δημοκρατικού Κόμματος, καθώς και των βουλευτών του Κινήματος Σοσιαλδημοκρατών ΕΔΕΚ 
και του Κινήματος Οικολόγων Περιβαλλοντιστών, εισηγείται την περαιτέρω τροποποίηση του νομοσχεδίου 
περιλαμβάνοντας σ’ αυτό πρόνοια, ώστε να καθίσταται δυνατή η περαιτέρω ανανέωση ή χορήγηση άδειας για 
τον εν λόγω ραδιοτηλεοπτικό σταθμό.  Ειδικότερα, σύμφωνα με την προτεινόμενη νέα ρύθμιση προβλέπεται ότι 
«…στις περιπτώσεις όπου οι πάροχοι υπηρεσιών οπτικοακουστικών μέσων ή οι εκπομπές τους συνδέονται ή 
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σχετίζονται με νομικό πρόσωπο δημοσίου δικαίου, η Αρχή δύναται να ανανεώνει προσωρινές άδειες σε 
παρόχους υπηρεσιών οπτικοακουστικών μέσων ή να χορηγεί νέες άδειες σε παρόχους υπηρεσιών 
οπτικοακουστικών μέσων ή εκπομπές με ισχύ μέχρι την 30ή Ιουνίου 2013, έστω και αν δεν ικανοποιούνται όλες 
οι διατάξεις του περί Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών Σταθμών Νόμου, όπως αυτός εκάστοτε τροποποιείται ή 
αντικαθίσταται.». 

 Το μέλος της επιτροπής βουλευτής του Δημοκρατικού Συναγερμού δήλωσε ότι η ομάδα του 
επιφυλάσσεται να τοποθετηθεί επί της ειδικότερης αυτής ρύθμισης κατά τη συζήτηση του νομοσχεδίου στην 
ολομέλεια του σώματος, παρ’ όλο που συμφωνεί κατά τα άλλα με τον προτεινόμενο νόμο.  

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Το ΕΥΡΩΚΟ, λέει, θα τοποθετηθεί στην ολομέλεια.   

Ν. ΚΟΥΤΣΟΥ: 

 Είναι υπέρ το ΕΥΡΩΚΟ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Είναι υπέρ. 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής;   

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ο κ. Νικολάου. 

Ι. ΝΙΚΟΛΑΟΥ: 

 Κύριε Πρόεδρε, εμείς θα τηρήσουμε αποχή κατά την ψηφοφορία για το συγκεκριμένο νομοσχέδιο, γιατί 
καταρχάς το νομοσχέδιο αυτό είχε εξεταστεί από την επιτροπή Εσωτερικών, είχαμε τοποθετηθεί και σήμερα 
επιχειρήθηκε αλλαγή του νομοσχεδίου με την προσθήκη του “νοείται” στο 1εΕ και δεν παραχωρήθηκε χρόνος, 
για να εξεταστεί η ορθότητα αυτής της διάταξης με τον τρόπο με τον οποίο έχει αυτή διατυπωθεί.  Θα ήθελα να 
επισημάνω στο σώμα -από τη διάταξη διαβάζω- το εξής: Λέει ότι «νοείται ότι, στις περιπτώσεις όπου οι 
πάροχοι υπηρεσιών οπτικοακουστικών μέσων ή οι εκπομπές τους συνδέονται ή σχετίζονται με νομικό 
πρόσωπο δημοσίου δικαίου, η Αρχή δύναται, σύμφωνα με τις διατάξεις του παρόντος άρθρου, να ανανεώνει 
προσωρινές άδειες σε παρόχους υπηρεσιών» κ.λπ., κ.λπ. «έστω και αν δεν ικανοποιούνται όλες οι διατάξεις 
του περί Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών Σταθμών Νόμου».  Δηλαδή ουσιαστικά με τη διάταξη αυτή 
επιτρέπουμε τη συνέχιση, εις γνώσιν μας, μίας παρανομίας, την οποία θα έπρεπε να βρούμε άλλο τρόπο να 
την αντιμετωπίσουμε παρά να τη βάλουμε και ρητή διάταξη στο νόμο.   

 Δεν τοποθετούμαστε επί της ουσίας του αν πρέπει να παραχωρηθεί στο συγκεκριμένο σταθμό 
προσωρινή άδεια, αλλά δε θεωρούμε ότι είναι σωστό, κατά την άποψή μας, να εγκρίνουμε μία νομοθεσία η 
οποία κάμνει μία τόσο ρητή διάταξη αναφορικά με την ύπαρξη μίας παρανομίας, γιʼ αυτό θα τηρήσουμε αποχή 
καθόσον αφορά την ψήφιση του συγκεκριμένου νομοσχεδίου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 O κ. Κατσουρίδης. 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Kύριε Πρόεδρε, μια φράση μόνο ως θέμα αρχής.  Το θέμα αρχής δε θα το αμφισβητήσω, αλλά, αφού δε 
θα συζητήσουμε το θέμα ουσίας, θα πω ότι η Βουλή έκρινε πολλές φορές -και σε αρκετές ’πού τούτες 
ομόφωνα- και έδωσε παράταση της παρανομίας για τις παραλίες, για τα ΜΟΤ και σε πολλές άλλες 
περιπτώσεις.   

 Ευχαριστώ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Λοιπόν, δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1.  

 Τροποποίηση του άρθρου 56 του βασικού νόμου.  Άρθρο 2. 

 Έναρξη της ισχύος του παρόντος Νόμου.  Άρθρο 3. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Πόσοι ψηφίζουν υπέρ των άρθρων 1 μέχρι 3; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Eίκοσι εννέα, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ:  

 Εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Oυδείς. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Εννέα αποχές. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Με είκοσι εννέα ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και εννέα αποχές, τα άρθρα 1 μέχρι 3 εγκρίνονται. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Mε την αποχή του Δημοκρατικού Συναγερμού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Eίναι δηλωμένη η αποχή του. 

 Tρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 O παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών Σταθμών (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Yπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

Σ. ΣΑΜΨΩΝ: 

 Kύριε Πρόεδρε, προτιθέμεθα με το συνάδελφο τον Κυριάκο το Χατζηγιάννη να το ψηφίσουμε, άρα καλά 
κάμνετε να το βάλετε σε ψηφοφορία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Λοιπόν, πόσοι τάσσονται υπέρ της ψήφισης του νομοσχεδίου; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Είκοσι εννέα υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Πόσοι είναι εναντίον; 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Oυδείς εναντίον. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Αποχές; 

ΓΡΑΜΜΑΤEAΣ: 

 Εννέα αποχές, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

(Kτυπά τη σφύρα.) 

 Το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο με είκοσι εννέα ψήφους υπέρ, καμία εναντίον και εννέα αποχές. 
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 Πάμε στο υπ’ αριθμόν 12 θέμα, που είναι «Οι περί Σπόρων (Σιτηρά) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 
2012».   Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Γεωργίας και Φυσικών Πόρων για τους κανονισμούς «Οι 
περί Σπόρων (Σιτηρά) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» 

Παρόντες: 

 Γιαννάκης Γαβριήλ, πρόεδρος Κυριάκος Χατζηγιάννης 

 Αντρέας Καυκαλιάς Ευθύμιος Δίπλαρος 

 Αντρέας Φακοντής Σοφοκλής Φυττής 

 Γεώργιος Τάσου Αντώνης Αντωνίου 

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων μελέτησε τους πιο πάνω κανονισμούς σε 
δύο συνεδρίες της, που πραγματοποιήθηκαν στις 14 και την 21η  Ιουνίου 2012.  Στο στάδιο της μελέτης των 
κανονισμών, κλήθηκαν και παρευρέθηκαν ενώπιον της επιτροπής εκπρόσωποι του Τμήματος Γεωργίας και του 
Ινστιτούτου Γεωργικών Ερευνών του Υπουργείου Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος, και των 
αγροτικών οργανώσεων ΠΕΚ και “Παναγροτικός Σύνδεσμος”.  Tο Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της 
Δημοκρατίας, o Κυπριακός Σύνδεσμος Φυτοπροστασίας και οι αγροτικές οργανώσεις ΕΚΑ, “Αγροτική” και 
“Ευρωαγροτικός”, παρ’ όλο που κλήθηκαν, δεν εκπροσωπήθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής.  

 Σκοπός των προτεινόμενων κανονισμών, οι οποίοι εκδίδονται με βάση το άρθρο 14 του περί Σπόρων 
Νόμου, είναι η τροποποίηση των περί Σπόρων (Σιτηρά) Κανονισμών, ώστε να επιτευχθεί εναρμόνιση του 
εθνικού νομοθετικού πλαισίου με την Εκτελεστική Οδηγία 2012/1/ΕΕ της Επιτροπής, της 6ης Ιανουαρίου 2012, 
για την τροποποίηση του Παραρτήματος Ι της Οδηγίας 66/402/ΕΟΚ του Συμβουλίου όσον αφορά τις 
προϋποθέσεις τις οποίες πρέπει να πληρεί η καλλιέργεια Oryza sativa. 

 Στα πλαίσια της συζήτησης που διεξήχθη ενώπιον της επιτροπής, ο εκπρόσωπος του Τμήματος 
Γεωργίας επισήμανε ότι η ανάγκη για τροποποίηση των προϋποθέσεων που πρέπει να πληρούν οι 
καλλιέργειες ρυζιού προέκυψε από έρευνες που πραγματοποιήθηκαν και από την εμπειρία που αποκομίστηκε 
σε σχέση με τις εν λόγω καλλιέργειες.  Ο ίδιος εκπρόσωπος πρόσθεσε ότι η κυπριακή γεωργία δεν επηρεάζεται 
από τις προτεινόμενες ρυθμίσεις, καθώς στο νησί δεν υπάρχουν καλλιέργειες ρυζιού, και περαιτέρω διευκρίνισε 
ότι οι εν λόγω τροποποιήσεις δε σχετίζονται με οποιοδήποτε τρόπο με γενετικά τροποποιημένους 
οργανισμούς. 

 Όλοι οι παρευρισκόμενοι συμφώνησαν με τις προτεινόμενες πρόνοιες των κανονισμών. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Γεωργίας και Φυσικών Πόρων ομόφωνα 
εισηγείται στην ολομέλεια της Βουλής την έγκριση των κανονισμών όπως αυτοί κατατέθηκαν στη Βουλή από 
την εκτελεστική εξουσία. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Υπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Φαίνεται ότι δεν υπάρχουν. 

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Το υπ’ αριθμόν 13 θέμα είναι «Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Δημοσίων 
Συμβάσεων στους Τομείς της Άμυνας και της Ασφάλειας Κανονισμοί του 2012».  Η έκθεση θεωρείται 
αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παρακολουθήσεως Σχεδίων Αναπτύξεως και Ελέγχου 
Δημόσιων Δαπανών για τους κανονισμούς «Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης 

Δημοσίων Συμβάσεων στους Τομείς της Άμυνας και της Ασφάλειας Κανονισμοί του 2012» 

Παρόντες: 

 Γεώργιος Γεωργίου, πρόεδρος Γεώργιος Προκοπίου 

 Χάρης Γεωργιάδης Φειδίας Σαρίκας 



2632 

 

 Άριστος Δαμιανού Γιώργος Περδίκης 

 Ειρήνη Χαραλαμπίδου  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παρακολουθήσεως Σχεδίων Αναπτύξεως και Ελέγχου Δημόσιων 
Δαπανών εξέτασε τους πιο πάνω κανονισμούς σε συνεδρία της, που πραγματοποιήθηκε στις 19 Ιουνίου 2012.  
Στη συνεδρία της επιτροπής κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του Υπουργείου Άμυνας, του 
Υπουργείου Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, του Γραφείου της Γενικής Λογιστού της Δημοκρατίας και του 
Γραφείου της Γενικής Ελεγκτού της Δημοκρατίας, ο Έφορος Εσωτερικού Ελέγχου, καθώς και εκπρόσωποι του 
ΚΕΒΕ.  Η ΟΕΒ, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία της επιτροπής. 

 Σκοπός των υπό αναφορά κανονισμών, που ετοιμάστηκαν με βάση τους κανονισμούς που εγκρίθηκαν 
για τις αναθέτουσες αρχές της κεντρικής κυβέρνησης (ΚΔΠ 201/2007) και οι οποίοι εκδίδονται με βάση το 
άρθρο 60 του περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Ορισμένων Συμβάσεων Έργων, Προμηθειών 
και Παροχής Υπηρεσιών που Συνάπτονται από Αναθέτουσες Αρχές ή Αναθέτοντες Φορείς στους Τομείς της 
Άμυνας και της Ασφάλειας και για Συναφή Θέματα Νόμου του 2011, είναι η κανονιστική ρύθμιση των θεμάτων 
που αφορούν όλες τις αναθέτουσες αρχές και όλους τους αναθέτοντες φορείς, όταν συνάπτουν συμβάσεις 
στους τομείς της άμυνας και της ασφάλειας. 

 Περαιτέρω, σημειώνεται ότι η έγκριση των εν λόγω προτεινόμενων κανονισμών είναι απαραίτητη, για να 
καταστεί δυνατή η εφαρμογή του περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Ορισμένων Συμβάσεων 
Έργων, Προμηθειών και Παροχής Υπηρεσιών που συνάπτονται από Αναθέτουσες Αρχές ή Αναθέτοντες 
Φορείς στους Τομείς της Άμυνας και της Ασφάλειας και για Συναφή Θέματα Νόμου του 2011 [Ν. 173(Ι)/2011], 
που μεταφέρει στο κυπριακό δίκαιο το κοινοτικό κεκτημένο όπως αυτό διαμορφώθηκε με την εισαγωγή της 
Οδηγίας 2009/81/ΕΚ του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συμβουλίου της 13ης Ιουλίου 2009. 

 Ο εκπρόσωπος του Γραφείου της Γενικής Λογιστού της Δημοκρατίας, το Γραφείο του οποίου λειτουργεί 
ως η αρμόδια αρχή δημόσιων συμβάσεων, παρουσιάζοντας τους προτεινόμενους κανονισμούς ενώπιον της 
επιτροπής, δήλωσε ότι απώτερος σκοπός των εν λόγω κανονισμών είναι ο καθορισμός κατά κύριο λόγο των 
διαδικασιών τις οποίες πρέπει να εφαρμόζουν οι αναθέτουσες αρχές και οι αναθέτοντες φορείς, όταν 
συνάπτουν συμβάσεις στους τομείς της άμυνας και της ασφάλειας.  Περαιτέρω, όπως ο ίδιος πρόσθεσε, οι εν 
λόγω προτεινόμενοι κανονισμοί ετοιμάστηκαν, όπως αναφέρθηκε προηγουμένως, με βάση τους κανονισμούς 
που εγκρίθηκαν για τις αναθέτουσες αρχές της κεντρικής κυβέρνησης. 

 Ο Έφορος Εσωτερικού Ελέγχου και οι εκπρόσωποι του Υπουργείου Άμυνας, του Υπουργείου 
Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως, του Γραφείου της Γενικής Ελεγκτού της Δημοκρατίας και του ΚΕΒΕ 
δήλωσαν ενώπιον της επιτροπής ότι συμφωνούν με τους προτεινόμενους κανονισμούς όπως αυτοί έχουν 
κατατεθεί από την εκτελεστική εξουσία. 

 Οι εκπρόσωποι του ΕΤΕΚ, παρ’ όλο που δεν παρευρέθηκαν στη συνεδρία της επιτροπής, με σχετική 
επιστολή τους διαβίβασαν στην επιτροπή ότι συμφωνούν με τους προτεινόμενους κανονισμούς. 

 Υπό το φως των πιο πάνω, η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παρακολουθήσεως Σχεδίων Αναπτύξεως και 
Ελέγχου Δημόσιων Δαπανών, αφού έλαβε υπόψη όλα όσα τέθηκαν ενώπιόν της, υιοθετεί τους σκοπούς και τις 
επιδιώξεις των υπό αναφορά κανονισμών, γι’ αυτό και ομόφωνα εισηγείται στην ολομέλεια του σώματος την 
έγκρισή τους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Yπάρχουν ομιλητές επί θέματος αρχής; 

 Δε φαίνεται να υπάρχουν.   

 Υπάρχει οποιαδήποτε ένσταση στην έγκριση των κανονισμών; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, οι κανονισμοί εγκρίνονται. 

 Τα θέματα υπ’ αριθμούς 14 μέχρι και 16 αποσύρονται από την εκτελεστική εξουσία. 

 Το θέμα της συμπληρωματικής ημερήσιας διάταξης τιτλοφορείται «Ο περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού του Πανεπιστημίου Κύπρου Νόμος (Αρ. 1) του 2012».  Η έκθεση θεωρείται αναγνωσθείσα. 

(Η σχετική έκθεση) 

Έκθεση της Κοινοβουλευτικής Επιτροπής Παιδείας για το νομοσχέδιο «Ο περί Συμπληρωματικού 
Προϋπολογισμού του Πανεπιστημίου Κύπρου Νόμος (Αρ. 1) του 2012» 

Παρόντες: 

 Νίκος Τορναρίτης, πρόεδρος  Αθηνά Κυριακίδου 
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 Ευθύμιος Δίπλαρος Γεώργιος Προκοπίου 

 Γιώργος Λουκαΐδης   Γιώργος Βαρνάβα 

 Γιώργος Γεωργίου Νίκος Κουτσού 

 Αντρέας Καυκαλιάς  

 Η Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας εξέτασε το πιο πάνω νομοσχέδιο σε συνεδρίασή της, που 
πραγματοποιήθηκε στις 19 Ιουνίου 2012.  Στη συνεδρίαση κλήθηκαν και παρευρέθηκαν εκπρόσωποι του 
Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, του Υπουργείου Οικονομικών, του Υπουργείου Υγείας και του 
Πανεπιστημίου Κύπρου.  Το Γραφείο του Γενικού Εισαγγελέα της Δημοκρατίας, παρ’ όλο που κλήθηκε, δεν 
εκπροσωπήθηκε στη συνεδρία.  

 Σκοπός του πιο πάνω νομοσχεδίου είναι η έγκριση συμπληρωματικής πίστωσης από το Ταμείο του 
Πανεπιστημίου Κύπρου για το 2012 για την κάλυψη της πρόσθετης δαπάνης που απαιτείται, συνολικού ύψους 
€581.709, ώστε το Πανεπιστήμιο Κύπρου να μπορέσει να προχωρήσει στις απαραίτητες ενέργειες για την 
έναρξη της λειτουργίας της Ιατρικής Σχολής.  Ειδικότερα, το εν λόγω κονδύλι πρόκειται να κατανεμηθεί ως 
ακολούθως: 

Δαπάνες Ποσό 

Τρέχουσες €78.834 

Λειτουργικές  €50.000 

Διαχειριστικά έξοδα €412.875 

Κεφαλαιουχικές €40.000 

Σύνολο €581.709 

 Όπως ανέφερε στην επιτροπή η εκπρόσωπος του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού, για την 
υλοποίηση του υπό εξέταση συμπληρωματικού προϋπολογισμού δε θα απαιτηθούν επιπρόσθετα κονδύλια 
αλλά θα χρησιμοποιηθούν κονδύλια από εξοικονομήσεις του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού. 

 Στα πλαίσια της εξέτασης του υπό αναφορά συμπληρωματικού προϋπολογισμού τα μέλη της επιτροπής 
υπέβαλαν προς τους αρμοδίους διευκρινιστικά ερωτήματα για σκοπούς πληρέστερης ενημέρωσής τους σε 
σχέση κυρίως με τις τρέχουσες και λειτουργικές δαπάνες, τα διαχειριστικά έξοδα και τη δημιουργία νέων 
θέσεων ακαδημαϊκού και διοικητικού προσωπικού. 

 Ειδικότερα, η επιτροπή ζήτησε από το αρμόδιο υπουργείο όπως της κατατεθούν επεξηγηματικά στοιχεία 
σε σχέση με την εξεύρεση του κονδυλίου που θα δοθεί για τις πρόσθετες ανάγκες για τη λειτουργία της Ιατρικής 
Σχολής του Πανεπιστημίου Κύπρου και το οποίο, σύμφωνα με τους εκπροσώπους του Υπουργείου Παιδείας 
και Πολιτισμού, θα εξασφαλιστεί από εξοικονομήσεις του υπουργείου. 

 Το αρμόδιο υπουργείο ανταποκρινόμενο στο αίτημα της επιτροπής απέστειλε επιστολή με ημερομηνία 
20 Ιουνίου 2012 στην οποία μεταξύ άλλων αναφέρεται ότι το υπουργείο προτίθεται να εξοικονομήσει το ποσό 
των €581.709 από το άρθρο 08041, που αφορά την ανέγερση σχολικών κτιρίων, του κεφαλαίου 20.01.11 
(Διοίκηση-Τεχνικές Υπηρεσίες) του εγκεκριμένου προϋπολογισμού του Υπουργείου Παιδείας και Πολιτισμού για 
το 2012.  Όπως επισημαίνεται στην εν λόγω επιστολή, η εξοικονόμηση των κονδυλίων προέκυψε λόγω 
καθυστέρησης έργων σε σχέση με τα πιο πάνω.  

 Όλες οι πλευρές που εκπροσωπήθηκαν στην Κοινοβουλευτική Επιτροπή Παιδείας, επειδή δεν κατέστη 
δυνατό να διαμορφώσουν έγκαιρα τις τελικές τους θέσεις, δήλωσαν ότι θα τοποθετηθούν στην ολομέλεια της 
Βουλής στα πλαίσια της συζήτησης που θα διεξαχθεί για το υπό αναφορά νομοσχέδιο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Όλοι θα τοποθετηθούν στην ολομέλεια. 

Ν. KATΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Όλοι υπέρ, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Ε, να το πουν! 

Ν. ΤΟΡΝΑΡΙΤΗΣ: 

 Με τις επιφυλάξεις που ήδη έχουμε διατυπώσει δημόσια και στη Βουλή των Αντιπροσώπων, κύριε 
Πρόεδρε, τασσόμαστε υπέρ του συγκεκριμένου προϋπολογισμού. 
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 To AKEΛ είναι υπέρ. 

 Το ΔΗΚΟ; 

Ν. ΚΑΤΣΟΥΡΙΔΗΣ: 

 Είπαμε, όλοι υπέρ. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Προχωρούμε στη δεύτερη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 Προοίμιο.  Συνοπτικός τίτλος.  Άρθρο 1. 

 Έγκριση πληρωμής από το Ταμείο του Πανεπιστημίου Κύπρου ποσού €581.709, το οποίο προέρχεται 
από Κρατική Χορηγία, για τη χρήση του έτους που λήγει την 31η  Δεκεμβρίου 2012.  Άρθρο 2. 

 Ειδίκευση των ποσών που θα δαπανηθούν.  Άρθρο 3.  

 Δημιουργία νέων θέσεων.  Άρθρο 4. 

 Λειτουργοί που ασκούν έλεγχο πάνω στα κονδύλια.  Άρθρο 5. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Yπάρχει ένσταση στην έγκριση των άρθρων 1 μέχρι 5; 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, τα άρθρα 1 μέχρι 5 εγκρίνονται. 

 Τρίτη ανάγνωση του νομοσχεδίου. 

ΓΡΑΜΜΑΤΕΑΣ: 

 O παρών Νόμος θα αναφέρεται ως ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού του Πανεπιστημίου 
Κύπρου Νόμος (Αρ. 1) του 2012. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 

 Yπάρχει ένσταση όπως το νομοσχέδιο ψηφιστεί σε νόμο; 

(Κτυπά τη σφύρα.) 

 Εφόσον δεν υπάρχει ένσταση, το νομοσχέδιο ψηφίζεται σε νόμο. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ τελειώνει η νομοθετική εργασία. 

 Το Κεφάλαιο Δεύτερο, κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων, έχει ήδη γίνει, με το νομοσχέδιο που θα 
κηρυσσόταν επείγον να έχει κατατεθεί με τη συνήθη διαδικασία. 

 Κεφάλαιο Τρίτο: Ερωτήσεις και απαντήσεις.  Αυτές έχουν ήδη δοθεί γραπτώς. 

(Οι ερωτήσεις των βουλευτών) 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.993, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για το αίτημα της κοινότητας Κυπερούντας όπως μειωθεί η συνεισφορά της 
κοινότητας από 20% σε 10% για αναπτυξιακά έργα. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν αντιμετωπίζεται 
θετικά το αίτημα της κοινότητας Κυπερούντας, το οποίο αποτελεί αίτημα και άλλων κοινοτήτων, για μείωση της 
συνεισφοράς της κοινότητας από 20% σε 10% για αναπτυξιακά έργα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.994, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν οι συμβάσεις 
που υπογράφονται μεταξύ του Τμήματος Δασών και εργολάβων που αναλαμβάνουν εργασίες για το Τμήμα 
Δασών προϋποθέτουν ότι ο εργολάβος διαθέτει αδειοδοτημένο προσωπικό και μηχανήματα και καταβάλλει 
κοινωνικές ασφαλίσεις στο προσωπικό του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.995, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 
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 «Έχω πληροφορηθεί από καταγγελίες πολιτών ότι εξακολουθούν να κυκλοφορούν στην αγορά προϊόντα 
χλωρίνης και αλγοκτόνα τα οποία δεν πληρούν τις απαραίτητες προϋποθέσεις για εγγραφή. Τα προϊόντα αυτά 
χρησιμοποιούνται για την απολύμανση των κολυμβητικών δεξαμενών. Η παράνομη και εκτός ελέγχου χρήση 
αυτών των χημικών δημιουργεί σοβαρούς και ανυπολόγιστους κινδύνους για τη δημόσια και ατομική υγεία. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν όντως 
εξακολουθούν να κυκλοφορούν στην αγορά προϊόντα χλωρίνης και αλγοκτόνα τα οποία δεν πληρούν τις 
απαραίτητες προϋποθέσεις για εγγραφή και ποια μέτρα λαμβάνει, για να σταματήσει η παράνομη κυκλοφορία 
των προϊόντων αυτών.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.996, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για τις εισηγήσεις της κοινότητας Κυπερούντας, προκειμένου να καταστεί βιώσιμο 
το Συμβούλιο Αποχετεύσεων Κυπερούντας. Συγκεκριμένα, το κοινοτικό συμβούλιο της Κυπερούντας εισηγείται 
τα ακόλουθα: 

1. Το κράτος να καλύψει ολόκληρη την κεφαλαιουχική δαπάνη του έργου από την αρχή μέχρι την 
ολοκλήρωση της Α΄ και Β΄ φάσης. 

2. Το κράτος να επιχορηγήσει την κατανάλωση του ηλεκτρικού ρεύματος για τις ανάγκες του βιολογικού 
σταθμού και των διάφορων αντλιοστασίων. 

3. Να δοθούν κίνητρα στις γειτονικές κοινότητες για συμπλεγματοποίηση υπηρεσιών συντήρησης των 
αποχετευτικών συστημάτων. 

4. Να συμπλεγματοποιηθούν τα αποχετευτικά συστήματα-βιολογικοί σταθμοί κατά περιοχές όπου μπορεί 
να γίνει μεταφορά των λυμάτων με φυσική ροή. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν αντιμετωπίζει 
θετικά τις πιο πάνω εισηγήσεις του κοινοτικού συμβουλίου της Κυπερούντας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.997, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι για την ανακατασκευή του κοινοτικού γηπέδου της Κυπερούντας 
παραχωρήθηκε από τον Κυπριακό Οργανισμό Αθλητισμού το ποσό των €1.700.000, ενώ το κοινοτικό 
συμβούλιο της Κυπερούντας αποφασίστηκε όπως συμβάλει με το ποσό των €600.000. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν θα υπάρξει 
επιστροφή του φόρου προστιθέμενης αξίας στο κοινοτικό συμβούλιο της Κυπερούντας με την ολοκλήρωση του 
έργου και κατά πόσο ο Κυπριακός Οργανισμός Αθλητισμού είναι διατεθειμένος να βοηθήσει στην πληρωμή 
πρόσθετων εργασιών, εάν αυτές προκύψουν.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.998, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί από επιστολή της Γενικής Ελεγκτού προς τα μέλη της Κοινοβουλευτικής 
Επιτροπής Παρακολουθήσεως Σχεδίων Αναπτύξεως και Ελέγχου Δημόσιων Δαπανών ότι εξακολουθεί να 
υφίσταται αδυναμία ως προς το θέμα του προϋπολογισμού της Ελεγκτικής Υπηρεσίας, ο οποίος δεν 
υποβάλλεται απευθείας στη Βουλή των Αντιπροσώπων, όπως σε όλες τις ανεπτυγμένες χώρες.  Η αδυναμία 
αυτή, όπως αναφέρει στην επιστολή της η Γενική Ελεγκτής, υποδείχθηκε από την Ευρωπαϊκή Ένωση.  
Συγκεκριμένα, στο στάδιο διαπραγματεύσεων τονιζόταν η ανάγκη ενίσχυσης της οικονομικής ανεξαρτησίας του 
Γενικού Ελεγκτή με την υποβολή του προϋπολογισμού της Ελεγκτικής Υπηρεσίας απευθείας στη Βουλή των 
Αντιπροσώπων, ώστε να αποκλειστεί το ενδεχόμενο να γίνονται περικοπές από την εκτελεστική εξουσία που 
θα επηρέαζαν την απρόσκοπτη λειτουργία του θεσμού.    

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
προωθήσει σύντομα τις αναγκαίες νομικές ρυθμίσεις για οριστική διευθέτηση του πιο πάνω θέματος.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.999, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι πάγιο αίτημα του δήμου Τσερίου είναι η απομάκρυνση του πεδίου βολής 
ελαφρών όπλων πεζικού της Εθνικής Φρουράς από την ανατολική οικιστική περιοχή του δήμου.  Το πεδίο 
βολής βρίσκεται πλέον ανάμεσα στις κατοικίες, οι οποίες το έχουν περικυκλώσει από τρεις πλευρές.  Είναι 
ολοφάνερο ότι πρέπει να μετακινηθεί. 



2636 

 

 Η λειτουργία του πεδίου βολής της Εθνικής Φρουράς εγκυμονεί κινδύνους για την ασφάλεια των 
κατοίκων.  Επίσης, δημιουργούνται αυξημένα προβλήματα οχληρίας, ενώ η παρουσία του πεδίου βολής 
δημιουργεί πολεοδομικά προβλήματα στην ανάπτυξη του δήμου Τσερίου.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχουν σχέδια 
για άμεση μετακίνηση του πεδίου βολής Τσερίου, έτσι ώστε να αποτραπεί ο κίνδυνος ατυχήματος, να παύσει η 
οχληρία και να αναπτυχθεί κανονικά πολεοδομικά η οικιστική περιοχή.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1000, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου  

 «Αίτημα των κοινοτήτων Ορεινής Λάρνακας εδώ και καιρό είναι η επέκταση του δικτύου ανακύκλωσης 
και στις κοινότητες αυτές. Επειδή παρατηρείται καθυστέρηση, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως 
πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων γιατί καθυστερεί η υλοποίηση του εν λόγω αιτήματος και πώς 
προτίθεται να προχωρήσει με το αίτημα αυτό.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1001, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου  

 «Επειδή ο παλαιός δρόμος Λάγειας-Οράς έχει καταστεί πλήρως ακατάλληλος, παρακαλείται ο αρμόδιος 
υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων ποτέ προτίθεται να προχωρήσει σε βελτιωτικές 
εργασίες.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1002, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη  

 «Πρόσφατα έχω γίνει κοινωνός του αιτήματος του δήμου Ύψωνα για αποπεράτωση του δρόμου από τη 
Γ΄ Βιομηχανική Περιοχή Ύψωνα έως και το Βατί. 

 Νοουμένου ότι η αποπεράτωση του δρόμου αποτελεί ένα σημαντικό έργο για το δήμο Ύψωνα, 
παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο υπάρχει 
πρόθεση από την αρμόδια αρχή να προχωρήσει προς την αποπεράτωση του δρόμου αυτού.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1003, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 

 «Πρόσφατα έχω γίνει κοινωνός του αιτήματος του δήμου Ύψωνα για βελτίωση της λεωφόρου Ηλία 
Καννάουρου στον Ύψωνα. 

 Νοουμένου ότι η αποπεράτωση του δρόμου αποτελεί ένα σημαντικό έργο για το δήμο Ύψωνα, 
παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο υπάρχει 
πρόθεση από την αρμόδια αρχή να προχωρήσει προς βελτίωση του δρόμου αυτού και αν υπάρχει 
συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα για την αποπεράτωσή του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1004, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη  

 «Πρόσφατα έχω γίνει κοινωνός του αιτήματος της κοινότητας Κολοσσίου για την ανάπλαση του 
ιστορικού πυρήνα της κοινότητας. 

 Νοουμένου ότι η ανάπλαση του ιστορικού πυρήνα της κοινότητας αποτελεί ένα σημαντικό αναπτυξιακό 
έργο για το Κολόσσι, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά 
πόσο υπάρχει πρόθεση από την αρμόδια αρχή να προχωρήσει σε ανάπλαση του ιστορικού πυρήνα της 
κοινότητας, καθώς και κατά πόσο υπάρχει κάποιο χρονοδιάγραμμα προς αυτή την κατεύθυνση.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1005, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη   

 «Πρόσφατα έχω γίνει κοινωνός του αιτήματος της κοινότητας Κολοσσίου για αποπεράτωση της 
δεύτερης φάσης των πεζοδρομίων στις λεωφόρους Μακαρίου και Αποστόλου Λουκά στην κοινότητα. 

 Νοουμένου ότι το έργο αυτό αποτελεί σημαντικό αναπτυξιακό έργο για την κοινότητα, παρακαλείται ο 
αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο υπάρχει πρόθεση η αρμόδια 
αρχή να προχωρήσει προς την υλοποίηση του έργου και κατά πόσο υπάρχει συγκεκριμένο χρονοδιάγραμμα 
για την αποπεράτωσή του.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1006, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη   

 «Πρόσφατα έχω γίνει κοινωνός του αιτήματος της κοινότητας Κολοσσίου για μείωση του ποσοστού 
συνεισφοράς της κοινότητας για την κατασκευή έργων. Το ποσοστό συνεισφοράς της κοινότητας είναι 30%. 
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 Νοουμένου ότι οι κοινότητες, λόγω και της οικονομικής κρίσης, βρίσκονται σε δύσκολη οικονομική 
κατάσταση, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
υπάρχει δυνατότητα μείωσης του ποσοστού συνεισφοράς της κοινότητας.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1007, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη   

 «Πρόσφατα έχω γίνει κοινωνός του αιτήματος της κοινότητας Επισκοπής Λεμεσού για οικονομική 
βοήθεια από το Υπουργείο Εσωτερικών, το Τμήμα Δημοσίων Έργων, το Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων και το 
Τμήμα Πολεοδομίας και Οικήσεως για την κατασκευή οχετών για τα όμβρια ύδατα. 

 Το αίτημα της κοινότητας τέθηκε ήδη από το κοινοτικό συμβούλιο Επισκοπής στο Υπουργείο 
Εσωτερικών, στο Τμήμα Δημοσίων Έργων, στο Τμήμα Αναπτύξεως Υδάτων και στο Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως με επιστολές, ημερομηνίας 14 Ιουνίου 2012. Η κατασκευή του έργου καθίσταται αναγκαία, αφού η 
κατάσταση όσον αφορά τη διαχείριση των ομβρίων υδάτων έχει επιδεινωθεί λόγω του αυτοκινητόδρομου και 
της λειτουργίας συνοικισμών αυτοστέγασης βόρεια της κοινότητας. Μέρος του έργου έχει ήδη κατασκευαστεί. 

 Νοουμένου ότι η κατασκευή οχετών για τα όμβρια ύδατα αποτελεί ένα σημαντικό έργο για την κοινότητα 
Επισκοπής, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο 
υπάρχει πρόθεση από την αρμόδια αρχή να βοηθήσει οικονομικά στην αποπεράτωση του έργου.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1008, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λεμεσού κ. Νίκου Νικολαΐδη 

 «Πρόσφατα έχω γίνει κοινωνός αιτήματος της κοινότητας Επισκοπής για δημιουργία εξόδου από τον 
αυτοκινητόδρομο Λεμεσού-Πάφου στην περιοχή της κοινότητας Επισκοπής. 

 Νοουμένου ότι η κατασκευή της εξόδου ειδικά τώρα, με την ανέγερση των συνοικισμών αυτοστέγασης 
βόρεια του εν λόγω δρόμου, επιβάλλεται, παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των 
Αντιπροσώπων για τα εξής: 

1. Υπάρχει πρόθεση από την αρμόδια αρχή να προχωρήσει στην κατασκευή εξόδου από τον 
αυτοκινητόδρομο Λεμεσού-Πάφου, έτσι ώστε να μην ταλαιπωρούνται οι κάτοικοι της κοινότητας 
Επισκοπής; 

2. Υπάρχει κάποιο χρονοδιάγραμμα για την υλοποίηση του έργου αυτού;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1009, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους για 
τους οποίους σημειώνεται καθυστέρηση στις πληρωμές για τις ζημιές που υπέστησαν γεωργοί και κτηνοτρόφοι 
λόγω της έκρηξης στο Μαρί, καθώς και για το τι προτίθεται να κάνει με τις εν λόγω πληρωμές και ποιο είναι το 
εκτιμημένο ποσό για τις συνολικές ζημιές.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1010, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι συγκεκριμένη χαράδρα στην περιοχή του Μαρί χρησιμοποιείται για σκοπούς 
εναπόθεσης μπάζων, παρά τις πρόνοιες της σχετικής νομοθεσίας. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τα 
μέτρα που προτίθεται να λάβει, προκειμένου να τερματιστεί η απόρριψη μπάζων από συγκεκριμένη εταιρεία, 
καθώς και σχετικά με τα μέτρα που έχει λάβει μετά από συγκεκριμένη καταγγελία στην αστυνομία για το εν 
λόγω θέμα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1011, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λευκωσίας κ. Νίκου Τορναρίτη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες στις 
οποίες θα προβεί το υπουργείο του σε σχέση με την απόφαση της Ευρωπαϊκής Συνομοσπονδίας 
Εκπαιδευτικών Οργανώσεων (ETUCE) να πραγματοποιήσει συνέδριο στην κατεχόμενη Αμμόχωστο, στο 
ξενοδοχείο “Salamis”, στις 28 και 29 Σεπτεμβρίου 2012 με θέμα “3rd Party Violence Project-Final Conference”. 

 Είναι προκλητικό μια οργάνωση που χρηματοδοτείται από την Ευρωπαϊκή Ένωση να διοργανώνει 
συνέδριο στην κατεχόμενη Κύπρο και μάλιστα σε ξενοδοχείο που ανήκει σε Ελληνοκυπρίους.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1012, ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 
περιφέρειας Λάρνακας κ. Γεώργιου Τάσου 
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 «Από προσωπική μου επίσκεψη στο χώρο των παράνομων λατομείων στην περιοχή Ξυλοφάγου έχω 
διαπιστώσει ότι υπάρχουν παράνομες οικοδομές και ότι οι εργασίες συνεχίζονται παράνομα σε όλα τα επίπεδα, 
παρ’ όλο που η άδεια λειτουργίας τους έληξε το Δεκέμβριο του 2011. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός όπως ενημερώσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τα ακόλουθα: 

1. Ποιοι είναι οι λόγοι για τους οποίους οι διευθυντές του Τμήματος Μεταλλείων και του Τμήματος Δασών, 
ο έπαρχος Λάρνακας, ο πολιτικός διοικητής των βρετανικών βάσεων Δεκέλειας και τα άλλα εμπλεκόμενα 
τμήματα δεν παίρνουν οποιαδήποτε νομικά μέτρα εναντίον των παρανομούντων; 

2. Για ποιους λόγους οι πιο πάνω δημόσιοι υπάλληλοι, καθώς και οι βρετανικές αρχές δεν εφαρμόζουν τη 
νομοθεσία, ενώ αντίθετα σε άλλες πολύ πιο μικρής σημασίας παρανομίες οι πολίτες οδηγούνται στα 
δικαστήρια;  

3. Τι προτίθεται να πράξει ο ίδιος για την επιβολή της έννομης τάξης, εφόσον οι δημόσιοι λειτουργοί δεν 
εφαρμόζουν τη νομοθεσία και καλύπτουν τους παρανομούντες; 

4. Είναι στις προθέσεις του να οδηγήσει τους παρανομούντες ενώπιον της δικαιοσύνης και να διορίσει 
ανεξάρτητη επιτροπή για διερεύνηση των καταγγελιών; 

5. Ποια πειθαρχικά μέτρα προτίθεται να πάρει εναντίον των δημόσιων λειτουργών που δεν εφαρμόζουν τη 
νομοθεσία;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1013, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί για την έκθεση της FRONTEX η οποία κατηγορεί την Τουρκία ότι διευκολύνει την 
είσοδο λαθρομεταναστών στην κοινοτική επικράτεια.  Η Τουρκία έχει καταστεί το κέντρο διακίνησης των 
λαθρομεταναστών προς τις χώρες της Ευρωπαϊκής Ένωσης και κυρίως σε εκείνες της Συμφωνίας Σένγκεν, 
σύμφωνα με την έκθεση της ευρωπαϊκής υπηρεσίας FRONTEX. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν προτίθεται να 
ζητήσει από τη FRONTEX όπως ετοιμάσει έκθεση για την είσοδο των λαθρομεταναστών από τις κατεχόμενες 
περιοχές της Κύπρου στην Κυπριακή Δημοκρατία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1014, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη   

 «Έχω πληροφορηθεί ότι η παραγωγή βιολογικών προϊόντων στις Ηνωμένες Πολιτείες Αμερικής έχει 
αυξηθεί το 2011 κατά 9,5%, φτάνοντας σε πωλήσεις τα $31,5 δις. Οι καταναλωτές έχουν γίνει περισσότερο 
απαιτητικοί, όταν κάνουν τα ψώνια τους, και αποφασίζουν τις αγορές τους με βάση την ποιότητα, την υγιεινή 
και την επίπτωση στο περιβάλλον. 

  Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν έχει αυξηθεί και, 
εάν ναι, πόσο η παραγωγή βιολογικών προϊόντων στην Κύπρο, καθώς και κατά πόσο έχει παρατηρηθεί 
στροφή των Κυπρίων καταναλωτών στα βιολογικά προϊόντα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1015, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  

 «Σύμφωνα με τους υπολογισμούς της Παγκόσμιας Οργάνωσης Υγείας, περίπου 220 000 άτομα 
πεθαίνουν ετησίως σε ολόκληρο τον κόσμο από φυτοφάρμακα. Σύμφωνα με τα στοιχεία, καταγράφονται 
συχνές δηλητηριάσεις από τον άμεσο χειρισμό των αγροτικών φαρμάκων και την εισροή στον οργανισμό από 
την κατανάλωση τροφών με υπολείμματα φυτοφαρμάκων, αλλά και την ακούσια έκθεση μεγάλου μέρους του 
πληθυσμού μέσω των τροφών, του νερού και του αέρα, καθώς και λόγω της φροντίδας των κήπων και άλλων 
πράσινων σημείων. Οι ενεργές δραστικές ουσίες των φυτοφαρμάκων συχνά αποθηκεύονται στους λιπαρούς 
ιστούς του ανθρώπινου οργανισμού με χρόνιες επιπτώσεις.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τον αριθμό των 
ατόμων που πέθαναν στην Κύπρο από φυτοφάρμακα ανά έτος κατά τα τελευταία πέντε χρόνια.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1016, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη  

 «Έχω πληροφορηθεί ότι εξετάζεται από την Επιτροπή Εκτίμησης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων η 
προκαταρκτική έκθεση επιπτώσεων στο περιβάλλον για ανανέωση της πολεοδομικής άδειας του υφιστάμενου 
λατομείου του Χαράλαμπου Μέλιου στα Πάνω Λεύκαρα για εξόρυξη αργίλου.  

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις απόψεις των 
διάφορων τμημάτων που εμπλέκονται στην αξιολόγηση της πιο πάνω προκαταρκτικής έκθεσης, καθώς και για 
τη γνωμάτευση της Επιτροπής Εκτίμησης Περιβαλλοντικών Επιπτώσεων.» 
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Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1017, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη  

 «Η κοινότητα Μαρί λόγω μεταστέγασης των κατοίκων στο Ζύγι έχει εγκαταλειφθεί και πολλά σπίτια 
έχουν καταστεί ετοιμόρροπα, με αποτέλεσμα να καταντούν εστίες τρωκτικών.  

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με την 
περαιτέρω πορεία της κοινότητας και κατά πόσο η κυβέρνηση προτίθεται να προβεί σε έργα συντήρησης, για 
να την αναπτύξει, ή να τερματίσει κάθε αναπτυξιακό έργο στην εν λόγω κοινότητα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1018, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Στέλνονται επιστολές στους κατοίκους του Μαρί ότι δεν έχουν προχωρήσει στη μεταστέγασή τους στο 
Ζύγι, ενώ τα αρμόδια τμήματα του κράτους δεν έχουν προχωρήσει ακόμα στην παροχή των σχετικών 
υπηρεσιών, όπως διαχωρισμού οικοπέδων, δρόμων, ρεύματος, νερού, πεζοδρομίων και τηλεφώνων. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σε ποιο στάδιο 
βρίσκεται ο διαχωρισμός και αν έχουν γίνει όλες οι εργασίες που έχουν να κάνουν με την παραχώρηση των 
γενικών υπηρεσιών, καθώς και τους λόγους για τους οποίους δεν έχουν παραδοθεί τελειωμένα τα οικόπεδα.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1019, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων αν υπάρχει και, 
εάν ναι, σε ποιο στάδιο βρίσκεται η διαδικασία αδειοδότησης για δημιουργία υπαίθριου αποθηκευτικού χώρου 
της ΑΗΚ για ξήρανση πασσάλων ή για άλλους σκοπούς στην ευρύτερη περιοχή Ζυγίου-Μαρί.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1020, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
για τους οποίους δεν έχουν πληρωθεί δικαιώματα στην ΑΗΚ που σχετίζονται με την ηλεκτροδότηση των 
δημόσιων χώρων, για σκοπούς διαχωρισμού των προσφυγικών οικοπέδων στο Ζύγι. 

 Τι είδους δικαιώματα είναι αυτά και ποιοι οι λόγοι για τους οποίους δεν έχουν πληρωθεί και σημειώνεται 
καθυστέρηση στη μεταστέγαση των κατοίκων του Μαρί στο Ζύγι;» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1021, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Στην κοινότητα Μαρί υπάρχει ένας αριθμός σπιτιών που έχουν υποστεί ζημιές λόγω της έκρηξης στο 
Μαρί και δυστυχώς, ένεκα ιδιαίτερων προβλημάτων που σχετίζονται με το καθεστώς κατοχής, το κράτος δεν 
προβαίνει στην αποκατάστασή τους όπως αυτά ήταν πριν από την έκρηξη. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με τις 
περιπτώσεις αυτές και τους λόγους που εν έκαστον σπίτι δεν επιδιορθώνεται, καθώς και τι προτίθεται να κάνει, 
αφού οι κάτοχοι αυτών των σπιτιών δεν έχουν άλλη πρώτη κατοικία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1022, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Στην κοινότητα Μαρί υπάρχουν ερείπια πολύ παλαιάς εκκλησίας. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων κατά πόσο το 
κράτος προτίθεται να αναστηλώσει το χριστιανικό αυτό ναό ή τι άλλο προτίθεται να κάνει, προκειμένου να 
διασώσει την παλαιά αυτή πολιτιστική κληρονομιά και κατά πόσο το κράτος κάνει σκέψη να αναστηλώσει την 
παλαιά αυτή εκκλησία, αφού η υφιστάμενη εκκλησία έχει καταστραφεί λόγω της έκρηξης στο Μαρί και η 
κοινότητα δε διαθέτει σήμερα άλλη εκκλησία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1023, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Μετά την έκρηξη στο Μαρί η εκκλησία στην κοινότητα έχει καταστραφεί ολοσχερώς.  Δυστυχώς, μέχρι 
σήμερα δεν υπάρχει καμία πρόοδος στο θέμα της εκ νέου ανέγερσής της.   

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τους λόγους 
για τους οποίους παρατηρείται αυτή η καθυστέρηση και ποιο το σχετικό χρονοδιάγραμμα ανέγερσης νέας 
εκκλησίας.  Έχω πληροφορηθεί ότι εκκρεμεί το θέμα της εκμίσθωσης του χώρου για την εκκλησία.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1024, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 
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 «Στο Μαρί δεκαέξι άτομα έχουν απορριφθεί από το πρόγραμμα μεταστέγασης των κατοίκων από το 
Μαρί στο Ζύγι. 

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων τι θα γίνει με τους 
εν λόγω κατοίκους και πώς προτίθεται να επιλύσει το πρόβλημα στέγασης αυτών των ατόμων. Επίσης, ένας 
αριθμός κατοίκων σήμερα στο Μαρί είναι εκ μητρογονίας πρόσφυγες. Προτίθεται ο αρμόδιος υπουργός να 
συμπεριλάβει τους εκ μητρογονίας πρόσφυγες στους δικαιούχους της μεταστέγασης μετά και τη σχετική 
αλλαγή της νομοθεσίας;»  

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1025, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Έχω πληροφορηθεί ότι ο δήμος Τσερίου διαμαρτύρεται για την καθυστέρηση της υλοποίησης της 
δέσμευσης της ΑΗΚ έναντι των δημοτικών αρχών Τσερίου για υπογειοποίηση του δικτύου πυλώνων υψηλής 
τάσης προς τον υποσταθμό της ΑΗΚ που βρίσκεται στο δήμο Τσερίου. Σημειώνεται ότι στο στάδιο της 
αδειοδότησης της κατασκευής του υποσταθμού μεταφοράς η ΑΗΚ είχε αναλάβει την υποχρέωση με την 
κατασκευή του ανατολικού παρακαμπτηρίου Τσερίου να προχωρήσει στην υπογειοποίηση της γραμμής 
μεταφοράς. Αυτό έγινε μόνο για ένα μέρος του δικτύου. Το υπόλοιπο παραμένει, προκαλώντας σειρά 
προβλημάτων στους ιδιοκτήτες της γης. 

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις ενέργειες και 
τις προσπάθειες που καταβάλλει, προκειμένου η ΑΗΚ να υλοποιήσει τη δέσμευσή της.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1026, ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Όπως γνωρίζω, μέχρι πριν από λίγα χρόνια, ο σταθμός επεξεργασίας λυμάτων που θα εξυπηρετεί τις 
κοινότητες Ορμίδειας, Ξυλοτύμπου, Άχνας και Αυγόρου είχε χωροθετηθεί στην κτηνοτροφική περιοχή 
Ορμίδειας.  Πρόσφατα πληροφορήθηκα ότι προχωρεί η απαλλοτρίωση ιδιοκτησιών στην περιοχή του 
φράγματος Άχνας για κατασκευή του σταθμού επεξεργασίας λυμάτων των πιο πάνω αναφερόμενων 
κοινοτήτων.  Σημειώνεται ότι το φράγμα Άχνας είναι εντεταγμένο σε περιοχή προστασίας της φύσης “Natura 
2000” και, σύμφωνα με τις πρόσφατες ευρωπαϊκές νομοθεσίες που έχουν μεταφερθεί στο κυπριακό δίκαιο, και 
για περιοχές που γειτνιάζουν με περιοχές “Natura 2000” επιβάλλεται η εκπόνηση μελέτης επιπτώσεων στο 
περιβάλλον με την ίδια σοβαρότητα.    

 Παρακαλώ τον αρμόδιο υπουργό να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων για τις τελικές 
αποφάσεις σχετικά με τη χωροθέτηση του εν λόγω σταθμού επεξεργασίας των λυμάτων, ο οποίος θα 
εξυπηρετεί τις κοινότητες Ορμίδειας, Ξυλοτύμπου, Άχνας και Αυγόρου, και αν θα εκπονηθούν νέες και 
σύγχρονες μελέτες επιπτώσεων στο περιβάλλον, λαμβάνοντας υπόψη ότι από το Μάρτιο του 2008 η περιοχή 
του φράγματος της Άχνας έχει ενταχθεί στο δίκτυο των ευρωπαϊκών περιοχών προστασίας της φύσης “Natura 
2000”.» 

Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.1027, ημερομηνίας 25 Ιουνίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 
Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Διατυπώνονται διαμαρτυρίες από πολίτες οι οποίοι έχουν υποβάλει αίτηση στην πολεοδομική 
αρχή για εξασφάλιση πολεοδομικής άδειας για ανέγερση μεμονωμένης κατοικίας εντός γεωργικής ζώνης 
ότι η απάντηση που έλαβαν ήταν ότι η πολεοδομική αρχή δεν είναι υποχρεωμένη να παραχωρήσει άδεια 
και πως θα παραχωρούνται άδειες μόνο σε εξαιρετικές περιπτώσεις, νοούμενου ότι οι αιτητές πληρούν 
ειδικά κριτήρια.  Θεωρώ ότι το θέμα αυτό έχει ιδιαίτερη οικονομική και κοινωνική σημασία, επειδή ο 
μέσος πολίτης επένδυσε το υστέρημά του στην αγορά γης, γεωργικής και μη, προκειμένου να την 
αναπτύξει και να κτίσει κατοικία εντός των ορίων της. 

 Όλοι οι προαναφερόμενοι έχουν εκκρεμότητες με τις τράπεζες, αφού οι υποθήκες τους βασίζονται 
σε εκτιμήσεις των ακινήτων που συμπεριλαμβάνουν το δικαίωμα ανέγερσης κατοικίας. Η όποια αλλαγή 
αναφορικά με το δικαίωμα ανέγερσης κατοικίας θα επιφέρει στις ανανεώσεις των υποθηκών πλήγμα που 
θα ισοδυναμεί με διαδικασία αλυσιδωτής κατάρρευσης, με συνέπεια την οικονομική και κοινωνική 
κατάρρευση της μέσης οικογένειας στην Κύπρο. Αυτό σημαίνει ότι μεγάλος αριθμός μέσων οικογενειών 
θα μπει σε διαδικασία πτώχευσης.  

 Παρακαλείται ο αρμόδιος υπουργός να πληροφορήσει τη Βουλή των Αντιπροσώπων σχετικά με 
την πολιτική που ακολουθείται για το πιο πάνω θέμα.»  

(Οι απαντήσεις των αρμόδιων υπουργών) 

(Έχει διατηρηθεί η ορθογραφία και η σύνταξη των αποστολέων.) 
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Απάντηση ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.092, ημερομηνίας 6 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην πιο πάνω Ερώτηση και σας πληροφορώ τα ακόλουθα: 

2. Όπως είχε ενημερωθεί ο Βουλευτής Εκλογικής Περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γ. Περδίκης, βάσει 
προηγούμενης ερώτησής του, η υφιστάμενη ποδηλατική διαδρομή μήκους 10 χλμ. η οποία σχεδιάστηκε και 
υλοποιήθηκε από το Τμήμα Δημοσίων Έργων σε συνεργασία με το Δήμο Λεμεσού, το Τμήμα Πολεοδομίας και 
Οικήσεως, την Αστυνομία και τον Ποδηλατικό Όμιλο Λεμεσού, συνδέει τον ποδηλατόδρομο στο παραλιακό 
μέτωπο Λεμεσού με την περιοχή Τσιρείου Σταδίου και την Αγία Φύλα. Το έργο εγκρίθηκε από το Δημοτικό 
Συμβούλιο Λεμεσού που εξασφάλισε την κατά νόμο συναίνεση του Αρχηγού Αστυνομίας αφού έχει υλοποιηθεί 
σε δρόμους που υπάγονται στη δικαιοδοσία του Δήμου Λεμεσού. 

3. Το έργο έχει πιλοτικό χαρακτήρα με στόχο να προβάλει την πρόθεση του Κράτους και των Τοπικών 
Αρχών για υλοποίηση μέτρων προτεραιότητας για τους ποδηλάτες. Σταδιακά αναμένεται να συμβάλει στη 
δημιουργία οδικής κουλτούρας και να βοηθήσει τους οδηγούς μηχανοκίνητων οχημάτων να αντιληφθούν ότι 
πρέπει να λαμβάνουν υπόψη τους ευάλωτους χρήστες του δρόμου όπως είναι οι ποδηλάτες. 

4. Πράγματι ένα από τα σοβαρότερα προβλήματα που έχουν παρατηρηθεί είναι η παράνομη στάθμευση 
οχημάτων κατά μήκος της διαδρομής αυτής και ιδιαίτερα εντός των ποδηλατολωρίδων με δυσμενείς 
επιπτώσεις στην ασφάλεια των ποδηλατιστών. 

5. Σε σύσκεψη για το θέμα αυτό στο Δημοτικό Μέγαρο Λεμεσού στις 24 Μαΐου 2012 υπό την Προεδρία του 
Αντιδημάρχου Λεμεσού κ. Σάββα Στούππα συμφωνήθηκαν τα ακόλουθα: 

(α)  Η υφιστάμενη ποδηλατοδιαδρομή θα διατηρηθεί ώστε να επιβεβαιωθεί και ενδυναμωθεί η πρόθεση του 
Κράτους, και του Δήμου Λεμεσού στη συγκεκριμένη περίπτωση, για λήψη μέτρων για τους ποδηλάτες, 
ανεξάρτητα των προβλημάτων που εντοπίστηκαν. 

(β) Το Τμήμα Δημοσίων Έργων θα προχωρήσει στη συντήρηση και αναβάθμιση της σήμανσης της 
ποδηλατοδιαδρομής και θα διευθετήσει σύμφωνα με προηγούμενη απόφαση την τοποθέτηση 
κατάλληλου υλικού πράσινου χρώματος στα τμήματα όπου έχουν υλοποιηθεί οι ποδηλατολωρίδες. 

6. Σε σχέση με την ερώτηση του κ. Περδίκη ο Αρχηγός Αστυνομίας είχε ενημερώσει τον Γενικό Διευθυντή 
του Υπουργείου Εσωτερικών με την επιστολή του με αρ. Τμ. Β΄ 43/7(1) και ημερομηνία 2 Νοεμβρίου 2011 και 
τα ακόλουθα: 

(α) Με τη δημιουργία των υπό αναφορά ποδηλατολωρίδων σημειώθηκαν αντιδράσεις από τους περιοίκους 
ιδιαίτερα από αυτούς των οποίων τα σπίτια/εμπορικά καταστήματα γειτνιάζουν με τις λωρίδες. Οι 
περιοχές στις οποίες σημειώθηκαν αντιδράσεις είναι οι οδοί Πέτρου Τσίρου, Γκρόπιους και Βασιλέως 
Κωνσταντίνου. 

(β)  Κατά τη διάρκεια του 2010 και 2011, έχουν γίνει συνολικά 36 καταγγελίες οχημάτων για στάθμευση στις 
ποδηλατολωρίδες. Επιπρόσθετα των καταγγελιών έγιναν και 100 παρατηρήσεις για τον ίδιο λόγο. 

7. Επίσης ο Δήμος Λεμεσού είχε ενημερώσει τον Γενικό Διευθυντή Υπουργείου Συγκοινωνιών και Έργων 
με την επιστολή του με αρ. 6.5.06 και ημερομηνία 16 Δεκεμβρίου 2011 και τα πιο κάτω: 

(α)  Για τη σωστή λειτουργία των ποδηλατολωρίδων χρειάζεται συνεχής και αυστηρή αστυνόμευση πράγμα 
που δεν είναι εφικτό με την υφιστάμενη δύναμη της τροχονομικής υπηρεσίας του Δήμου Λεμεσού. 

(β) Το πρόβλημα της διακίνησης των ποδηλάτων θα απαμβλυνθεί με την ολοκλήρωση του έργου της 
διαμόρφωσης του Γραμμικού Πάρκου κατά μήκος της κοίτης του ποταμού Γαρύλλη, το οποίο 
συμπεριλαμβάνει και την κατασκευή ποδηλατόδρομου που θα ενώνει την περιοχή Κάτω Πολεμιδιών με 
την περιοχή Παλιού Λιμανιού/Μαρίνας και θα διέρχεται από μεγάλο μέρος της πόλης.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.01.128, ημερομηνίας 19 Σεπτεμβρίου 2011, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.128 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Λάρνακας κ. 
Τάσο Μητσόπουλο και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 3/10/11 και 
παραθέτω τις ακόλουθες πληροφορίες που λήφθηκαν από το Δήμο Λάρνακας αναφορικά με την πυρασφάλεια 
στο παραλιακό μέτωπο των Φοινικούδων: 

2. Η Τεχνική Υπηρεσία του Δήμου Λάρνακας, ετοίμασε λεπτομερή έκθεση για κάθε υποστατικό/κέντρο 
αναψυχής που λειτουργεί στο παραλιακό μέτωπο, στην οποία καταγράφονται όλες οι επεμβάσεις πάνω στη 
λωρίδα πυρόσβεσης, και αυτή υποβλήθηκε στο Δημοτικό Συμβούλιο. 
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3. Η Επιτροπή Αστικού Εμπορικού Κέντρου και Παραλιακού Μετώπου του Δημοτικού Συμβουλίου, 
πραγματοποίησε στις 21/05/12, επίσκεψη στο χώρο, στην παρουσία εκπροσώπων της Πυροσβεστικής 
Υπηρεσίας και εξέτασε εξειδικευμένα την κάθε περίπτωση επέμβασης πάνω στη λωρίδα πυρόσβεσης. 

4. Το Δημοτικό Συμβούλιο, ενώπιον του οποίου έχουν τεθεί όλα τα δεδομένα, αναμένεται να προβεί στη 
λήψη απόφασης που να διαλαμβάνει όλα τα αναγκαία μέτρα που θα οδηγήσουν άμεσα στη διασφάλιση της 
ασφαλούς διακίνησης των πεζών και των πυροσβεστικών οχημάτων ή και άλλων οχημάτων, σε περίπτωση 
έκτακτης ανάγκης, καθ’ όλο το μήκος του παραλιακού μετώπου των Φοινικούδων. 

5. Το Υπουργείο Εσωτερικών, καμιά εξουσία παρέμβασης στο θέμα έχει. Το Δημοτικό Συμβούλιο διαθέτει 
όλες τις σχετικές εξουσίες, αλλά και τις σχετικές ευθύνες κατά το νόμο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και 
Περιβάλλοντος κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.419, ημερομηνίας 30 

Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην ερώτηση του βουλευτού κ. Γιώργου Περδίκη με αρ. 23.06.010.01.419 και 
ημερομηνία 30 Ιανουαρίου 2012, η οποία διαβιβάστηκε με επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των 
Αντιπροσώπων με ημερομηνία 9 Μαΐου 2012, και εσωκλείω μελέτη που ετοίμασε ο οίκος “G. Karavokyris & 
Partners Consulting Engineers S.A.” και έχει σκοπό τη διερεύνηση της δυνατότητας παραγωγής ηλεκτρικής 
ενέργειας από τα υφιστάμενα φράγματα της Κύπρου. 

 Με την ευκαιρία αυτή, θα ήθελα να σας διαβιβάσω τους χαιρετισμούς μου και να σας διαβεβαιώσω ότι 
θα βρίσκομαι πάντα στη διάθεσή σας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 22 Ιουνίου 2012 του Υπουργού Οικονομικών κ. Βάσου Σιαρλή στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.01.426, ημερομηνίας 30 Ιανουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

  «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αριθμό φακέλου: Ερ. 23.06.010.01.426 και ημερομηνία 27 Μαρτίου 
2012, σχετικά με την ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.426 του έντιμου Βουλευτή της εκλογικής περιφέρειας 
Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη, με την οποία ζητά όπως η Βουλή των Αντιπροσώπων πληροφορηθεί αν 
εξετάζεται το ενδεχόμενο ετοιμασίας τροποποιητικού νομοσχεδίου, με σκοπό την εισαγωγή πρόνοιας που να 
καθιστά το πιστοποιητικό ISO 9001 απαραίτητο για τη λειτουργία επιχειρήσεων και βιομηχανιών. 

2. Σχετικά πληροφορείσθε ότι, ο Κυπριακός Οργανισμός Τυποποίησης (CYS), ο οποίος είναι ο εθνικός 
μας Οργανισμός Τυποποίησης δεν υποστηρίζει την υποχρεωτική εφαρμογή των προτύπων διασφάλισης της 
ποιότητας (ISO 9001) λόγω του γεγονότος ότι, τα πρότυπα εξ ορισμού προορίζονται για εθελοντική χρήση 
(voluntary use). 

3. Σύμφωνα με τη θέση του Κυπριακού Οργανισμού Τυποποίησης (CYS), με την οποία συμφωνούμε, η 
φιλοσοφία που πρέπει να εφαρμόζεται σε ορισμένους τομείς είναι ότι, αφού η αγορά επιζητεί την ποιότητα, η 
ίδια η αγορά θα πρέπει να αναδεικνύει την προτίμησή της σε ποιοτικά προϊόντα και υπηρεσίες, συνήθως από 
εταιρείες και Οργανισμούς που εφαρμόζουν πρότυπα οικειοθελώς. Αυτή η εφαρμογή πιστοποιείται και πάλι σε 
εθελοντική βάση από έγκυρους διαπιστευμένους φορείς πιστοποίησης, ως αποτέλεσμα του οποίου τόσο η 
εταιρεία/Οργανισμός όσο και τα προϊόντα τους ξεχωρίζουν και υπερέχουν ποιοτικά έναντι του ανταγωνισμού. 

4. Ενόψει των πιο πάνω ενδεχόμενη εισαγωγή πρόνοιας που να καθιστά υποχρεωτική την υιοθέτηση και 
πιστοποίηση συστημάτων διαχείρισης ποιότητας κλαδικά, με προϋποθέσεις ή γενικευμένα για όλες τις 
επιχειρήσεις, απαιτεί και τη συγκατάθεση των επιχειρηματικών Οργανώσεων, καθόσον η απόκτηση του 
σχετικού πιστοποιητικού επιβαρύνει το σκέλος των δαπανών των επιχειρήσεων. 

5. Σημειώνεται ότι, ορισμένοι Ημικρατικοί Οργανισμοί, όπως για παράδειγμα η Αρχή Τηλεπικοινωνιών 
Κύπρου και η ΑΗΚ, ζητούν στις δημόσιες προσφορές τους όπως οι προσφοροδότες κατέχουν την πιστοποίηση 
του ISO 9001 για σκοπούς διασφάλισης της ποιότητας των προσφερόμενων προϊόντων/υπηρεσιών, οπόταν 
εναπόκειται στις επιχειρήσεις τις ίδιες να αποφασίσουν για την απόκτηση του εν λόγω πιστοποιητικού, το οποίο 
εξασφαλίζει τη συμμετοχή τους σε προσφορές τόσο στο Δημόσιο όσο και σε Ημικρατικούς Οργανισμούς.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.01.495, ημερομηνίας 23 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση που υπέβαλε ο Βουλευτής Αμμοχώστου κ. Κυριάκος Χατζηγιάννης με αρ. 
23.06.010.01.495, η οποία διαβιβάστηκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με την επιστολή σας ημερ. 1.3.2012 και 
σας πληροφορώ για τα ακόλουθα όσον αφορά τα υποστατικά τα οποία έχουν ανεγερθεί σε ποταμό στο 
Συνοικισμό Αυτοστέγασης Ψευδά: 
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(α)  Στο Συνοικισμό Αυτοστέγασης Ψευδά (Φάση Α), παραχωρήθηκε το 1976 το οικόπεδο με αριθμό 
τεμαχίου 335 στον κ. Νικόλα Χ΄ Νικόλα, εκτοπισθέντα από τον Άγιο Ηλία, στο οποίο ανέγειρε την 
κατοικία του. Το 1994 παραχωρήθηκε το γειτονικό οικόπεδο με αρ. 417 στον κ. Ανδρέα Φιλίππου, στα 
πλαίσια του Σχεδίου Διάθεσης Κρατικών Οικοπέδων σε Οικογένειες με Χαμηλά Εισοδήματα. 

(β) Ο ιδιοκτήτης του οικοπέδου αυτοστέγασης με αρ. 335 ανήγειρε βοηθητική οικοδομή η οποία επεμβαίνει 
σε παρακείμενο αργάκι και παρεμποδίζει την λειτουργία του. Ο δε ιδιοκτήτης του τεμαχίου 417 έχει 
ανεγείρει μέχρι σήμερα μόνο τον σκελετό της κατοικίας του. Το τοπογραφικό σχέδιο που επισυνάπτεται 
είναι σχετικό. 

(γ)  Για να επιλυθεί το πρόβλημα και για σκοπούς ομαλής λειτουργίας του αργακιού, χρειάζεται να 
κατασκευαστεί οχετός όμβριων υδάτων διαμέτρου Φ100 εκ., ο οποίος θα τοποθετηθεί δίπλα από τα 
θεμέλια της οικίας του τεμαχίου 335 αλλά και εντός του τεμαχίου 417 (όπως φαίνεται με κόκκινο χρώμα 
στο σχεδιάγραμμα). Στον ιδιοκτήτη του τεμαχίου με αρ. 417 θα επιτραπεί να χρησιμοποιεί τον χώρο 
πάνω από τον οχετό όμβριων ως χώρο στάθμευσης των οχημάτων του. 

(δ)  Επιπρόσθετα, για να επιλυθεί το πρόβλημα της οικίας του ιδιοκτήτη του τεμαχίου 417, του οποίου η 
θεμελίωση έχει τοποθετεί πολύ χαμηλά, λαμβάνοντας υπόψη το υψόμετρο της οδού Ξάνθου Λυσιώτη 
και αγνοώντας τον κάθετο σε αυτό δρόμο, ο οποίος είναι ανηφορικός, θα πρέπει να κατασκευαστεί 
δίπλα από τα θεμέλια της οικίας του τεμαχίου 417 αποχετευτικό αυλάκι ομβρίων υδάτων. Αυτό 
κατασκευάζεται με το σκάψιμο του αυλακιού με χαλίκια και διοχέτευση των νερών στο παρακείμενο 
αργάκι. Με αυτή τη μέθοδο αποτρέπεται το νερό της βροχής από το να έρθει σε επαφή με τους τοίχους 
της οικίας και να δημιουργεί πρόβλημα υγρασίας στην οικία. 

2. Όσον αφορά την παράνομη επέμβαση από τον ιδιοκτήτη του τεμαχίου 335, η Επαρχιακή Διοίκηση 
Λάρνακας, έχει ειδοποιήσει τον επεμβαίνοντα για άμεση άρση της παρανομίας.» 

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.01.523, ημερομηνίας 24 Φεβρουαρίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας 

Πάφου κ. Φειδία Σαρίκα 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.523 που υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. 
Φειδία Σαρίκα και αποστάληκε στο Υπουργείο Εσωτερικών με επιστολή σας με ημερομηνία 29/02/12 και 
επιθυμώ να σας πληροφορήσω ότι στον Προϋπολογισμό του Τμήματος Πολεοδομίας και Οικήσεως 2012, δεν 
περιλαμβάνεται πρόνοια για τη βελτίωση της Λεωφόρου Μεσόγης και ως εκ τούτου, δεν προωθείται στο παρόν 
στάδιο η ετοιμασία σχετικού ρυθμιστικού σχεδίου. 

2.  Ωστόσο, τμήμα της Λεωφόρου, περιλαμβάνεται στο Πολεοδομικό Έργο του Δυτικού Παρακαμπτήριου 
Δρόμου Πάφου, μέρος του οποίου έχει κατασκευαστεί πρόσφατα με τη συμβολή παρά το “Βιοφώς”. Το 
υπόλοιπο τμήμα θα εκτελεστεί σε μεταγενέστερο στάδιο.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012 του Υπουργού Εμπορίου, Βιομηχανίας και Τουρισμού κ. 
Νεοκλή Συλικιώτη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.544, ημερομηνίας 1ης Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λάρνακας κ. Τάσου Μητσόπουλου 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με αρ. Ερ. 
23.06.010.01.544 και ημερομηνία 6/3/2012, σχετικά με το πιο πάνω θέμα και επιθυμώ να σας πληροφορήσω 
τα ακόλουθα: 

1. Οι διαπραγματεύσεις μεταξύ της αρμόδιας Διαχειριστικής Επιτροπής και της κοινοπραξίας Ζήνων για 
την ανάπτυξη και διαχείριση του ενιαίου έργου του λιμανιού και της Μαρίνας Λάρνακας, φαίνεται να 
βρίσκονται σε προχωρημένο στάδιο, χωρίς ωστόσο να μπορεί να προσδιοριστεί πότε ακριβώς θα 
ολοκληρωθεί η συμφωνία. 

2. Δεδομένης της σοβαρότητας του θέματος των προβληματικών αποβαθρών εντός της Μαρίνας, αφού το 
όλο θέμα άπτεται της ασφάλειας τόσο των χρηστών, αλλά και των σκαφών που είναι προσδεμένα, και 
δεδομένης της όλης καθυστέρησης που παρατηρήθηκε στις διαπραγματεύσεις της Διαχειριστικής 
Επιτροπής για το ενιαίο έργο, το Διοικητικό Συμβούλιο του Κυπριακού Οργανισμού Τουρισμού έχει 
προβεί, σε σειρά ενεργειών, ώστε να αποτραπεί κάθε απρόοπτο συμβάν. 

3. Συγκεκριμένα, σύμφωνα με τον Κυπριακό Οργανισμό Τουρισμού, τον Οκτώβριο του 2011, 
διαπιστώθηκε, μετά από υποβρύχια επιθεώρηση των υπό αναφορά αποβαθρών, από εξουσιοδοτημένο 
για το σκοπό αυτό Ακτομηχανικό, ότι το πρόβλημα των υπό αναφορά αποβαθρών/ διαβαθρών ήταν 
πολύ πιο σοβαρό από ό,τι αρχικά υπολογιζόταν. Δεδομένων των πιο πάνω, και μετά από σχετική 
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ενημέρωση από τον ΚΟΤ, των συνδέσμων των ιδιοκτητών σκαφών αναψυχής που είναι ελλιμενισμένα 
εντός της Μαρίνας Λάρνακας, το Διοικητικό Συμβούλιο του ΚΟΤ αποφάσισε όπως: 

 (α)  προχωρήσει τάχιστα στην κατεδάφιση των προβληματικών αποβαθρών με τη διαδικασία των 
ανοικτών προσφορών και 

 (β)  ζητηθεί από την Ομάδα Διαπραγμάτευσης της Διαχειριστικής Επιτροπής για το ενιαίο έργο, όπως 
συμπεριλάβει την απαιτούμενη δαπάνη, στα θέματα διαπραγμάτευσης με τον επενδυτή. 

4. Από τις συναντήσεις που έγιναν μεταξύ του Προέδρου του Δ.Σ. του Κυπριακού Οργανισμού Τουρισμού 
και του Προέδρου της αρμόδιας Διαχειριστικής Επιτροπής, καθώς και την μεταξύ τους αλληλογραφία, 
διαφάνηκε ότι η Διαχειριστική Επιτροπή δεν αποδέχεται την εισήγηση του ΚΟΤ για να αναληφθούν τα 
πιο πάνω έργα από τον επενδυτή στα πλαίσια της διαπραγμάτευσης για την παραχώρηση του έργου. 

5. Ενόψει της πιο πάνω θέσης της Διαχειριστικής Επιτροπής, το Διοικητικό Συμβούλιο του ΚΟΤ αποφάσισε 
όπως προχωρήσει άμεσα στην κατεδάφιση των προβληματικών αποβαθρών και στην αντικατάστασή 
τους άμεσα με πλωτές αποβάθρες με τη διαδικασία προκήρυξης ανοικτών προσφορών. Στις 4/1/2012 
προκηρύχθηκε ο ανοικτός διαγωνισμός και καταχωρήθηκε η προσφορά στο χαμηλότερο 
προσφοροδότη. Ακολούθησε προσφυγή ενώπιον της Αναθεωρητικής Αρχής Προσφορών, η οποία στις 
13/3/2012, κατόπιν Ακρόασης, αποφάσισε την χορήγηση προσωρινών μέτρων για αναστολή της 
διαδικασίας ανάθεσης ή της εκτέλεσης της πράξης ή απόφασης της αναθέτουσας αρχής ή της 
υπογραφής της σύμβασης. Η Αναθεωρητική Αρχή Προσφορών όρισε την 30/4/2012 ως ημερομηνία 
εκδίκασης της υπόθεσης. Στη συνέχεια, η προσφυγή αποσύρθηκε και το Διοικητικό Συμβούλιο 
αποφάσισε να καλέσει τον επιτυχόντα προσφοροδότη να υπογράψει το συμβόλαιο για την άμεση 
έναρξη των εργασιών. Σημειώνεται ότι το έργο αναμένεται να διεκπεραιωθεί σε δύο φάσεις συνολικής 
διάρκειας έξι μηνών. Η προϋπολογιζόμενη δαπάνη ανέρχεται στο ποσό 522,000 + ΦΠΑ. 

 Παραμένω στη διάθεσή σας για οποιεσδήποτε διευκρινήσεις ή/και περαιτέρω πληροφορίες τυχόν 
χρειάζεστε.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Ιουνίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος 
κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.586, ημερομηνίας 14 Μαρτίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομ. 
10/04/2012, σε σχέση με την πιο πάνω Ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Για την ορθολογική διαχείριση των αποβλήτων συσκευασίας (γυαλί, πλαστικό, χαρτί/χαρτόνι και 
μέταλλο) εφαρμόζονται από το 2002 οι περί Συσκευασιών και Αποβλήτων Συσκευασιών Νόμοι του 2002 έως 
2006. Για πιο αποτελεσματική εφαρμογή της νομοθεσίας αυτής, αλλά και για πλήρη εναρμόνιση με το 
Ευρωπαϊκό Κεκτημένο, κρίθηκε αναγκαίο όπως προωθηθεί τροποποίηση του Νόμου. Συγκεκριμένα, σύμφωνα 
με το Άρθρο 6 έχουν τεθεί ποσοτικοί στόχοι για την ανάκληση και ανάκτηση των αποβλήτων συσκευασιών 
μέχρι την 31η Δεκεμβρίου 2012, θέτοντας σε κινητοποίηση όλους τους εμπλεκόμενους φορείς, όπως είναι οι 
παραγωγοί, οι διαχειριστές αποβλήτων, τα συστήματα διαχείρισης αποβλήτων, οι αρμόδιες αρχές, αλλά και οι 
Δήμοι/Κοινότητες. Με τη συνεργασία και συνεισφορά όλων των προαναφερόμενων φορέων αναμένεται η 
επίτευξη των ποσοτικών στόχων της νομοθεσίας. 

 Επίσης, τον Δεκέμβριο του 2011 έχει ψηφιστεί ο νέος νόμος για τα απόβλητα με Αρ. 185(Ι)/2011. Μια 
από τις κύριες πρόνοιες του νόμου [άρθρο 13 (4)] αφορά την αύξηση των εργασιών κατ’ ελάχιστον 50%, ως 
προς το συνολικό βάρος για επαναχρησιμοποίηση και ανακύκλωση τουλάχιστον σε χαρτί, μέταλλο, πλαστικό 
και γυαλί από τα νοικοκυριά μέχρι το 2020. Επίσης, με βάση το άρθρο 13(3) υπάρχει απαίτηση της νομοθεσίας 
όπως καθιερωθεί χωριστή συλλογή τουλάχιστον για το χαρτί, το μέταλλο, το πλαστικό και το γυαλί μέχρι το 
2015. 

 Σημειώνεται ότι έχει ετοιμαστεί από την Ένωση Δήμων, με τη συνεισφορά του Τμήματος Περιβάλλοντος, 
προσχέδιο δημοτικών κανονισμών που αφορούν την υποχρεωτική διαλογή/διαχωρισμό των οικιακών και 
παρομοίου τύπου αποβλήτων. Το νομοσχέδιο αυτό βρίσκεται στη Νομική Υπηρεσία για νομοτεχνικό έλεγχο. 

 Με την εφαρμογή των πιο πάνω νομοθεσιών προς το παρόν δεν κρίνεται απαραίτητη οποιαδήποτε 
περαιτέρω νομοθετική ρύθμιση, αφού η εφαρμογή της υφιστάμενης νομοθεσίας με την εμπλοκή όλων των 
αρμόδιων φορέων μπορεί να φέρει τα επιθυμητά αποτελέσματα. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Ιουνίου 2012 της Υπουργού Εσωτερικών κ. Ελένης Μαύρου στην ερώτηση 
με αρ. 23.06.010.01.613, ημερομηνίας 16 Μαρτίου 2012, του βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Πάφου κ. 

Αντρέα Φακοντή 
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 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.613 και ημερομηνία 16 Μαρτίου 2012, που 
υποβλήθηκε από το Βουλευτή Πάφου κ. Ανδρέα Φακοντή, σε σχέση με το αίτημα του Κοινοτικού Συμβουλίου 
Αγίας Βαρβάρας για παραχώρηση κρατικής γης, με σκοπό τον διαχωρισμό οικοπέδων και την παραχώρηση 
τους σε οικογένειες με χαμηλά εισοδήματα και σε εκτοπισθέντες, και σας πληροφορώ ότι, σύμφωνα με την 
Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου, το Κοινοτικό Συμβούλιο ενδιαφέρεται για το κρατικό τεμάχιο με αρ. 108, Φ/Σχ. 
51/21 στην Αγία Βαρβάρα. 

2. Μέρος του τεμαχίου αυτού είναι εκμισθωμένο στον Κυπριακό Οργανισμό Αθλητισμού, και σε αυτό 
ανεγέρθηκε Σκοπευτήριο με άδεια οικοδομής με αρ. φακ. Β458/09 ημερομηνίας 08.10.2009, το οποίο 
λειτουργούσε μέχρι τις 30.06.2011. Η άδεια Λειτουργίας του Σκοπευτηρίου δεν έχει ανανεωθεί προς το παρόν, 
λόγω μη ικανοποιητικής τήρησης των όρων της άδειας Οικοδομής. 

3. Η Επαρχιακή Διοίκηση Πάφου έχει ζητήσει από το Κοινοτικό Συμβούλιο Αγίας Βαρβάρας να ετοιμάσει 
και υποβάλει κατάλογο δικαιούχων προσώπων, ώστε να τεκμηριωθεί κατά πόσο ικανοποιούνται οι σχετικές 
απαιτήσεις, τότε θα ακολουθηθεί η ισχύουσα διαδικασία εξέτασης και ικανοποίησης του αιτήματος. 

4. Όσον αφορά το διαχωρισμό οικοπέδων για τη στέγαση εκτοπισθέντων, το Κοινοτικό Συμβούλιο πρέπει 
να υποβάλει σχετικό τεκμηριωμένο αίτημα στην Υπηρεσία Μέριμνας και Αποκατάστασης Εκτοπισθέντων. 

5. Σημειώνεται ότι στην Κοινότητα Αχέλειας, που γειτνιάζει με την Κοινότητα Αγίας Βαρβάρας, έχουν 
διαχωριστεί και παραχωρηθεί ως Α΄ φάση 53 οικόπεδα και ως Β΄ φάση 48 οικόπεδα για εκτοπισθέντες, 
δώδεκα από αυτά είναι ακόμη αδιάθετα, ενώ παράλληλα με την Α΄ φάση διαχωρισμού οικοπέδων, 
διαχωρίστηκαν και 14 οικόπεδα για οικογένειες με χαμηλά εισοδήματα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Ιουνίου 2012 του Υπουργού Συγκοινωνιών και Έργων κ. Ευθύμιου 
Φλουρέντζου στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.682, ημερομηνίας 29 Μαρτίου 2012, του βουλευτή 

εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων, με Αρ. Φακ. Ερ. 
23.06.010.01.682, ημερ. 10.4.2012, που αφορά στην πιο πάνω ερώτηση και σας πληροφορώ ότι σύμφωνα με 
τις διατάξεις του περί Προστασίας της Υγείας (Έλεγχος του Καπνίσματος) Νόμου του 2002 το Υπουργείο 
Συγκοινωνιών και Έργων δεν έχει οποιαδήποτε αρμοδιότητα για λήψη μέτρων για εφαρμογή του σ’ όλα τα 
κτίρια στα οποία στεγάζονται κυβερνητικές υπηρεσίες. 

 Το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων έχει ήδη λάβει μέτρα, σ’ ό,τι αφορά το ίδιο το Υπουργείο και τα 
Τμήματα που υπάγονται σ’ αυτό και με σχετικές εγκυκλίους επιστολές του έχει επιστήσει την προσοχή σ’ όλο 
το προσωπικό για τήρηση των προνοιών του Νόμου και έχει αναρτήσει σχετικές πινακίδες στα κτίρια στα οποία 
στεγάζονται υπηρεσίες του Υπουργείου. 

 Η ερώτηση του κ. Περδίκη διαβιβάζεται για χειρισμό και στο Υπουργείο Εργασίας και Κοινωνικών 
Ασφαλίσεων, Τμήμα Επιθεώρησης Εργασίας, το οποίο έχει αρμοδιότητα για εφαρμογή των νομοθεσιών που 
αφορούν την ασφάλεια και υγεία στην εργασία.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.743, ημερομηνίας 12 Απριλίου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Αμμοχώστου κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή σας με αρ. φακ. Ερ.23.06.010.01.743 και ημερομ. 27.4.2012, σχετικά με την 
υπό αναφορά ερώτηση του Βουλευτή κ. Κυριάκου Χ”Γιάννη και παραθέτω τα ακόλουθα: 

 Το Υπουργείο Συγκοινωνιών και Έργων αναγνωρίζει την ύπαρξη κενών στη νομοθεσία αναφορικά με τη 
διακίνηση ποδηλατών στο οδικό δίκτυο και για την κάλυψη του κενού αυτού και τη νομική ρύθμιση της εύρυθμης 
και ασφαλούς διακίνησης ποδηλάτων στους δρόμους, καθώς και σε ποδηλατόδρομους, κατέθεσε στη Βουλή 
των Αντιπροσώπων σχετικό νομοσχέδιο στις 19 Μαρτίου, 2012, που τιτλοφορείται “Νόμος που προνοεί για τους 
κανόνες χρήσης ποδηλάτου και τη χρήση ποδηλατόδρομου, ποδηλατολωρίδας και ποδηλατοδιαδρόμου”. 

 Επιπρόσθετα, με βάση πληροφόρηση που είχαμε από τον Αρχηγό Αστυνομίας, τα τελευταία τέσσερα 
χρόνια καταβλήθηκαν αρκετές προσπάθειες από το Τμήμα Οδικής Ασφάλειας της Α.Δ.Ε. Αμμοχώστου, για τη 
διαφώτιση των αλλοδαπών που οδηγούν ποδήλατα και μοτοποδήλατα ή κυκλοφορούν ως πεζοί στους Δήμους 
και Κοινότητες της ελεύθερης περιοχής Αμμοχώστου. Οι χώροι εργασίας και φοίτησής τους έχουν εντοπιστεί και 
πραγματοποιήθηκαν εκδηλώσεις, στα πλαίσια της διαφώτισης σε θέματα Οδικής Ασφάλειας. Σε αυτά τα 
πλαίσια, τους δόθηκαν φωσφορούχα γιλέκα, φαναράκια για τα ποδήλατα και φωσφορούχα περιβραχιόνια. 

 Στη συγκεκριμένη Επαρχία, όταν εντοπίζονται αλλοδαποί, που οδηγούν ποδήλατα χωρίς φώτα, τους 
δίδονται φωσφορούχα υλικά και τους γίνονται καταγγελίες, παρατηρήσεις και συστάσεις. 

 Παράλληλα, στα πλαίσια της κατάλληλης ενημέρωσης των αλλοδαπών που διακινούνται με οποιοδήποτε 
τρόπο στην Κύπρο, η Αστυνομία προέβη κατά το έτος 2011, στην έκδοση διαφωτιστικού υλικού σε έντεκα 
γλώσσες σε συνεργασία με τον ΚΟΤ και Πρεσβείες διαφόρων χωρών. 
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 Όσον αφορά τη Νομοθεσία επισημαίνεται ότι στα όρια του Δήμου Αμμοχώστου υπάρχει η δυνατότητα 
έκδοσης εξωδίκων προστίμων, με βάση τον Πίνακα I του περί Εξωδίκου Ρυθμίσεως Αδικημάτων Νόμου [Ν. 
47(Ι)/1997], σε σχέση με τα αδικήματα που διαπράττονται από ποδηλατιστές και πεζούς.» 

Απάντηση ημερομηνίας 26 Ιουνίου 2012 του Υπουργού Γεωργίας, Φυσικών Πόρων και Περιβάλλοντος 
κ. Σοφοκλή Αλετράρη στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.753, ημερομηνίας 20 Απριλίου 2012, του 

βουλευτή εκλογικής περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην επιστολή του Γενικού Διευθυντή της Βουλής των Αντιπροσώπων με ημερομηνία 
27/04/2012, σε σχέση με την πιο πάνω ερώτηση του Βουλευτή κ. Γιώργου Περδίκη, και σας πληροφορώ τα 
ακόλουθα: 

 Σύμφωνα με τις δράσεις του συστήματος διαχείρισης αποβλήτων συσκευασιών της Green Dot για τα έτη 
2006-2011, έχει καλυφθεί σταδιακά το 85% του πληθυσμού της Κύπρου, σε 28 Δήμους και 50 περίπου 
Κοινότητες. Σημειώνεται ότι το πρόγραμμα αναπτύχθηκε ταχύτερα από ό,τι απαιτείται στους όρους που 
προβλέπονταν στην άδεια του συστήματος για γεωγραφική κάλυψη. Υπήρξε επίσπευση των επεκτάσεων στην 
Πάφο, Αμμόχωστο και Λάρνακα, λόγω και της οικονομικής ενίσχυσης του ενημερωτικού προγράμματος της 
Green Dot από το κράτος. 

 Σύμφωνα με τον περί Συσκευασιών και Αποβλήτων Συσκευασιών Νόμο του 2002 έως 2006, η Green 
Dot έχει την υποχρέωση να τηρεί τις πρόνοιες του Νόμου για συγκεκριμένα ποσοστά ανακύκλωσης και 
ανάκτησης ανά υλικό συσκευασίας που τοποθετούνται στην Κυπριακή αγορά. 

 Σημειώνεται ότι το συλλογικό σύστημα διαχείρισης αποβλήτων συσκευασιών Green Dot υπέβαλε στις 6 
Απριλίου 2012 αίτηση για ανανέωση της άδειας, εφόσον η πρώτη άδεια που δόθηκε έχει ημερομηνία λήξης 31 
Ιουλίου 2012. Η Green Dot έχει αναφέρει ότι δεν έχουν γίνει προγραμματισμοί για κάλυψη νέων περιοχών 
λόγω ελλειμματικού προϋπολογισμού, όμως στα πλαίσια εξέτασης της αίτησης που υποβλήθηκε, θα συζητηθεί 
και θα διερευνηθεί εκτεταμένα το θέμα τυχόν επέκτασης σε νέες περιοχές και της επίτευξης αυστηρότερων 
ποσοστών ανακύκλωσης/ανάκτησης από το σύστημα. Στόχος μας είναι η εξυπηρέτηση του πολίτη που θέλει 
να συμμετέχει στην ανακύκλωση, τόσο για την προστασία του περιβάλλοντος, όσο και για την επίτευξη των 
αυστηρών ποσοτικών στόχων που έχουν τεθεί από την Ευρωπαϊκή Ένωση. 

 Με την ευκαιρία αυτή σας διαβιβάζω τους χαιρετισμούς μου.» 

Απάντηση ημερομηνίας 21ης Ιουνίου 2012 του Υπουργού Δικαιοσύνης και Δημοσίας Τάξεως κ. Λουκά 
Λουκά στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.821, ημερομηνίας 14 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

 «Αναφέρομαι στην Ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.821 ημερομηνίας 14 Μαΐου, 2012, του Βουλευτή 
Εκλογικής Περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη και σας πληροφορώ ότι στις 14.5.2012 και μετά από 
προσπάθειες που διήρκεσαν 6 μέρες εντοπίστηκε σε πηγάδι διαμέτρου 90 εκατοστών και σε βάθος 10 μέτρων 
περίπου, η εν λόγω βόμβα 500 λιβρών. Η βόμβα αδρανοποιήθηκε και εξουδετερώθηκε από Πυροτεχνουργούς, 
αφού λήφθηκαν όλα τα προβλεπόμενα μέτρα ασφαλείας χωρίς να υπάρξει κανένα πρόβλημα.» 

Απάντηση ημερομηνίας 25 Ιουνίου 2012 της Υπουργού Εξωτερικών κ. Ερατώς Κοζάκου Μαρκουλλή 
στην ερώτηση με αρ. 23.06.010.01.824, ημερομηνίας 14 Μαΐου 2012, του βουλευτή εκλογικής 

περιφέρειας Λευκωσίας κ. Γιώργου Περδίκη 

«Θέμα: Σφετερισμός Ε/Κ περιουσιών στα κατεχόμενα από Ισραηλινούς πολίτες 

 Το θέμα του σφετερισμού των ελληνοκυπριακών περιουσιών στα κατεχόμενα από πολίτες του Ισραήλ, 
περιλαμβάνεται στην ημερήσια διάταξη των επαφών που πραγματοποιεί το Υπουργείο Εξωτερικών με την 
Ισραηλινή Κυβέρνηση. Η θέση του Ισραήλ έχει καταχωρηθεί επισήμως υπό μορφή Οδηγίας στην ιστοσελίδα 
του ισραηλινού Υπουργείου Εξωτερικών τον Μάιο του 2009 (επισυνάπτεται). Με την εν λόγω Οδηγία, η 
Ισραηλινή Κυβέρνηση προειδοποιεί επίδοξους επενδυτές στα κατεχόμενα, για το ενδεχόμενο παραβίασης της 
κυπριακής νομοθεσίας και τη συνεπακόλουθη λήψη νομικών μέτρων εναντίον τους, σε Κύπρο και ΕΕ.  
Συστήνεται συναφώς η εξασφάλιση προηγούμενης ανεξάρτητης και αξιόπιστης νομικής συμβουλής και 
τονίζεται ότι η ευθύνη για οποιαδήποτε επιχειρηματική δραστηριότητα βαραίνει αποκλειστικά αυτόν που την 
εκτελεί. 

 Το θέμα του σφετερισμού των κατεχομένων περιουσιών, παραμένει στην ατζέντα των διμερών επαφών 
των δύο χωρών, ενώ ταυτόχρονα εξετάζεται στο ευρύτερο πλαίσιο συνεργασίας με το Ισραήλ, η προώθηση 
νομικών ρυθμίσεων, οι οποίες αναμένεται να ενισχύσουν σημαντικά τις προσπάθειες μας για από κοινού 
αντιμετώπιση του φαινομένου.»   

Σημείωση: Τα επισυνημμένα έγγραφα έχουν καταχωρισθεί στο Αρχείο της Βουλής.  Αντίγραφό τους 
δόθηκε στο βουλευτή που υπέβαλε την ερώτηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ: 
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 Κεφάλαιο Τέταρτο: Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση.  Δε θα μπούμε σήμερα σε συζήτηση ούτε και 
υπάρχουν θέματα. 

 Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εδώ φθάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Να σας 
ενημερώσω ότι λόγω…  

(Θόρυβος στην αίθουσα) 

 Σε μισό δευτερόλεπτο τελειώνουμε, λίγη ησυχία, λίγος σεβασμός μεταξύ αλλήλων και τελειώνουμε. 

 Εδώ λοιπόν φθάσαμε στο τέλος της σημερινής συνεδρίας της Βουλής.  Να σας ενημερώσω ότι λόγω της 
τελετής -ακούστε το αυτό- έναρξης της Κυπριακής Προεδρίας του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης, που 
θα γίνει το απόγευμα της ερχόμενης Πέμπτης, η επόμενη συνεδρία ορίζεται για την ερχόμενη Παρασκευή, 6 
Ιουλίου 2012, στις 10.00 π.μ., με την ακόλουθη ημερήσια διάταξη: 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΠΡΩΤΟ:   Νομοθετική εργασία 

 1.  Ο περί Αξιολόγησης Υποψηφίων για Διορισμό στη Δημόσια Υπηρεσία 
(Προσωρινές Διατάξεις) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.135-2012). 

 2.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 4) του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.150-2012). 

 3.  Ο περί Τραπεζικών Εργασιών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.141-2012). 

 4.  Ο περί Προϋπολογισμού του Ταμείου για την Ανέγερση Κυπριακού Μουσείου 
του 2012 Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.128-2012). 

 5.  Ο περί Τεχνολογικού Πανεπιστημίου Κύπρου (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.147-2012). 

 6.  Ο περί Πολεοδομίας και Χωροταξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2012. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.067-2012). 

 7.  Οι περί Εταιρειών (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.039-2012). 

 8.  Ο περί Διαπίστευσης, Τυποποίησης και Τεχνικής Πληροφόρησης 
(Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 2012. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.044-2012). 

 9.  Ο περί Στοιχημάτων Νόμος του 2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.086-2011). 

 10.  Οι περί Αρχαιοτήτων (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.026-2012). 

 11.  Ο περί Δημιουργίας Μητρώου Γεωργών και Γεωργικών Εκμεταλλεύσεων 
Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.113-2012). 

 12.  Ο περί Οργανισμού Αγροτικών Πληρωμών (Τροποποιητικός) Νόμος του 
2012. 
(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.069-2012). 

 13.  Ο περί Προστασίας και Διαχείρισης της Φύσης και της Άγριας Ζωής 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.01.053.105-2012). 

 14.  Ο περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Συμβάσεων Προμηθειών, 
Έργων και Υπηρεσιών στους Τομείς του Ύδατος, της Ενέργειας, των 
Μεταφορών και των Ταχυδρομικών Υπηρεσιών και για Συναφή Θέματα 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012. 
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(Πρόταση νόμου). 
(Αρ. Φακ. 23.02.053.063-2012). 

 15.  Ο Τροποποιητικός (Αρ. 3) Κανονισμός της Βουλής των Αντιπροσώπων της 
Κυπριακής Δημοκρατίας. 
(Αρ. Φακ. 23.15.001). 

 16.  Ο περί Δημόσιας Προσφοράς και Ενημερωτικού Δελτίου (Τροποποιητικός) 
Νόμος του 2009. 
(Αρ. Φακ. 23.01.050.181-2009). 

 17.  Ο περί της Διαχείρισης των Εσόδων και Δαπανών και του Λογιστικού της 
Δημοκρατίας (Τροποποιητικός) Νόμος του 2010. 
(Αρ. Φακ. 23.01.051.029-2010). 

 18.  Ο περί Παροχής Επιδόματος Τέκνου (Τροποποιητικός) (Αρ. 2) Νόμος του 
2010. 
(Αρ. Φακ. 23.01.051.120-2010). 

 19.  Ο περί Παροχής Ειδικών Χορηγιών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2010. 
(Αρ. Φακ. 23.01.051.121-2010). 

 20.  Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού (Αρ. 1) της Αρχής 
Τηλεπικοινωνιών Κύπρου Νόμος του 2011, Νόμου του 2011, Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.139-2011). 

 21.  Ο περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Τροποποιητικός) (Αρ. 8) Νόμος του 
2011. 
(Αρ. Φακ. 23.01.052.175-2011). 

 22.  Οι περί Φόρου Προστιθέμενης Αξίας (Γενικοί) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί 
του 2012. 
(Αρ. Φακ. 23.03.049.016-2012). 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΔΕΥΤΕΡΟ: Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΡΙΤΟ: Ερωτήσεις και απαντήσεις 

ΚΕΦΑΛΑΙΟ ΤΕΤΑΡΤΟ:   Θέματα εγγραφέντα για συζήτηση 

  «Τα προβλήματα της κυπριακής γεωργίας, η ανταγωνιστικότητα και οι δομές 
εμπορίας της». 
(Θέμα εγγραφέν με εισήγηση των βουλευτών κ. Κυριάκου Χατζηγιάννη και 
Σωτήρη Σαμψών). 
(Αρ. Φακ. 23.05.045.010-2012). 

 Kηρύσσω τη λήξη της σημερινής συνεδρίας της Βουλής και ευχαριστώ για τη συνεργασία. 

(Ώρα λήξης:  5.05 μ.μ.) 

Παρόντες βουλευτές 

Αδάμου Αδάμος Λαμάρης Γιάννος 

Αντωνίου Αντώνης Μαυρίδης Μάριος 

Βαρνάβα Γιώργος Μαυρονικόλα Ρούλα 

Γαβριήλ Γιαννάκης Μέσης Χρίστος 

Γεωργιάδης Χάρης Μητσόπουλος Τάσος 

Γεωργίου Γιώργος Μιχαηλίδης Ανδρέας 

Δαμιανού Άριστος Νικολάου Ιωνάς 

Δημητρίου Μισιαούλη Στέλλα Παπαγεωργίου Πάμπος 

Δίπλαρος Ευθύμιος Περδίκης Γιώργος 

Ευαγόρου Σταύρος Πιτσιλλίδης Ανδρέας 

Ζαχαρίου Ζαχαρίας Σαμψών Σωτήρης 
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Κατσουρίδης Νίκος Σαρίκας Φειδίας 

Καυκαλιάς Αντρέας Σταυριανός Πανίκκος 

Κουκουμά Κούτρα Σκεύη Στυλιανίδης Χρήστος 

Κουλίας Ζαχαρίας Τζιοβάνης Χριστάκης 

Κουτσού Νίκος Τορναρίτης Νίκος 

Κυπριανού Ανδρέας Φακοντής Αντρέας 

Κυπριανού Άντρος Φυττής Σοφοκλής 

Κωνσταντίνου Κώστας Χαραλαμπίδου Ειρήνη 

Κωνσταντίνου Νεόφυτος Χατζηγιάννης Κυριάκος 

Κώστα Κώστας 
 

Παρόντες αντιπρόσωποι θρησκευτικών ομάδων 

Μαχτεσιάν Βαρτκές  

Μαντοβάνη Μπενίτο 

ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ 

1. Εισήγηση για κήρυξη ως επείγοντος και ψήφιση αυθημερόν του νομοσχεδίου «Ο περί Φόρων 
Κατανάλωσης (Τροποποιητικός) (Αρ. 3) Νόμος του 2012», συζήτηση (Τ. Μητσόπουλος, Ν. 
Κωνσταντίνου, Στ. Ευαγόρου, Γ. Βαρνάβα, Γ. Περδίκης, Ζ. Κουλίας) και απόρριψη της εισήγησης. 

2. Κατάθεση νομοσχεδίων και εγγράφων. 

3. Έκθεση και συμπληρωματική έκθεση για την πρόταση νόμου «Ο περί Χώρων Κράτησης 
Απαγορευμένων Μεταναστών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012», συζήτηση (Ι. Νικολάου, Ά. Δαμιανού, 
Γ. Περδίκης, Γ. Βαρνάβα, Ν. Κατσουρίδης, Άντρος Κυπριανού, Τ. Μητσόπουλος, Ν. Κωνσταντίνου, Π. 
Σταυριανός, Ζ. Κουλίας, Ανδρέας Κυπριανού) και ψήφισή της σε νόμο.  

4. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 1) του 2012» και 
ψήφισή του σε νόμο  (με αρ. 2). 

5. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Αρχαιοτήτων (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012», παρατηρήσεις του 
κ. Ζαχαρία Ζαχαρίου και ψήφισή του σε νόμο. 

6. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Δεοντολογίας των Μελών του Επιστημονικού Τεχνικού 
Επιμελητηρίου Κύπρου Κανονισμοί του 2012» και έγκρισή τους. 

7. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού Νόμος (Αρ. 3) του 2012» και 
ψήφισή του σε νόμο.  

8. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Επιβολής Ειδικού Τέλους επί των Χρηματιστηριακών Συναλλαγών 
(Τροποποιητικός) Νόμος του 2012» και ψήφισή του σε νόμο.  

9. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Συμβουλίου Εμπορίας Κυπριακών Πατατών (Σχέδιο Πρόωρης 
Εθελοντικής Αφυπηρέτησης) Κανονισμοί του 2012» και έγκρισή τους.  

10. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Επεξεργασίας Δεδομένων Προσωπικού Χαρακτήρα (Προστασία του 
Ατόμου) (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012», παρατηρήσεις του κ. Γιώργου Περδίκη και ψήφισή του σε 
νόμο. 

11. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Λειτουργίας των Δημόσιων Σχολείων Δημοτικής Εκπαίδευσης 
(Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» και έγκρισή τους. 

12. Έκθεση και συμπληρωματική έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Ραδιοφωνικών και Τηλεοπτικών 
Σταθμών (Τροποποιητικός) Νόμος του 2012», παρατηρήσεις των κ. Ιωνά Νικολάου και Νίκου 
Κατσουρίδη και ψήφισή του σε νόμο. 

13. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί Σπόρων (Σιτηρά) (Τροποποιητικοί) Κανονισμοί του 2012» και 
έγκρισή τους. 

14. Έκθεση για τους κανονισμούς «Οι περί του Συντονισμού των Διαδικασιών Σύναψης Δημοσίων 
Συμβάσεων στους Τομείς της Άμυνας και της Ασφάλειας Κανονισμοί του 2012» και έγκρισή τους. 
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15. Έκθεση για το νομοσχέδιο «Ο περί Συμπληρωματικού Προϋπολογισμού του Πανεπιστημίου Κύπρου 
Νόμος (Αρ. 1) του 2012» και ψήφισή του σε νόμο. 

16. Ερωτήσεις βουλευτών: 

Αίτημα για μείωση της συνεισφοράς της Κυπερούντας σε αναπτυξιακά έργα - Συμβάσεις μεταξύ του 
Τμήματος Δασών και εργολάβων - Παράνομη κυκλοφορία στην αγορά προϊόντων χλωρίνης και 
αλγοκτόνων - Εισηγήσεις της κοινότητας Κυπερούντας για τη βιωσιμότητα του Συμβουλίου 
Αποχετεύσεων - Επιστροφή ΦΠΑ στο κοινοτικό συμβούλιο Κυπερούντας για ανακατασκευή γηπέδου - 
Υποβολή του προϋπολογισμού της Ελεγκτικής Υπηρεσίας απευθείας στη Βουλή - Μετακίνηση του 
πεδίου βολής από το Τσέρι - Επέκταση του δικτύου ανακύκλωσης στις κοινότητες Ορεινής Λάρνακας - 
Βελτιωτικές εργασίες στο δρόμο Λάγειας-Οράς - Αποπεράτωση του δρόμου από τη Γ΄ Βιομηχανική 
Περιοχή Ύψωνα έως το Βατί - Βελτίωση λεωφόρου στον Ύψωνα - Ανάπλαση του ιστορικού κέντρου του 
Κολοσσίου - Αποπεράτωση κατασκευής πεζοδρομίων στο Κολόσσι - Μείωση της συνεισφοράς της 
κοινότητας Κολοσσίου για κατασκευή έργων - Κατασκευή οχετών για τα όμβρια ύδατα στην Επισκοπή 
Λεμεσού - Κατασκευή εξόδου από τον αυτοκινητόδρομο Λεμεσού-Πάφου προς την Επισκοπή - 
Αποζημιώσεις σε γεωργοκτηνοτρόφους λόγω της έκρηξης στο Μαρί - Μέτρα κατά της απόρριψης 
μπάζων στο Μαρί - Συνέδριο της Ευρωπαϊκής Συνομοσπονδίας Εκπαιδευτικών Οργανώσεων στην 
κατεχόμενη Αμμόχωστο - Παράνομη λατόμηση στην Ξυλοφάγου - Έκθεση της FRONTEX για την είσοδο 
λαθρομεταναστών από τα κατεχόμενα στη Δημοκρατία - Παραγωγή και κατανάλωση βιολογικών 
προϊόντων στην Κύπρο - Θάνατοι από φυτοφάρμακα - Έκθεση για τις περιβαλλοντικές επιπτώσεις από 
λατομείο στα Πάνω Λεύκαρα - Οι προθέσεις της κυβέρνησης για την ανάπτυξη του Μαρί - Διαχωρισμός 
οικοπέδων στο Ζύγι για μεταστέγαση κατοίκων του Μαρί - Δημιουργία υπαίθριου χώρου για ξήρανση 
πασσάλων της ΑΗΚ - Καθυστέρηση στη μεταστέγαση κατοίκων του Μαρί λόγω μη πληρωμής 
δικαιωμάτων στην ΑΗΚ - Μη επιδιόρθωση σπιτιών μετά την έκρηξη στο Μαρί - Αναστήλωση παλαιάς 
εκκλησίας στο Μαρί - Ανέγερση νέας εκκλησίας στο Μαρί - Μεταστέγαση κατοίκων από το Μαρί στο Ζύγι 
- Υπογειοποίηση γραμμής μεταφοράς της ΑΗΚ στο Τσέρι - Μελέτη επιπτώσεων στο περιβάλλον για 
σταθμό επεξεργασίας λυμάτων στο φράγμα Άχνας - Μη παραχώρηση αδειών για ανέγερση κατοικίας σε 
γεωργικές ζώνες. 

17. Απαντήσεις υπουργών στις ακόλουθες ερωτήσεις βουλευτών: 

Συστηματική παραβίαση ποδηλατολωρίδων στη Λεμεσό - Πυρασφάλεια στο παραλιακό μέτωπο των 
Φοινικούδων - Μελέτη για παραγωγή ηλεκτρικής ενέργειας από τα φράγματα - Υιοθέτηση μέσω νόμου 
του προτύπου ISO 9001 για τη λειτουργία επιχειρήσεων - Αντιπλημμυρικά έργα στο συνοικισμό Ψευδά - 
Το ρυθμιστικό σχέδιο της λεωφόρου Μεσόγης - Έργα συντήρησης και αποκατάστασης αποβαθρών στη 
μαρίνα Λάρνακας - Νομοσχέδιο για υποχρεωτική ανακύκλωση χαρτιού, γυαλιού, πλαστικού και 
μετάλλου - Παραχώρηση οικοπέδων σε φτωχές οικογένειες και πρόσφυγες στην Αγία Βαρβάρα της 
επαρχίας Πάφου - Μη εφαρμογή του νόμου για το κάπνισμα σε δημόσια κτίρια - Κίνδυνος 
δυστυχημάτων από ελλιπή φωτισμό στην ελεύθερη περιοχή Αμμοχώστου - Επέκταση του δικτύου της 
Green Dot στην Ορεινή Λάρνακας και τη Λευκωσία - Βόμβα στη Δένεια από το 1974 - Σφετερισμός 
ελληνοκυπριακών περιουσιών στα κατεχόμενα από Ισραηλινούς. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Τιμή:  €3,50 


